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ACTA PLE NÚM. 15/03 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 30 
D’OCTUBRE DE  2003 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 D’OCTUBRE DE 2003  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
trenta d’octubre de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr.   Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.   José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr.   Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Maria Pilar Albiol Gilabert   
Sr.   Nèstor Artís i Villena 
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Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra.  María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr.   Sergi Fernández Mesa 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 13/03 corresponent a la sessió 
ordinària del dia 25 de setembre d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm. 14/03 corresponent a la sessió 
extraordinària del dia 20 d’octubre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l’Alcaldia que a continuació es relacionen.  
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 5013/03 de data 24 de setembre. 
 
 “Vist l’informe de la Secretaria General referent a les necessitats 
funcionals del Servei de l’Assessoria Jurídica i Secretaria General d’aquest 
Ajuntament, producte de les llicencies per maternitat gaudides per dues de les 
lletrades dels esmentats serveis i les reduccions de jornada conseqüents a les 
mateixes per la cura d’un fill menor d’un any, d’acord amb el que preveu la 
Normativa vigent, 
 
 Atès que les dates de finalització de les esmentades reduccions 
finalitzen en principi en les dates que a continuació s’indiquen: 
 
 Maria Rosa Iglesias Ojeda 21 de març de 2004 
 Ana Gayoso Díez  22 de maig de 2004 
 
 Atès que malgrat la substitució temporal de caràcter parcial que 
s’ha realitzat hi ha una acumulació de tasques que s’han de dur a terme sense 
demora, 
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 Atès que davant d’aquesta situació, cal tenir en compte les 
obligacions i funcions que haurà d’assumir la Secretaria General, que podria 
provocar perjudicis en el conjunt de l’organització, 
 
 Atès que es necessita assegurar el funcionament d’aquest servei, 
com a mínim fins la normalització de les situacions administratives 
esmentades, 
 
 Atès que està del tot contrastada la necessitat de contractar 
temporalment a una llicenciada en dret, que disposi d’una experiència 
acreditada en l’Administració Local per poder atendre determinats assumptes 
que s’han de revisar i informar en el Servei de l’Assessoria Jurídica. 
 
 Atès que les funcions que s’han de dur a terme les ha realitzat la 
candidata proposada senyora Ana Belén Morejón Gómez, durant el període 
que ha substituït a les esmentades funcionaries durant el seu període de 
maternitat, la qual té acreditada en el Departament de Recursos Humans la 
documentació necessària per ser contractada, 
 
 Ateses les dificultats de poder disposar d’un/una professional que 
reuneixi aquesta experiència i que estigui disposat/da a treballar per aquesta 
Administració per un període determinat, i la urgència en disposar del seus 
serveis,  
 
 Atès  que el procediment ordinari de selecció en aquest cas no és el 
més aconsellable, per les raons exposades, motiu pel qual es va fer una 
selecció de curriculums – vitae que estaven en aquest Departament de 
Recursos Humans, de persones interessades en ingressar en aquesta 
Administració i que podien acreditar una experiència en l’Administració Local 
per poder assegurar l’objectiu de la contractació, 
 
            Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 121D0 13100 de Personal laboral eventual / Secretaria 
General. 
 
            Atès el que preveuen els articles 16, 17, 19 b, 22  i 98 1 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals així com els articles 15 1 b) de 
l’Estatut dels Treballadors i l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998. 
 
            Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç, fent ús 
de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3683/03, de 18 de 
juny, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació de un/una 
llicenciat/da en dret per cobrir determinades incidències temporals en el 
Servei de l’Assessoria Jurídica de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
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 Segon.- Autoritzar la contractació de la senyora Ana Belén Morejón 
Gómez, en qualitat d’Assessora Jurídica, per atendre l’acumulació de tasques 
en els serveis de l’Assessoria Jurídica i Secretaria General, durant el període 
comprés entre el 25 de setembre de 2003 i el 24 de març de 2004, per les 
raons exposades en la part expositiva de la present resolució. 
 
 Tercer.- Establir que les retribucions  i resta de condicions siguin 
les establertes al lloc de treball esmentat. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Notificar la present resolució a l’interessada, a la Cap del 
Departament de Secretaria, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’empresa i, als efectes oportuns.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquest decret i també altres que figuren posteriorment, 
tenen  a veure amb raons d’urgència per atendre interinament i amb caràcter 
temporal, determinats treballs, fonamentalment, motivat per baixes de 
maternitat o baixes laborals.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que -tal com altres 
vegades hem dit- estem en contra de la manera en què s’està contractant el 
personal amb aquest sistema d’urgència, ja que pensem que ha d’haver-hi una 
altra manera de contractar el personal, ja que en cada Ple ens trobem amb el 
mateix, i creiem que no ofereix les suficients garanties a les altres persones. 
 
 Per tant ens agradaria examinar l’expedient a on es determini, 
d’alguna manera, la urgència d’aquestes contractacions.   
 
 Seguidament pren novament la paraula el Sr. Alcalde per en primer 
lloc excusar la presència del Tinent d’Alcalde de Presidència, Interior i Comerç, 
i contestar a les qüestions plantejades, manifestant que les contractacions 
d’urgència de les quals es dóna compte són, evidentment, perquè hi ha raons 
d’urgència, ja que si alguna persona es dóna de baixa en algun lloc de treball 
determinat, doncs no passa res si no se substitueix, però hi ha altres llocs de 
treball que si no se substitueix, doncs hi ha uns usuaris que pateixen la no 
substitució i, per tant, això té a veure amb aqueixes contractacions. 
 
 A més, en altres ajuntaments, administracions i institucions això no 
es discuteix, perquè és que ni tan sols passa pel Ple, i aquí nosaltres hem 
volgut que hi vagi al Ple, per a coneixement de tots i que tothom ho sàpiga, ja 
que aquestes  situacions es donen, perquè les dones es posen de part -i vull 
ara felicitar a la regidora Glória Recio, que ha sigut mare en aquests dies, 
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entre l’últim Ple i aquest- També hi ha persones que es posen malaltes i 
agafen la baixa i, a vegades, som fins i tot poc àgils per a substituir-les, perquè 
si haguéssim d’esperar fer-ho al pròxim Ple suposo que tindríem -en alguns 
casos- alguna manifestació a la porta de l’Ajuntament i, a més, amb raó. 
 
 Per tant, en aquests casos les raons d’urgència estan més que 
justificades i per suposat que tots els expedients estan a la seva disposició.        
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.2.- Decret núm. 5190/03 de data 30 de setembre.   
 
 
 “Vist el Decret número 208/2003, de 22 de setembre, de 
convocatòria d'eleccions al Parlament de Catalunya, a celebrar el dia 16 del 
mes de novembre d'enguany, i atès que, en conformitat amb l'article 56.1 de la 
Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General, en la seva 
redacció actual, aquest Ajuntament, dins dels set dies següents a la 
convocatòria, està obligat a comunicar a la Junta Electoral de Zona els 
emplaçaments disponibles per la col·locació gratuïta de cartells, a efectes de la 
celebració de la corresponent campanya electoral per  part dels diferents 
candidats, partits, federacions, coalicions o agrupacions que es presenten a 
les Eleccions. 
 
 Per  tot això aquesta Alcaldia, en ús  de  les atribucions que 
legalment tinc conferides, i als efectes previstos en els articles 55 i 56 de 
l’esmentada Llei 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Reservar com a llocs especials per  la col·locació gratuïta 
de cartells, pancartes i banderoles corresponents a la campanya electoral 
relativa a les Eleccions al Parlament de Catalunya a celebrar el dia 16 de 
novembre d’enguany, els espais que es relacionen a continuació: 
 
 

RELACIÓ PANCARTES DE 6 MTS. 
 
    Nº 
PLÀNOL    BARRI   UBICACIÓ       QUANTITAT 
 
13 Almeda Av. Fama/Fira 1 
14 Almeda Crta. l' Hospitalet/davant Can Mercader 1 
15 Almeda Pau Picasso/S.Dalí 1 
16 Almeda Sant Ferran/FFCC 1 
17 Almeda St. Ferrant/Tirso Molina  ( Plaça Almeda la Vella ) 1 
1 Centre Av. Baix Llobregat/davant  A. Vierna  1 
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2 Centro Baix Llobregat/Ctra. Sant Boi 1 
3 Centro Crta. l'Hospitalet/Alps 1 
4 Centro Eroski davant Mistral 1 
5 Centro Metro Cornellà 1 
6 Centro Plaça Ajuntament 1 
7 Centro Plaça Lluís Companys 1 
8 Centro Plaça Puigcerdà/Rubió Ors 1 
9 Centro Pont Renfe 2 
10 Centro Via Llobregat/direcció  St. Joan.Despí 1 
18 Fontsanta Federica Montseny/Tarragonès 1 
19 Fonsanta Montserrat Roig/Lleó Fontova 1 
20 Fonsanta Penedès 1 
21 Fonsanta Plaça Fontsanta (Zona Centre ) 1 
22 Fonsanta Priorat / Ctra.St.Joan Despí 1 
23 Fonsanta Terra Alta / Ctra. St.Joan Despí 1 
29 Gavarra Anoia/Av. Parc 1 
30 Gavarra Av. Línia Elèctrica/M. Andreu 1 
31 Gavarra Centre C. Garcia Nieto 1 
32 Gavarra Ctra. d'Esplugues/Av. del Parc 1 
33 Gavarra Mercat Marsans 1 
34 Gavarra Metro Gavarra 1 
35 Gavarra Plaça Campfaso 1 
36 Gavarra Plaça Extremadura/Emporda 1 
37 Gavarra S. Allende/Bonavista (Betania) 1 
24 Pedró Can Carbonell 1 
25 Pedró Ceip St. Miquel 1 
26 Pedró Plaça del Trinquis 1 
27 Pedró Plaça Pallars 1 
28 Pedró Plaça Tarradellas 1 
11 Riera Baix Llobregat/Verge de Montserrat 1 
12 Riera Plaça la Sardana 1 
38 S.Ildefons Av. S. Ildefons/Pavelló Esportiu (Lateral ) 1 
39 S.Ildefons Av. S.. Ildefons/Verge de la Paloma 1 
40 S.Ildefons Cirerer ( Ceip Alexandre Galí ) 1 
41 S.Ildefons M. Andreu/Rep. Argentina 1 
42 S.Ildefons Mercat S. Ildefons 1 
43 S.Ildefons Plaça Carmen Amaya/R. Argentina  1 
44 S.Ildefons Plaça Europa/S. Ildefons/Miranda 1 
45 S.Ildefons Plaça Galícia/Bruc 1 
46 S.Ildefons Plaça S. .Ildefons ( Cap. S. Social ) 1 
47 S.Ildefons Plaça Verge del Pilar  1 
48 S.Ildefons S. Allende/R. Argentina ( INEM ) 1 
49 S.Ildefons Torre la Miranda 1 
50 S.Ildefons Xipre/Rep. Argentina  1 
                                                                           
                                                                  Total      51 
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  RELACION COLUMNAS ALUMBRADO ELECTORALES   

    GENERAL  
BARRI
O 

CALLE TRAMO SECCION COL. 4M COL. >4M 

AL-FA Avda. Alps Ctra.Hospitalet / Ctra 
D'Esplugues 

Ctra.Hospitalet/ P.Can Roses  20 

AL-FA Avda. Alps Ctra.Hospitalet / Ctra 
D'Esplugues 

P.Can Roses/Ctra.D'Esplugues  25 

AL-FA Avda. Fama Ctra.Hospitalet / Ctra. del Mig Ctra. Hospitalet / FF.CC.  7 
AL-FA Avda. Fama Ctra.Hospitalet / Ctra. del Mig FF.CC / Tirso de Molina  10 
AL-FA Avda. Fama Ctra.Hospitalet / Ctra. del Mig Tirso de Molina / Avda. Maresme 12 
AL-FA Avda. Fama Ctra.Hospitalet / Ctra. del Mig Avda. Maresme / Ctra. del Mig  22 
AL-FA Avda. Maresme Silici / Plaza Maresme C/ Silici- C/ Sant Ferran 1 23 
AL-FA Avda. Maresme Silici / Plaza Maresme C/ Sant Ferran - C/ Progres  22 
AL-FA Avda. Maresme Silici / Plaza Maresme C/ Progrès / Plaza Maresme  7 
AL-FA Baltasar Oriol Dolors Almeda / Porta Diagonal Dolors Almeda / Porta Diagonal 6 9 
AL-FA Ctra. del Mig Paseo la Marina / Plaza Maresme Paseo Marina / Energía  5 
AL-FA Ctra. del Mig Paseo la Marina / Plaza Maresme Energía / Silici  6 
AL-FA Ctra. del Mig Paseo la Marina / Plaza Maresme Silici / Mercuri  6 
AL-FA Ctra. del Mig Paseo la Marina / Plaza Maresme Mercuri / Progrès  16 
AL-FA Ctra. del Mig Paseo la Marina / Plaza Maresme Progrès / Plaza Maresme  13 
AL-FA Ctra. del Prat Victor Pradera / Ctra. del Mig Victor Pradera / FF.CC.  11 
AL-FA Ctra. del Prat Victor Pradera / Ctra. del Mig FF.CC / Tirso de Molina  10 
AL-FA Ctra. del Prat Victor Pradera / Ctra. del Mig Tirso de Molina / Avda. Maresme 8 

 Ctra. del Prat Victor Pradera / Ctra. del Mig Avda. Maresme / Ctra. del Mig  12 
AL-FA Ctra. 

l´Hospitalet 
Ctra.Prat / Paseo de la Campsa Ctra.Prat-C/ Sant Ferran  25 

AL-FA Ctra. 
l´Hospitalet 

Ctra.Prat / Paseo de la Campsa C/ Sant Ferràn- C/ Silici  23 

AL-FA Ctra. 
l´Hospitalet 

Ctra.Prat / Paseo de la Campsa C/ Silici - Paseo de la Campsa  17 

AL-FA Dolores 
Almeda 

Ctra. Hospitalet / Av. Maresme Ctra. de Hospitalet/S.V.Ferrer 25  

AL-FA Dolores 
Almeda 

Ctra. Hospitalet / Av. Maresme S.V. Ferrer/Baltasar Oriol 28  

AL-FA Dolores 
Almeda 

Ctra. Hospitalet / Av. Maresme Baltasar Oriol/Av. Maresme 28  

AL-FA Energía Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Ctra. Hospitalet / FF.CC.  13 
AL-FA Energía Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig FF.CC. / Cobalto  9 
 Energía Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Cobalto / Ctra. del Mig  11 
AL-FA FF.CC. Ctra. Del Prat / Dolors Almeda Ctra. Prat / Avda. Fama 54  
AL-FA FF.CC. Ctra. Del Prat / Dolors Almeda Avda. Fama / Sant Ferràn 13  
AL-FA FF.CC. Ctra. Del Prat / Dolors Almeda Sant Ferràn / Dolors Almeda 18 15 

 FF.CC. Silici / Paseo Marina Silici / Energía  3 
AL-FA FF.CC. Silici / Paseo Marina Energía / Paseo Marina  8 
AL-FA Pau Picasso B- 200 / Avda. Maresme B-200 / Av. Salvador Dali  9 
AL-FA Pau Picasso B- 200 / Avda. Maresme Salvadar Dalí / Avda. Maresme  19 
AL-FA Porta Diagonal B- 200 / Avda. Maresme B-200 / Roselló  17 
AL-FA Porta Diagonal B- 200 / Avda. Maresme Roselló / Salvador Dalí  7 
AL-FA Porta Diagonal B- 200 / Avda. Maresme Salvador Dalí / Avda. Maresme  12 
AL-FA Roselló Pau Picasso / Silici Pau Picasso / Porta Diagonal 8 14 
AL-FA Roselló Pau Picasso / Silici Porta Diagonal / Silici  6 
AL-FA Salvador Dalí Dolors Almeda / Silici Dolors Almeda / Pau Picasso 6 9 
AL-FA Salvador Dalí Dolors Almeda / Silici Pau Picasso / Porta Diagonal  7 
AL-FA Salvador Dalí Dolors Almeda / Silici Porta Diagonal / Silici  7 
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AL-FA Sant Ferràn Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Ctra. Hospitalet / FF.CC.  9 
AL-FA Sant Ferràn Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig FF.CC / Tirso de Molina  12 
AL-FA Sant Ferràn Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Tirso de Molina / Avda. Maresme 10 
AL-FA Sant Ferràn Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Avda. Maresme / Ctra. del Mig  12 
AL-FA Silici Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Ctra. Hospitalet / Roselló  16 
AL-FA Silici Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Roselló / FF.CC.  4 
AL-FA Silici Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig FF.CC. / Cobalto  7 
AL-FA Silici Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Cobalto / Ctra. del Mig  7 
AL-FA Vial Can 

Mercader 
Ctra. Hospitalet / Bonavista Ctra. Hospitalet / Rotonda  9 

AL-FA   Rotonda  7 
CE - RI   Rotonda / Bonavista  7 

CE - RI Baix Llobregat Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Ctra. Sant Boi / Miquel Roncalí  17 
CE - RI  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Miquel Roncalí / Verge Montserrat 14 
CE - RI  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Verge Montserrat / Sant Jeroni  24 
CE - RI  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Sant Jeroni / Francesc Moragas  19 
CE - RI  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Francesc Moragas / Ctra. del Prat 4 
CE - RI Ctra. d' 

Esplugues 
Filipinas / Av. Dels Alps Filipinas - Av. Dels Alps 6 10 

CE - RI Ctra. de Sant 
Boi 

Rubio i Ors / Término Sant Boi Rubio i Ors/Rotonda Baix Llobregat 24 

CE - RI Ctra. de Sant 
Boi 

Rubio i Ors / Término Sant Boi Rotonda Baix Llobregat  23 

CE - RI Ctra. de Sant 
Boi 

Rubio i Ors / Término Sant Boi Rotonda Baix Llobregat / Sant Boi 8 

CE - RI Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Ctra del Prat / Fivaller 21 22 
CE - RI Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Fivaller / St. Geroni 28  
CE - RI Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes St. Geroni / St. Isidre 16  
CE - RI Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes St. Isidre / Verge Montserrat 28  
CE - RI Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Verge Montserrat / Empordanes 8 4 
CE - RI Rbla. Anselm 

Clavè 
Pl.d'Esglesia / Rubio i Ors Pl. d'Esglesia-C/ Menendez 

Pelayo 
27 33 

CE - RI Rbla. Anselm 
Clavè 

Pl.d'Esglesia / Rubio i Ors C/ Menendez Pelayo-C/ Rubio i 
Ors 

25 10 

CE - RI Rubio i Ors 4 Caminos / Libertad Pza. 4 Caminos / Miguel Roncali 34 9 
CE - RI Rubio i Ors 5 Caminos / Libertad Pza. Miguel Roncali / Almirante 

Vierna 
25  

CE - RI Rubio i Ors 6 Caminos / Libertad Pza. Almirante Vierna / V. Montserrat 26  
CE - RI Rubio i Ors 7 Caminos / Libertad Pza. V. Montserrat / San Isidro 22  
CE - RI Rubio i Ors 8 Caminos / Libertad Pza. San Isidro / Rambla 24  
FO-FA-
P 

Rubio i Ors 9 Caminos / Libertad Pza. Rambla / Libertad Pza. 12  

FO-FA-
P 

Avda. Can 
Corts 

A. Maura / Ctra D'Esplugues A. Maura/ Av. Can Cors 25 24 3 

FO-FA-
P 

Avda. Can 
Corts 

A. Maura / Ctra D'Esplugues Av. Can Cors 23-Ctra.Esplugues 24 23 

FO-FA-
P 

Federica 
Montseny 

Federica Montseny Federica Montseny  27 

FO-FA-
P 

Ignasi Iglesias C/ Joan Fernandez / Sevilla C/ Joan Fernandez-C/ Sevilla  16 

FO-FA-
P 

Montserrat 
Roig 

Avda. Can Corts / Ctra. Sant 
Joan 

Avda. Can Corts / Ctra. Sant Joan 10 

FO-FA-
P 

Priorat Priorat Priorat  12 

FO-FA-
P 

Terra Alta Terra Alta Terra Alta  20 

GA Via Llobregat Ctra.Sant Boi / Tarragones Ctra.Sant Boi-C/ Tarragones 22 19 
GA Avda. S. 

Allende 
Ctra.Esplugues / Av. Sant 
Ildefons 

Ctra.Esplugues-C/ Florida 11 11 

GA Avda. S. 
Allende 

Ctra.Esplugues / Av.R.Argentina C/ Florida-C/ Anoia 11 7 
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GA Avda. S. 
Allende 

Ctra.Esplugues / Av.R.Argentina C/ Anoia-Av. Sant Ildefons 17 10 

SI Mosen Andreu Av. Linea Electrica / Miranda Av. Linea Electrica/ Miranda  11 
SI Avda. Linea 

Electrica 
Avda. Sant Ildefons / M. Andreu Av.Ildefons / M. Andreu  28 

SI Avda. R. 
Argentina  

C/ Mn.Andreu / Av.S. Allende C/ Mn.Andreu-Av.Sant Ildefons  20 

SI Avda. R. 
Argentina  

C/ Mn.Andreu / Av.S. Allende Av.Sant Ildefons/Av.S. Allende  16 

SI Avda. S. 
Allende 

Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

Av. Sant Ildefons-C/ Dr.Arús 32 47 

SI Avda. S. 
Allende 

Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

C/ Dr. Arús-Av.Salvador Allende 
51 

16 14 

SI Avda. S. 
Allende 

Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

Av.Salvador Allende 51-
R.Argentina 

25 6 
 

SI Avda. Sant 
Ildefons 

Av.S. Allende / Ctra.Esplugues Av.Salvador Allende-C/ Dr. Arús  20 

SI Avda. Sant 
Ildefons 

Av.S. Allende / Ctra.Esplugues C/ Dr. Arús-C/ Camelias  28 

SI Avda. Sant 
Ildefons 

Av.S. Allende / Ctra.Esplugues C/ Camelias-Ctra.Esplugues  24 

 Dr. Arus Av.Ildefons / S.Allende Av.Ildefons / S.Allende  29 

   Total 671 23 

     1244 

  
 
 Segon.- Comunicar el present Decret a la Junta Electoral de Zona, 
mitjançant certificació acreditativa del mateix, i elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament en la primera sessió que se celebri per la seva ratificació.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquest decret i el 5287/03, són decrets relacionats amb la 
convocatòria electoral i, en concret, comunicar  a la Junta Electoral els espais 
i locals que es reserven per la campanya electoral que preveu la Legislació 
Electoral. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que vol manifestar la 
protesta del seu Grup pel contingut del decret que regula la col·locació de 
banderoles i propaganda per a les properes eleccions. 
 
 Considerem que és totalment injust, arbitrari i -si se’m permet- una 
mica “infantiloide”. 
 
 És injust perquè no garanteix que totes les opcions polítiques que 
legalment es presenten a les eleccions, tinguin l’opció -malgrat respectar la 
proporcionalitat- de col·locar-se en les vies més importants de la ciutat i no té 
cap sentit que –per exemple- el nostre partit polític no pugui ser present en les 
vies més importants de la ciutat. 
 
 Reconeixem que si s’ha d’acatar una sentència -i hi ha 
jurisprudència en aquest sentit- i hem d’acatar la proporcionalitat, al menys, 
que se’ns garanteixi com fan en altres ciutats que puguem tenir presència a 
tot arreu. 
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 A més a més, és arbitrari, perquè en la darrera contesa electoral el 
criteri va ser un altre, i si ara convé fer d’una altra manera, doncs d’acord, 
d’aquesta manera.  
 
 I és infantiloide perquè a mi em sembla que això és “posar el carro 
davant dels cavalls”. Per què en alguns municipis les organitzacions polítiques 
es poden posar d’acord i aquí no podem posar-nos d’acord?. Proveu-m’ho i si 
no ens posem d’acord, després fem servir els decrets, però fer servir els decrets 
abans de negociar, de discutir i de dialogar. A més a més, nosaltres 
considerem -amb tot el respecte- que és impropi d’alcaldes d’esquerres. 
 
 Seguidament pren novament la paraula el Sr. Alcalde, per 
manifestar que la distribució dels espais no és un caprici de l’Alcalde, ja que 
l’Alcalde es limita a complir allò que diu la Llei, i si les lleis no agraden doncs 
hi ha sistemes per canviar-les i, per tant, tothom té les possibilitats i les 
iniciatives en un sistema democràtic com el nostre d’utilitzar els instruments 
que preveuen les lleis per canviar-les, i, en qualsevol cas –repeteixo- el que fem 
és aplicar la Llei. 
 
 Està bé que es pugui parlar, i em costa que va haver-hi una reunió, 
encara que no sé amb quin resultat ja que això no em pertoca però, en 
qualsevol cas, sempre és preferible que hi hagi acords però si no, el que s’ha 
de fer és aplicar allò que diuen les lleis, quan ens agraden i també quan no 
ens agraden.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.3.- Decret núm. 5197/03 de data 1 d’octubre.  
 
 “En conformitat amb el que disposa la Llei 25/1985, de 10 de 
desembre, per la qual s’aproven les normes reguladores dels Consells 
Escolars, desenvolupada mitjançant Decret 404/1987, de 22 de desembre, 
que estableix les bases d’organització i funcionament d’aquests, i demés 
legislació concordant, i amb l’objecte de fer efectiu el dret de participació de 
tots els sectors interessats en la programació general de l’ensenyament previst 
per la Llei Orgànica del Dret a l’Educació, es va procedir el seu dia a la creació 
del Consell Escolar Municipal de Cornellà de Llobregat, mitjançant l’aprovació 
inicial del seu Reglament Regulador,  per acord plenari de 23 de desembre de 
1991 i publicat al Butlletí Oficial de la Província núm. 228, d’1 de desembre de 
1991.  
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 10 del seu 
Reglament regulador, l’Alcaldia pot designar un Regidor per ocupar el càrrec 
de Vice-president del Consell, el qual tindrà com a funció específica la 
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substitució del President amb tots els seus drets i deures en els casos de 
malaltia, absència o delegació d’aquest. 
 
 Atès que amb motiu de la renovació de la Corporació que, a rel de 
les Eleccions Locals convocades mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de 
març, es va constituir el passat dia 14 de juny, resulta necessari procedir al 
nomenament del Vice-president del Consell Escolar Municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar Vice-president del  Consell Escolar Municipal de 
Cornellà de Llobregat, al  Tinent d'Alcalde i Regidor delegat d’Educació, 
Societat del Coneixement i Relacions Ciutadanes, senyor Vicenç Badenes 
Teixidó qui, en ús de l'esmentada delegació, podrà substituir al President en 
els termes previstos per l’article 10 del Reglament Regulador del Consell. 
 
 Segon.- Comunicar aquesta resolució al Regidor afectat pel seu 
coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte d'aquesta resolució al Ple de l'Ajuntament 
en la primera sessió que tingui lloc en compliment del que preveu l’article 22 
del ROM, en concordança amb l’article 38 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, i notificar el seu 
contingut a la Direcció de l’Institut Municipal d’Educació, que la farà extensiva 
als membres del Consell Escolar Municipal esmentat.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquest és un decret pel qual se nomena com a Vice-
president del Consell Escolar Municipal al Tinent d’Alcalde, Regidor-delegat 
d’Educació. 
 
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.4.- Decret núm. 5287/03 de data 3 d’octubre. 
 
 “Vist el Reial Decret número 208/2003 de 22 de setembre de la 
Presidència de la Generalitat, pel qual s'aprova la convocatòria d'Eleccions al 
Parlament de Catalunya, a celebrar el proper dia 16 del mes de novembre 
d'enguany, per la renovació de  a totalitat dels seus membres, i atès que, en 
conformitat amb l'article 57.1 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
Règim Electoral General, en la seva redacció actual, aquest Ajuntament, dins 
dels deu dies següents a la convocatòria, està obligat a comunicar a la Junta 



 13

Electoral de Zona els locals oficials i llocs públics que es reserven per la 
realització gratuïta d'actes de la campanya electoral, per  part dels diferents 
candidats, partits, federacions, coalicions o agrupacions que es presenten a 
les Eleccions. 
 
 Per  tot  això aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment tinc conferides, i als efectes previstos en els articles 55 i 57 de 
l’esmentada Llei, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Reservar com a locals oficials i llocs  públics d'ús gratuït 
per a la celebració d'actes de  la campanya electoral relativa a les Eleccions al 
Parlament de Catalunya, convocades mitjançant Decret 208/2003, de 22 de 
setembre de la Presidència del Govern, els següents: 
 
 
 COL.LEGIS PUBLICS 
 
 SANT ILDEFONS 

Avinguda Sant Ildefons, núm. 24 
 
ELS PINS 
c/ Pius XIIè, s/número 
 
SURIS 
c/ Terra Alta, s/número 
 
ANTONI GAUDI 
c/ Arquitecte Calçada, s/número 
 
L'ARENY 
c/Sant Lluís, s/número 

 
 
           Cada  escola  té  una  pista  o  pati  amb   una capacitat per unes 
300 persones. 
   
         Romandran disponibles tots els dies laborables a partir de les 18 
hores, de dilluns a divendres. 
 

LOCALS PERTANYENTS A L'AJUNTAMENT 
 
CENTRE SOCIAL TITAN 
Carrer Verge de Montserrat núm. 1 
LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres. 
Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 
DIES: Tots  
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CENTRE CULTURAL JOAN N. GARCIA-NIETO 
Carrer Mossèn Andreu núm. 13-19 
LLIURE: dimecres i divendres per la tarda. 
Horari:   de 16’00 a 22’00 hores. 
DIES: 6,7,8,9 i 14 
 
PAVELLÓ POLIESPORTIU SANT ILDEFONS 
Avinguda Línia Elèctrica, s/número 
LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres 
Horari: de 18’00 a 22’30 hores 
DIES: del 31 d’octubre al 14 de novembre 
 
LLOCS DE PROPIETAT PRIVADA 
 
ORFEO CATALONIA 
Carrer Torras i Bages, núm. 62. 
LLIURE: dimarts, dimecres i dijous. 
Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 
 
PATRONAT CULTURAL I RECREATIU 
Carrer Mossèn Jacint Verdaguer, 52 
Horari: de 17’00 a 22’00 hores 
DIES: 3, 4, 5, 12, 13 i 14 
 
LLOCS OBERTS 
 
Plaça Catalunya  
Plaça Gandesa 
Plaça Pallars 
Plaça Josep Tarradellas 
Plaça Sant Ildefons  

 
 Segon.- Comunicar  el  present  Decret a  la  Junta Electoral de 
Zona, mitjançant certificació acreditativa  del mateix,  elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament en la  primera sessió que es celebri per la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.5.- Decret núm. 5519/03 de data 15 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar d’un recolzament 
d’Assistent/a Social durant el període del 09/10/2003 al 08/12/2003, per 
poder garantir les diferents mancances que l’Organització Municipal precisarà 
cobrir durant aquest període per acumulació de tasques, producte de les 
reduccions de jornada concedides al personal en virtut del que disposa la 
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normativa vigent en matèria de conciliació del treball amb la vida familiar, 
incapacitats temporals  i d’altres per concentració de diferents tasques en el 
Departament de Serveis Socials, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
tasca per poder garantir el funcionament dels Serveis Socials, i les dificultats 
per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes funcions, es fa 
necessari recórrer a la bossa de treball d’Assistents/es Socials, 
 
 Atès que la Cap Tècnic de Serveis Socials proposa la contractació de 
la Sra. Gema Castro Ibañez que reuneix el perfil i condicions laborals per 
poder atendre amb diligència aquesta activitat, com Assistent/a Social, 
després d’un procés de selecció intern segons les dades que consten a la bossa 
de treball, i perquè coneix les funcions que s’han de dur a terme per la seva 
experiència en el Departament de Serveis Socials producte d’altres relacions 
amb aquest Ajuntament, 
  
           Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 315P5 13100 de Personal laboral eventual/Adults, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998, 
 
           Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03 de data 18 de juny, 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent/a Social al Departament de Serveis Socials. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no permanent 
per acumulació de les tasques d’Assistent/a Social, de la senyora Gema Castro 
Ibañez, en qualitat d’Assistent/a Social, durant el període comprès entre el 
09/10/2003 al 08/12/2003 o bé amb anterioritat si desapareixen les raons de 
la designació per altres supòsits previstos en l’article 24 del citat reglament. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Social de Serveis Socials, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu 
Cap, al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.6.- Decret núm.  5520/03 de data 15 d’octubre. 
 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la suspensió de funcions i pèrdua de les retribucions 
de l’empleat d’aquest Ajuntament, Sr./a. José Tejado Martín, que ocupa un 
lloc de treball de Conserge, als efectes de garantir el normal funcionament de 
l’Estadi Municipal de Rugby, 
 
 Atès que la persona proposada pel servei, amb caràcter urgent, és el 
senyor Antonio Ginabreda Urios, que ha prestat serveis en aquest Ajuntament, 
a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i condicions 
laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal,  
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 21 452C0 13100 de Personal laboral eventual / Instal·lacions 
Esportives. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03, de 18 de juny de 2003, 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
el servei de subaltern a l’Estadi Municipal de Rugby. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Antonio Ginabreda Urios, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi al 
senyor José Tejado Martín, des del dia 10/10/2003 i fins el 13/10/2003 o 
s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Subaltern de l’Estadi Municipal de Rugby, establint-li les retribucions i la 
resta de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball 
del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, 
al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.7.- Decret núm. 5689/03 de data 23 d’octubre.  
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada d’aquest 
Ajuntament, Sr./a. Gemma Vives Guarro, que ocupa una plaça d’Educador/a 
Infantil, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol La 
Baldufa, 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressols 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2003/2004, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a les candidates que formaran part en la 
propera convocatòria d’Educador/es Infantils, 
  
           Atès que s’han revisat els curriculums vitae de les candidates 
presentades a l’esmentat procés, de les que es desprèn que la senyora Lourdes 
García Castro té els coneixements i les aptituds necessàries per la realització 
de les esmentades taques, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta 
de treball, 
  
           Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 423C0 13100 de Personal laboral eventual / Escoles 
Bressol. 
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 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03, de 18 de juny de 2003, 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Educadora Infantil a l’Escola Bressol La Baldufa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Lourdes García Castro, en qualitat d’Educador/a Infantil, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Gemma Vives Guarro, des 
del dia 14/10/2003 i fins la incorporació de la titular i, en tot cas, fins la 
finalització del present curs escolar 2003/2004 o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Educador/a Infantil de l’Escola Bressol La Baldufa, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Notificar la present resolució a l’interessada, a la Direcció 
de l’IME, al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’empresa, als 
efectes oportuns.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 4.- Ratificar la Resolució de la Presidència de l’IME,  núm. 
290/03 de data 15 de setembre, mitjançat la qual es consoliden els 
serveis denominats “Espai Educatiu Familiar Roger de Llúria” i “Espai 
Educatiu Familiar la Trepa”. 
 
 
 “Vista la proposta de la direcció de l’Institut Municipal d’Educació 
referent a les noves necessitats de jornada de treball pel curs 2003-2004 dels 
dos serveis denominats “Espai Educatiu Familiar Roger de Llúria” i “Espai 
Educatiu Familiar La Trepa”, 
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 Atès que en la plantilla de l’exercici 2003 de l’Institut Municipal 
d’Educació es varen incorporar les sis places d’Educadora i en el catàleg de 
llocs de treball per aquest exercici es van incorporar dos llocs de treball de 
Coordinadora i quatre d’Educadora, al haver-se consolidat el projecte iniciat a 
l’exercici 2000, 
 
 Atès que les relacions contractuals de caràcter no permanent amb 
el personal adscrit en els esmentats serveis finalitzen el 31 d’agost de 2003, 
 
 Atès que es voluntat de la direcció que continuïn prestant serveis 
les esmentades professionals, les quals han manifestat la seva conformitat en 
continuar aquesta relació, llevat de l’empleada senyora Rosa del Pilar Nolla 
Lozano que ha acceptat la proposta de ser contractada a partir del dia 1 de 
setembre de 2003 com Educadora Infantil per cobrir una plaça vacant a 
l’Escola Bressol Municipal “Edelweis”, 
 
 Atès que l’esmentada renuncia pot ser coberta per l’empleada 
senyora Francisca Sánchez Fortun que té subscrit un contracte laboral de 
caràcter indefinit com a Assistenta Infantil, que ha acceptat la proposta que se 
li ha formulat en virtut del resultat del procés selectiu de caràcter intern que 
s’ha realitzat tenint en compte l’ordre de preferència establert, 
 
 Atès que davant de la consolidació del projecte, es necessari establir 
una nova relació contractual amb el personal que ha prestat aquest servei 
anteriorment, d’acord a les noves necessitats del servei, 
 
 Atès que per mantenir la relació indefinida que tenen establerta es 
necessari formalitzar la suspensió del seu contracte de treball de mutu acord 
d’acord amb el que preveu l’article 45 de l’Estatut dels Treballadors, 
 
 Atès que el procediment de selecció per la realització d’aquestes 
funcions de caràcter no permanent fins la seva provisió reglamentaria s’ha 
realitzat tenint en compte el que preveu l’article 24 de l’Estatut dels 
Treballadors, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 19 del Reglament del personal 
al Servei de les Entitats Locals referents a la contractació de personal laboral 
de caràcter no permanent, així com el que preveuen els articles 12 i 15.1 c) de 
l’Estatut dels Treballadors i l’article 4 del Reial Decret 2720/1998 referent al 
tipus de contracte de interinatge fins la seva provisió reglamentaria, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostaria adient en el programa 49 
423 C1 13000 Personal Laboral/Espai Familiar, per atendre la nova 
contractació de personal per aquest servei durant el present exercici 2003, al 
haver-se previst el seu funcionament durant tot l’any, 
 
 Aquesta Vicepresidència, fent ús de les atribucions que li confereix 
la Resolució de la Presidència 219/03, de 2 de juliol, i 240/03, de 25 de juliol, 
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HA RESOLT 

 
 Primer.- Consolidar amb efectes 1 de setembre de 2003 els serveis 
denominats “Espai Educatiu Familiar Roger de Llùria” i “Espai Educatiu 
Familiar la Trepa”, amb la següent plantilla, llocs de treball i dedicacions 
anyals: 
 
Espai Educatiu Familiar Roger de Llùria: 
 
Plaça  Nombre     Lloc de Treball  Codi de              Dedicació  
        Lloc        anyal  
Educadora/a       1       Coordinador/a  IC004        690 hores 
Educadora/a       2       Educador/a  IC005        690 hores 
 
 
Espai Educatiu Familiar La Trepa: 
 
Plaça  Nombre     Lloc de Treball  Codi de       Dedicació  
        Lloc        anyal 
Educadora/a       1       Coordinador/a  IC001        1285 hores 
Educadora/a       2       Educador/a  IC002        1285 hores 
 
 Segon.-  Adequar les retribucions i la relació descriptiva dels llocs 
de treball en funció de les jornades anyals de treball assenyalades de 
conformitat amb el que va establir l’acord del Ple Municipal de data 19 de 
desembre de 2002, les quals hauran de restar fixades en la forma que s’indica 
en el document annex I que forma part integrant de la present resolució, i 
incorporar-se en el catàleg de llocs de treball de l’Institut Municipal 
d’Educació. 
 
 Tercer.- Establir que la jornada de treball de l’esmentat servei 
pugui ser variable per curs escolar, en funció de les necessitats i demandes 
dels usuaris, prèvia proposta del servei que haurà de tenir en compte la 
limitació pressupostaria prevista i procés de modificació d’acord amb el que 
estableix la normativa vigent. 
 
 Quart.- Autoritzar les contractacions laborals de caràcter no 
permanent del personal que més endavant s’indica, amb efectes 1 de setembre 
de 2003, per la realització de les funcions que s’especifiquen i amb les 
dedicacions fixades en el punt primer de la part dispositiva de la present 
resolució corresponents al curs escolar 2003-2004, les quals podran variar en 
funció de les necessitats i demandes del propi servei, i fins tant no es 
proveeixin les places en la forma prevista en els articles 88 i ss del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre per 
qualsevol de les causes previstes en l’article 24 del mateix cos legal; a l’empar 
del que disposen els articles 16 i ss de l’esmentat Reglament, article 12 i 15.1 
c) de l’Estatut dels Treballadors i article 4 del Reial Decret 2720/98: 
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Nom i cognom           Plaça          Lloc de treball     Cod   
        de lloc  Centre de Treball 
Estefania  
Sánchez Rodríguez   Educadora   Coordinadora IC004    Roger de Llúria 
 
Josefa 
Martí Alarcón           Educadora   Educadora            IC005     Roger de Llúria 
 
Francisca 
Sánchez Fortun        Educadora   Educadora  IC005     Roger de Llúria 
  
Iriam 
López Burguete         Educadora   Coordinadora IC001     La Trepa 
 
Maria Soledad 
Oliva Vargas             Educadora   Educadora  IC002     La Trepa 
 
Maria del Mar 
Gallardo Hernández  Educadora   Educadora  IC002     La Trepa 
  
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació i al Ple de l’Ajuntament, per la seva 
ratificació. 
 
 Sisè.- Notificar la present resolució a les persones interessades, 
Comitè d’Empresa i Departament de Recursos Humans.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Educació, Societat del Coneixement i Relacions Ciutadanes, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que a la vista de com han anat les 
inscripcions i quin és el pla de treball, s’ha acabat de definir el servei i això és 
una consolidació i definició d’objectius, de propostes, d’ofertes que es fan en 
aquest dos espais municipals.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PRESIDÈNCIA, 
INTERIOR I  COMERÇ 
 
 5.- Restar assabentats de la resolució del Departament 
d’Ensenyament, en relació a la desafectació dels espais del CEIP Abat 
Oliva i Dolors Almeda. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord del Ple Municipal de data 28 de maig del 2002, pel que 
s’acordava iniciar expedient de desafectació dels CEIP Torre La Miranda, Abat 
Oliba i Dolors Almeda, d’aquesta ciutat,  i se sol·licitava al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya la desafectació dels  esmentats 
centres escolars.  
 
 Atès que mitjançant resolució de 26 de  setembre  de 2002 de la 
delegada territorial del Departament d’Ensenyament al Baix Llobregat - Anoia 
es resol “Autoritzar la desafectació dels espais proposats per aquest 
Ajuntament, corresponents al CEIP Abat Oliba i al CEIP Dolors Almeda . 
 
  Atès que l’establert als articles 25, 49 i 50 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals, així com el Decret 212/1994 de 26 de juliol, que 
regula el procediment d’autorització prèvia a la desafectació d’edificis públics 
escolars. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels presents acords 
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Restar assabentats de la resolució de  26 de setembre   del 
2002 de la delegada territorial del Departament d’Ensenyament al Baix 
Llobregat-Anoia en què  es resol “Autoritzar la desafectació dels espais 
proposats corresponents al CEIP Abat Oliba i al CEIP Dolors Almeda. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord a l’Institut Municipal 
d’Educació (IME), als Departaments de Via Pública, Manteniment i Serveis, i 
Edificis Municipals.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquesta és una desafectació que al 
seu moment va sol·licitar l’Ajuntament -com molt bé sabeu- i l’objecte 
d’aquesta  desafectació preceptiva és l’escola Edelweis que -dit sigui de pas- ha 
començat a funcionar en les noves dependències habilitades al respecte aquest 
curs escolar amb una dies de retard, però amb una excel·lent ubicació per 
poder desenvolupar les seves funcions. 
 
 També s’autoritza la desafectació de l’espai pertinent en  el CEIP 
Dolors Almeda, a fi i efecte de poder –al seu moment, d’acord amb el que 
també coneixeu- facilitar la instal·lació i la construcció d’una escola bressol al 
barri, i per tant, és preceptiu abans aquest procediment de desafectació. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 6.- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació d’obres de 
conservació, reparació, millora i renovació dels elements de fontaneria, 
aprovar els plecs i autoritzar la despesa de caràcter plurianual.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 

Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Conservació, reparació, millora i renovació 
dels elements de fontaneria 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Concurs 
Forma d’adjudicació : Obert 

 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i per l’Enginyer Cap de Serveis 
Municipals 
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 El President  de la  Comissió Informativa de Presidència, Interior i 
Comerç proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
 

Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Conservació, reparació, millora i renovació 
dels elements de fontaneria 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Concurs 
Forma d’adjudicació : Obert 

 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació i el Plec de Condicions Tècniques que figuren 
com annexos I i II. 
 
 Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels imports següents:  
 
Any                                           Partida                                                  Import 
 
2003                 12 431B0 6230120 FONTANERIA GENERAL               19.032,- 
2004      12 431B0 6230120 FONTANERIA GENERAL               95.160,- 
 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos, en el que 
normalment hi ha crèdit” 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una duració inferior a l’any. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Presidència, d’Interior i 
Comerç, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants documents 
públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és un contracte que té dos anys de duració. 
 
 És un contracte de conservació, reparació i millora dels elements de 
fontaneria, dels edificis municipals, i és per les grans reparacions no per les 
petites que ja això ho fa la Brigada. Això es considera una inversió i, per tant, 
va per inversions. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 7.- Ratificar la proposta de modificació de l’article 4 dels 
Estatuts del Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a 
Cornellà, i aprovar inicialment l’esmentada modificació.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord del Consell General del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç de Cornellà de 7 d’octubre de 2003, en virtut del 
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qual es va aprovar la proposta de modificació de l’article 4 dels Estatuts del 
Consorci, passant la redacció del precepte indicat de: 
 
 “El Consorci que té caràcter voluntari i una durada fins al 31 de 
desembre de 2003 es regirà per aquest Estatuts i per les disposicions legals 
aplicables als ens locals” a la següent:  
 
 “El Consorci que té caràcter voluntari i una durada indefinida es 
regirà per aquests Estatuts i per les disposicions legals aplicables als ens 
locals”. 
 
 Atès que en la mateixa sessió del Consell General es va acordar 
elevar l’anterior proposta a tots els ens i entitats consorciades per a la seva 
ratificació i aprovació inicial i definitiva de la modificació estatutària proposta, 
i encomanar al Consorci la gestió de la publicació dels anuncis exigits per la 
legislació vigent i de la remissió a la Direcció General d’Administració Local 
dels acords dels membres del Consorci, juntament amb els nous Estatuts. 
 
 Vist l’article 4.3 dels Estatuts del Consorci, així com l’art. 322  del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, aprovat 
per decret 179/95, de 13 de juny, en concordança amb l’article 313.2 del 
mateix Reglament i l’article 47..3.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases del règim local. 
 
 Vist l’article 15 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim 
jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu 
comú. 
 
 Vist l’informe de la Secretària General núm. 55/2003 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa de Presidència, 
Interior i Comerç, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Ratificar la proposta de modificació de l’article 4 dels 
Estatuts del Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà 
aprovada pel Consell General d’aquest de 7 d’octubre de 2003. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment la modificació de l’article 4 dels 
Estatuts del Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà 
en els termes que s’assenyalen tot seguit, restant el contingut de l’article 4 
com es detalla: 
 
 “El Consorci que té caràcter voluntari i una durada indefinida es 
regirà per aquests Estatuts i per les disposicions legals aplicables als ens 
locals”. 
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 Tercer.- Encomanar a favor del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç a Cornellà la publicació del present acord pel termini 
de trenta dies hàbils, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions, reclamacions 
o suggeriments, mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí 
Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
disposant que si no s’hi formula cap al·legació, reclamació o suggeriment 
durant el termini d’informació pública, la modificació estatutària que ara 
s’aprova inicialment es considerarà aprovada definitivament sense necessitat 
de cap tràmit ulterior, procedint, a continuació, a la seva publicació íntegra. 
 
 Quart.- Inserir el corresponent edicte del present acord en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Cornellà, als mateixos efectes que els 
assenyalats en l’anterior apartat.  
 
 Cinquè.- Encomanar a favor del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç a Cornellà la tramesa a la Direcció General 
d’Administració Local del present acord, junt amb la modificació estatutària, 
definitivament aprovada, per a la seva inscripció a la secció complementària 
corresponent del Registre dels ens locals de Catalunya. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord al Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç a Cornellà.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Antonio Martínez Flor, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en principi, el Consorci tenia una data límit 
d’acabament i aquí el que es fa és modificar l’article 4, perquè tingui durada 
indefinida. 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el Consorci va ser un instrument, una aposta de l’Ajuntament, 
de les entitats comercials de Cornellà, dels mercats i d’altres administracions, 
i al seu moment, es va decidir com a prova, com una cosa que era novedosa, 
que tindria una durada determinada. 
 
 Vista la feina feta i valorant també les opinions de tots els membres 
del Consorci, no només de l’Ajuntament, sinó també fonamentalment de les 
entitats del comerç local, es fa aquesta modificació, perquè si no el Consorci 
s’hauria de dissoldre i una mica l’idea és que sigui un instrument de caràcter 
permanent per l’acció concertada de l’Ajuntament, d’altres administracions,  
de les entitats comercials i dels mercats de Cornellà, per a aquesta tasca de 
modernització, dinamització i promoció del comerç local. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup ha estat des d’un principi a favor d’aquest Consorci, però hem dit 
també des del principi, allò que avui torno a repetir, i és que no estem d’acord 
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en què els partits polítics no estiguin presents, si més no, en les reunions més 
importants que té l’Ajuntament amb ells. 
 
 Crec que l’Ajuntament ens manté d’una manera totalment apartada 
d’allò que són les decisions del comerç local i al nostre grup han arribat 
queixes de molts comerciants i, per tant, volem tenir un àmbit on exposar-les 
o a on verificar-les, i ho considero injust i ho dic. Votarem a favor perquè en 
cap moment volem posar cap trava al comerç local, però seguim estant en 
contra d’aquesta arbitrarietat, de no figurar els partits polítics i entenem que 
és l’Ajuntament i el representant de l’Ajuntament que és d’un partit polític, qui 
“maneja el cotarro” i nosaltres volem saber què és el que passa. Anteriorment 
nosaltres estàvem presents i sabíem les inquietuds del comerç d’aquesta 
ciutat, i avui ens mantenim totalment al marge del que passa en la nostra 
ciutat i simplement amb les notícies que l’Ajuntament vol donar quan les vol 
donar, i, per tant, reivindiquem -encara que no servirà de res- la presència. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, en tot cas, nosaltres el 
que volem és felicitar-nos de què una decisió que es va prendre fa temps de 
posar en funcionament un organisme, en el qual estaria present 
l’administració, tant local com la de la Generalitat i els comerciants de la 
nostra localitat, si bé en principi tenia una data d’acabament, la pràctica ens 
ha demostrat que s’ha fet un treball interessant, important, ja que quan parles 
amb les associacions i els comerciats així ho comenten, i per tant,  s’ha arribat 
a aquesta decisió de no posar-hi fi a una cosa que s’està treballant, una cosa 
que està funcionant per promocionar el comerç de la nostra localitat. 
 
 Quan es parla del comerç de la localitat no només s’ha de dir o 
pensar en els negocis que fan o poden fer els comerciats, sinó el que això 
significa per a la localitat, per als barris, per als carrers i, sobretot, una cosa 
molt important que és la creació d’ocupació que fa de forma majoritària el 
comerç que tenim. 
 
 En una situació com la que estem, en la que es parla o es pot parlar 
de desocupació, crec que el comerç juga una tasca molt important per poder 
ocupar a una gran quantitat de gent que està treballant, encara que una altra 
cosa són les condicions que poden tenir, però, en tot cas, torno a dir que ens 
hem de felicitar d’haver-hi arribat a un acord amb tothom i que això demostra 
aquesta decisió que prenem avui. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que no cal confondre un Consorci, que és un instrument en el 
que participa l’Ajuntament, amb un departament municipal. Per tant, la 
possibilitat d’intervenir tots els grups municipals hi és, evidentment, a la 
Comissió Informativa, al Ple, també al moment en el que s’aproven recursos o 
es poden fer modificacions de l’objecte d’aquest Consorci, però la representació 
de l’Ajuntament en el Consorci la té el Govern Municipal, o sigui, és una cosa 
normal, i així és en totes les administracions. 
 



 29

 Quan hi hagi algun consorci on participi una altra administració i 
estiguin presents tots els grups, doncs ja ho diran, però no és això el que 
impera, ni en els consorcis en els que participa l’administració central ni a 
l’administració autonòmica, no és una cosa normal. Hi participen els governs, 
això és així, i això no vol dir que les polítiques, els posicionaments, la feina o 
els eixos de treball que tinguin no es puguin discutir, si no que es poden 
discutir a la Comissió Informativa i al Ple, ¡i tant que sí!. Per tant, aquest és el 
marc en el que es pot donar aquesta participació.            
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 8.- Acceptar la renúncia del senyor Marcel Grané Gurgui al 
càrrec de vocal de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci per a 
la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat i nomenar 
com a vocal a la senyora Laura Pérez Galvez. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat de 27 
de juliol de 2000, en virtut del qual es va constituir el Consorci per a la 
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Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat i es van nomenar 
els vocals de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci. 
 
 Atès que un dels vocals nomenats va ser el senyor Marcel Grané 
Gurgui. 
 
 Atès que el senyor Marcel Grané Gurgui ha presentat la seva 
renúncia al càrrec, per la qual cosa s’ha de procedir a la seva acceptació i 
nomenament d’un altre vocal. 
 
 Atès que la senyora Laura Pérez Gálvez també va ser nomenada 
vocal en l’acord del Ple de l’Ajuntament de 27 de juliol, si bé posteriorment, 
per acord plenari de 27 de febrer de 2003 es va acceptar la seva renúncia, en 
ser designada com a Secretària Accidental del Consorci en el Consell General 
d’aquest de 28 de gener de 2003, en substitució de la Sra. MªRosa Iglesias 
Ojeda per cobrir la baixa per maternitat d’aquesta última. 
 
 Atès que la senyora MªRosa Iglesias Ojeda ja s’ha reincorporat i, per 
tant, no hi ha cap obstacle per tal que la senyora Laura Pérez Gálvez torni a 
ser nomenada vocal de l’Ajuntament. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa de Presidència, 
Interior i Comerç, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar la renúncia del Sr. Marcel Grané Gurgui al càrrec 
de vocal de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Nomenar com a vocal de l’Ajuntament en el Consell General 
a la senyora Laura Pérez Gálvez. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord a les persones afectades, així com 
al Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de 
Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una breu 
explicació del dictamen. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup s’abstindrà en aquest nomenament.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
  
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO 
MIA I HISENDA 
 
 
 9.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
27/2003 del pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari, 
suplement de crèdit i transferència entre partides, finançat amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, baixes per anul·lació de despeses i  majors 
ingressos. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les propostes de modificació de crèdit del Departament de 
Treball, per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a baixes per 
anul·lació de despeses, en referència als projectes ELIONOR i IGUALBAIX, per 
un import total de 2.194 eur. 
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 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament 
d’Esports, de suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, 
motivada per l’increment en les despeses referents a activitats esportives, per 
un import total de 12.000 eur. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Serveis Generals, de suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, motivada per la necessitat d’atendre diferents despeses del 
Departament, per un import de 100.000 eur. 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits núms. 15, 16 i 
18/2003 de l’Àrea de Salut Pública, Consum i Benestar Social, de 
transferència entre partides i suplement de crèdit amb càrrec a majors 
ingressos realitzats i al Romanent de Tresoreria, per un import de 48.884,15 
eur. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, pels 
quals no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, de les 
Àrees de Via Pública, Manteniment i Serveis i Salut Pública, Consum i 
Benestar Social, per un import total de 35.900,46 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits per transferència entre 
partides del Departament de Premsa i Comunicació, per un import de 
1.658,79 eur. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Salut Pública, Consum i Benestar Social, segons informe del Cap del 
Departament d’Organització i Recursos Humans, per crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, per un 
import total de 4.500 euros. 
  
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2003. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 27/2003 per 
crèdit extraordinari, suplement de crèdit i transferència entre partides, amb 
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càrrec al Romanent de Tresoreria, baixes per anul·lació de despeses i majors 
ingressos que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE 
DESPESES 

     

  Consignació   Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

      

12.431B0.2210202 SUBMINISTRAMENT GAS EDIFICIS (CR) 0,00 31.741,08 0,00 31.741,08 

12.432C0.2210002 SUBMINISTRAMENT LLUM EXTERIOR (CR) 0,00 2.415,90 0,00 2.415,90 

21.313A0.1600001 QUOTES SEGURETAT SOCIAL 3.855.323,27 500,00 0,00 3.855.823,27 

21.315P1.13100 PERS.LABORAL EVENTUAL/PROGR.DONA 0,00 4.000,00 0,00 4.000,00 

23.121C0.2220001 TELÈFONS 391.263,00 60.000,00 0,00 451.263,00 

23.121C0.22201 COMUNICACIONS POSTALS 110.342,00 15.000,00 0,00 125.342,00 

23.122A0.22705 ELECCIONS 54.090,00 25.000,00 0,00 79.090,00 

28.463A0.22706 TREBALLS EXTERNS   52.300,00 1.658,79 0,00 53.958,79 

28.463A0.22707 TREBALLS EXTERNS (CR) 1.658,79 0,00 1.658,79 0,00 

31.413A0.22700 ACTUACIONS SUBSIDIÀRIES/SALUT PÚBL. 3.335,60 0,00 1.179,80 2.155,80 

31.413B0.22706 TREBALLS TÈCNICS/SALUT PÚBLICA 24.480,00 3.065,00 0,00 27.545,00 

31.413B0.48978 CONVENI INST.ONCOLÒGIC CATALÀ 5.505,00 0,00 5.505,00 0,00 

32.315A0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENT./SERV. SOCIALS 2.452,00 1.119,80 0,00 3.571,80 

32.315P2.2260501 DESP.DIVERSES/GENT GRAN 12.322,00 15.000,00 0,00 27.322,00 

32.315P2.2260546 DESP.DIVERSES/GENT GRAN (CR) 0,00 1.743,48 0,00 1.743,48 

32.315P2.48000 AJUTS/GENT GRAN 21.876,00 7.000,00 0,00 28.876,00 

32.315P3.22706 TREBALLS TÈCNICS/INFÀNCIA-ADOLESC. 71.920,00 0,00 1.982,29 69.937,71 

32.315P3.48000 AJUTS/INFÀNCIA-ADOLESCÈNCIA 133.369,00 4.699,35 0,00 138.068,35 

32.315P5.48000 AJUTS/ADULTS 48.802,00 18.000,00 0,00 66.802,00 

33.315P1.22706 TREBALLS TECNICS /DONA 31.377,84 0,00 4.500,00 26.877,84 

63.452E0.22300 TRANSPORTS 13.514,00 3.000,00 0,00 16.514,00 

63.452EO.2260522 ACTIVITATS ESPORTS 6.691,00 4.000,00 0,00 10.691,00 

63.452F0.2260514 ESPORT POPULAR 13.255,00 5.000,00 0,00 18.255,00 

73.322F0.2211001 MATERIAL DIDÀCTIC/IGUALBAIX 0,00 370,00 0,00 370,00 

73.322F0.2260201 PUBLICITAT/IGUALBAIX 6.000,00 0,00 1.834,00 4.166,00 

73.322F0.22706 SERV.PROF.INDEP./IGUALBAIX 3.000,00 750,00 0,00 3.750,00 

73.322F0.23100 TRANSPORT USUARIS/IGUALBAIX 0,00 714,00 0,00 714,00 

73.322H0.22400 ASSEGURANCES/ELIONOR 0,00 360,00 0,00 360,00 

73.322H0.22706 SERV.PROF.INDEP./ELIONOR 9.854,12 0,00 360,00 9.494,12 

 TOTAL DESPESES  205.137,40 17.019,88  

      

ESTAT 
D'INGRESSOS 

     

  Previsió   Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 

      

71.45504 GENERALITAT/JUSTÍCIA 0,00 10.517,71 0,00 10.517,71 

71.46504 CONSELL COMARCAL/AJUTS INFÀNCIA 0,00 4.699,35 0,00 4.699,35 

71.87000 ROMANENT TRES./CRÈDIT EXTRAORDINARI 1.273.437,60 35.900,46 0,00 1.309.338,06 

71.87001 ROMANENT TRES./SUPLEMENT CRÈDIT 1.041.399,91 137.000,00 0,00 1.178.399,91 

 TOTAL INGRESSOS  188.117,52   



 34

 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
CAPÍTOL/ DESPESES     ALTES   BAIXES 
I.-    DESPESES DE PERSONAL 4.500,00 0,00 
II.-   COMPRA DE BÉNS I SERVEIS 170.938,05 11.514,88 
IV.- TRANSFERÈNCIES CORRENTS                              . 29.699,35 5.505,00 
       TOTAL 205.137,40 17.019,88 
 
 
 
CAPÍTOL/INGRESSOS ALTES    BAIXES  
IV.-   TRANSFERÈNCIES CORRENTS 15.217,06 0,00 
VIII.- ACTIUS FINANCERS                                              . 172.900,46 0,00 
         TOTAL 188.117,52 0,00 
 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que hi ha un conjunt de despeses de 
pagaments de subministres com és: gas, llum, telèfon, i comunicacions 
postals, bàsicament, que requereixen un suplement de crèdit, així com també 
per a eleccions donat que aquest any és un any eminentment electoral i la 
dotació obligatòria que cal fer aquí, ha calgut ampliar-la. També hi ha temes 
relacionats amb ajuts a la gent gran, adults, activitats esportives i esport 
popular.  
 
 De tot això hi ha una part que són 172.900,46 euros que va amb 
càrrec a romanent, i 15.217,06 euros que va derivat de transferències de 
capital que fan el Departament de Justícia i el Consell Comarcal destinats a 
ajuts a la infància, i en total és una modificació d’altes per valor de 188.117,52 
euros.    
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup també 
s’abstindrà en aquest punt.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 10.- Rectificar l’error comès en l’expedient de modificació de 
crèdits 12/2003 per crèdit extraordinari, suplement de crèdit i minoració 
d’ingressos, amb càrrec al Romanent de Tresoreria i baixes per anul·lació 
de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària 
celebrada el dia 30 d’abril d’enguany, pel qual s’aprovava l’expedient de 
modificació de crèdits núm. 12/03, del Pressupost de l’Ajuntament. 
 
 Atès que en la redacció de la modificació es va incórrer en error a 
l’hora de donar d’alta la partida 51.432C0.75500- “Pantalles acústiques C-32 
Almeda”, amb càrrec a Romanent de Tresoreria/Crèdit Extraordinari, en 
comptes de ser amb càrrec a baixa de la partida 51.432C0.75400 –“Pantalles 
acústiques C-32 Almeda (Inc.02). 
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 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb el que preveu l’article 105 de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar l’error comès en l’expedient de modificació de 
crèdits 12/2003 per crèdit extraordinari, suplement de crèdit i minoració 
d’ingressos, amb càrrec al Romanent de Tresoreria i baixes per anul·lació de 
despeses, ja que cal afegir en l’Estat de Despeses la baixa de 110.050,04euros 
de la partida 51.432C0.75400 -“Pantalles acústiques C-32 Almeda (Inc.02)”, i 
minorar l’import del concepte d’Ingressos 71.87000 –“Romanent de 
Tresoreria/Crèdit Extraordinari” en la mateixa quantitat, restant així l’import 
de 508.202,62 euros.  
 
 Segon.- Modificar el resum per capítols, restant de la següent 
manera:  
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
CAPÍTOL/ DESPESES                            ALTES                             BAIXES 
 
  II.- COMPRA DE BÉNS I SERVEIS  537.743,31   36.060,00 
 IV.- TRANSFERÈNCIES CORRENTS      4.390,00            0,00 
 VI.- INVERSIONS REALS   110.812,11   31.883,76 
VII.- TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 527.309,31   10.050,04 
        TOTAL                                           1.180.254,73                      177.993,80 
 
 
CAPÍTOL/INGRESSOS                           ALTES                          BAIXES  
 
  VI.- ALIENACIÓ D’INVERSIONS                   0,00                     132.557,51 
VIII.- ACTIUS FINANCERS                1.134.818,44                               0,00 
 
 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
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 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una breu explicació del dictamen.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 11.- Autoritzar a la Societat Municipal “Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà. S.A.” (Emducsa) per concertar una 
operació de crèdit, amb garantia hipotecària, amb la Caixa d’Estalvis de 
Catalunya. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist la sol·licitud formulada conjuntament pel Vicepresident i 
Conseller-Delegat de la Societat Municipal EMDUCSA i pel Gerent 



 38

d’administració i finances en data 14 d’octubre de 2003, d’autorització d’una 
operació de crèdit amb garantia hipotecària per un import de 12.021.691,00 
euros  amb destinació al finançament parcial dels immobles integrants de la 
promoció que aquesta societat està duent a terme al Pla Especial de Reforma 
Interior de Can Suris de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vista la documentació aportada per EMDUCSA, en la qual consten 
el Plec de clàusules particulars per a l’adjudicació, l’acta de la Mesa de 
Contractació número 3/03 d’obertura de les ofertes presentades, les propostes 
presentades, l’informe sobre les propostes presentades, l’acta de la Mesa de 
Contractació 4/03 proposant l’adjudicació a Caixa de Catalunya. 
 
 Atès que, segons disposa l’article 55 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en la seva nova redacció donada 
per l’article 59 de la Llei 50/1998, de 30 de desembre, de mesures fiscals, 
administratives i d’ordre social, correspon al Ple de l’Ajuntament previ informe 
de la Intervenció General, l’autorització per a la concertació de préstecs per les 
Societats Mercantils Locals. 
 
 Atès l’informe emès per la Intervenció General. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORD 
 
 Primer.- Autoritzar a la Societat Municipal “Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A.” (EMDUCSA) per concertar una 
operació de crèdit, amb garantia hipotecària,  amb la Caixa d’Estalvis de 
Catalunya, amb les condicions següents, i d’acord amb la minuta de contracte 
que figura a l’expedient: 
 
CONDICIONS GENERALS 
 
a) Import garantit: entre el mínim i màxim (12.021.691,00 €) 
b) Terminis de carència: 3 anys màxim 
c) Termini d’amortització del préstec: 20 anys pels immobles destinats a la 

venda i  25 pels immobles destinats a lloguer. 
d) Sense comissions 
 
CONDICIONS A PROMOTOR (venda) 
 
a) Tipus d’interès: EURIBOR A 1 any, sense arrodoniment. 
b) Tipus d’interès de demora: increment de 5 punts sobre el tipus vigent. 
c) Sense despeses. 
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CONDICIONS A PROMOTOR (lloguer) 
 
a) Sense comissions 
b) Amortització: 25 anys 
c) Interès: l’establert  per la legislació que correspongui als promotors 

d’habitatges de protecció oficial per habitatges destinats a lloguer (per a 
l’any 2003, és del 3,,96%). 

 
CONDICIONS ALS ADQUIRIENTS D’HABITATGES LLIURES 
 
a) Tipus d’interès ordinari: EURIBOR anual més 0,25 punts. 
b) Tipus d’interès variable: EURIBOR anual més 0,65 punts, sense 

arrodoniment. 
c) Tipus d’interès de demora: increment de 5 punts sobre el tipus vigent. 
d) Sense garanties. 
e) Subrogació automàtica. 
f) Indemnització per amortització anticipada: parcial 0% i total 1%. 
g) Sense cap altra despesa. 
 
CONDICIONS ALS ADQUIRENTS D’HABITATGES PROTEGITS 
 
a) Seran les legalment establertes pels crèdits hipotecaris d’accés 

d’habitatges de preu taxat o protegit. 
b) Tipus d’interès ordinari nominal anual: l’establert pel Consell de Ministres 

per préstecs qualificats en funció del que determini el visat del contracte. 
c) Sense garanties. 
d) Subrogació automàtica. 
e) Indemnització per amortització anticipada: 0%. 
 
 
 Segon.- Requerir a EMDUCSA perquè trameti còpia de l’escriptura 
de formalització d’aquest contracte de préstec amb garantia hipotecaria. 
 
 Tercer.- Comunicar la present operació a la Generalitat de 
Catalunya, Departament d’Economia i Finances, Direcció General de Política 
Financera, d’acord amb el que disposa l’article 54.3 de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre, segons la redacció donada per l’article 59 de la Llei 50/1998, de 
30 de desembre, de mesures fiscals, administratives i d’ordre social. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que es posa en coneixement d’aquest 
plenari que una de les finalitats –com tots sabeu- d’Emducsa, a més a més, de 
proveir la formulació i la construcció dels habitatges, també és intentar que 
aquells que compren aquests habitatges la hipoteca corresponent els hi surti 
el més barat possible. 
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 A tal efecte va fer un concurs públic amb totes les entitats 
financeres, sortint d’aquest concurs adjudicatària la Caixa d’Estalvis de 
Catalunya, i en el cas dels compradors finals, quan se’ls hi subrogui  
l’habitatge els hi quedarà un tipus d’interès de l’euribor anual + 0,25 punts, 
sense garanties addicionals i sense cap altra despesa.     
 
  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 12.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
General de gestió, recaptació i inspecció i de les Ordenances Fiscals per a 
l’exercici 2004.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les modificacions proposades de l’Ordenança: General de 
gestió, recaptació i inspecció i de les Ordenances Fiscals, així com del llistat de 
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carrers, per al proper exercici 2004, les quals estan motivades per la 
necessitat d’actualitzar-les i adequar-les, tant en el seu contingut econòmic 
com normatiu, a la legislació vigent i pel que fa a les categories dels carrers 
per tal d’ajustar-les a les circumstàncies actuals, 
 
 Atès el que disposa l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, referent al procediment a  seguir en 
l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 15 i 17 de l’esmentada Llei 
39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, relatius a la imposició, supressió 
i ordenació de tributs per les Corporacions Locals,  
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 179 de l’esmentat text refós, en  
relació a l’article 54 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria del 
Règim Local, 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenança: 
General de gestió, recaptació i inspecció i  de les Ordenances Fiscals que tot 
seguit s’indiquen, les quals, han de regir a l’exercici 2004, de conformitat amb 
l’annex  núm. 1 del present acord: 
 
 
Número Tribut 
 
1 Impost sobre béns immobles. 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
4 Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa  
 urbana 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
7 Taxa per la utilització de l’escut del municipi. 
8 Taxa per serveis urbanístics. 
9 Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i          

instal·lacions. 
10 Taxa per recollida d’escombraries. 
11 Taxa de cementiri municipal. 
12 Taxa per la retirada de vehicles abandonats o estacionats 

defectuosament o abusivament a la via pública 
13 Taxa per serveis especials per espectacles o transports. 
14 Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader 
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15 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, 
materials de construcció, runa, tanques, puntals, estíntols, bastides 
i altres instal·lacions anàlogues. 

16 Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via 
pública. 

17 Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les 
reserves  de la via pública permanents i reserves temporals (càrrega 
i descàrrega). 

18 Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies 
públiques municipals. 

19 Taxa   per  l’ ocupació   de   terrenys  d’ us  públic  per   a activitats 
lucratives. 

20 Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals. 
21 Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
ambiental  relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant. 

22 Taxa per la prestació del servei en instal·lacions esportives. 
23 Taxa per la prestació de serveis a les escoles bressol. 
25 Taxa per la prestació de serveis en el centre d’atenció precoç i en   el 

servei de ludoteca. 
26 Taxa per  la  prestació  de  serveis  a  l’escola d’educació especial  
 de Can Mercader. 
28 Taxa per la utilització d’infrastructures instal·lacions en el  subsòl   

de la via pública de titularitat municipal i l’ocupació de la via 
pública amb armaris de serveis. 

 
 Segon.-  Aprovar provisionalment la inclusió de dos noves vies 
públiques  en el llistat de carrers per al proper exercici 2004, de conformitat 
amb l’annex núm. 2 d’aquest acord. 
 
 Tercer.-  Exposar els acords precedents al Tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Quart.-  Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats 
d’aprovació provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Cinquè.-  Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloent  
els provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre 
de les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província  i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2004.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquest és un dels punts més 
rellevants que acostumem a aprovar en aquest plenari, donat que fa referència 
a la capacitat que tindrem de generar ingressos per al finançament de les 
activitats de l’Ajuntament a la ciutat de Cornellà. 
 
 Com que també coincideix aquest any amb l’inici de mandat, allò 
que de forma tradicional acostumem a fer, és tenir una mica les previsions de 
tot el que és el mandat del període 2003-2007, i intentar, d’aquesta manera, 
evitar sorpreses innecessàries en quant a allò que és la transferència de 
càrrega fiscal, o millor dit, d’augmentar desproporcionadament el volum 
d’impostos a la ciutat en relació a les estimacions del volum de despeses. 
 
 La nostra tendència sempre és mantenir un equilibri entre l’ingrés 
fix, que són les ordenances i ingressos  derivats dels impostos de l’IBI, de 
vehicles, IAE, plus-vàlua, construccions, preus públics, taxes, etc. i tot això és 
el conglomerat d’ingressos que financen les activitats de despesa, de serveis 
que es presten des de l’Ajuntament a la ciutat. 
 
 Amb aquest escenari tenim una estimació aproximada,  entre que la 
inflació que -com tots sabeu- és un impost invisible, però que d’alguna manera 
l’acabem pagant, ha estat oscil·lant, més o menys, entre el 2 i el 3,5 i això 
sempre són estimacions, després la realitat és la que és, però avui per avui, 
per les informacions de què disposem, podem estar en aquesta línia i els tipus 
d’interès, en principi, no tenen per què pujar d’una forma notable. 
 
 Aquests dos elements -que graven notablement allò que és la 
càrrega de pagaments que fas- el pagament d’interessos per deute que 
finances amb les inversions, i, per altra banda, la inflació que són els preus 
que ens augmenten cada any les contractes que hem de fer front per a la 
prestació dels serveis, -els bàsics fonamentalment- recollida d’escombraries, 
enllumenat, clavegueram, jardineria, etc. etc. 
 
 Tot això ho tenim més o menys, present a l’escenari de tot el període 
2003-2007, i amb aquesta perspectiva, estimem que la recaptació líquida, és a 
dir, el que ingressem realment amb diners, estigui al voltant d’un 3% de 
mitjana al llarg d’aquests quatre anys, i, a tal efecte, començarem a calcular 
allò que és la base impositiva de l’Ajuntament.       
 
 Aquest any tenim un element addicional no depenent de 
l’Ajuntament però que hi hem de fer front encara que sigui un trasllat 
indirecte, que és el que va representar la supressió del pagament de l’IAE a 
aquelles empreses que facturin menys d’un milió d’euros. 
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 Aproximadament a Cornellà hi ha unes sis mil unitats productives 
de les quals, probablement, mil dos-centes acabaran cotitzant per l’Impost 
d’Activitats Econòmiques. 
  
 Aquest impost que es redueix graciosament per part del Govern a 
les entitats que facturen menys d’un milió d’euros, -fins aquí no hi hauria res 
a dir- però el que passa és que als ajuntaments no se’ns trasllada l’equivalent 
que recaptàvem abans per aquest tipus d’impostos, per tant, això vol dir que 
hi ha una minoració directa dels ingressos que teníem en relació a l’IAE, que 
nosaltres cobràvem abans. 
 
 Per tant, a més a més, de fer front a la inflació i als tipus d’interès, 
hem de fer front a allò que jo, al seu moment, vaig manifestar com una 
agressió del Govern de l’Estat al finançament dels ajuntaments, perquè això 
evidentment, baixa en primera instància entre cent cinquanta i cent seixanta 
milions de pessetes –parlant en pessetes antigues- o entre nou-cents mil i 
nou-cents seixanta mil euros, -parlant en euros, moneda actual-  
 
 Aquest any hem cobrat zero pessetes, zero euros, durant tot l’any, i 
això, entre d’altres coses, perquè el padró de l’IAE encara no ha sortit al 
cobrament, i encara no tenim la matrícula o el cens d’aquestes suposades mil 
dos-centes empreses que han de cotitzar. 
 
 Però suposant que això es compensi –que és el que diu la Llei- quan 
es compensin aquests ingressos que deixem de recaptar, hem observat també 
que de l’ordre de cinquanta milions de pessetes –és a dir tres-cents mil euros- 
quedaran definitivament sense compensar. És a dir, “parlant en plata”, aquest 
any hem hagut de sobreviure amb cent cinquanta milions menys que, 
teòricament, al 2005 ens compensaran, al 2004 provablement continuarem 
sense tenir aquests ingressos regularitzats, és a dir, la compensació, i quan 
se’ns faci la compensació, deixarem de tenir cinquanta milions de pessetes de 
menys per sempre. 
 
 Això traslladat a despeses vol dir que s’han d’ajustar les despeses 
per no entrar en dèficit pressupostari que en res ens ajudaria, perquè això 
l’únic que voldria dir és que hauríem d’augmentar l’endeutament per poder 
finançar la despesa corrent, cosa que no és gens raonable. 
 
 A banda de tot això, continua manifestant el Sr. Salabert, nosaltres 
hem entès que els ciutadans/es de Cornellà no hi havien de pagar un 
suplement d’increment d’IBI derivat de “la incompetència” del Govern de 
l’Estat de no preveure la lesió i els riscos que això tenia a l’hora de prendre les 
mesures que van prendre, per quedar especialment bé  amb un col·lectiu 
d’empresaris, i per tocar un impost que senzillament podrien haver-lo eliminat 
sencer, i haver compensat amb el mateix import als ajuntaments d’una altra 
manera, sense restar ni un euro del que ja cobràvem abans, que nosaltres és 
l’únic que exigíem en aquest plantejament. 
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 Per tant, tothom hi hagués quedat content, perquè també val a dir 
que les mil dues-centes empreses que cotitzaran, derivat d’aquestes mesures i 
de la pròpia llei, provablement cotitzaran amb uns recàrrecs bastant 
importants en relació al que cotitzaven actualment. 
 
 Com que no volíem fer aquest trasllat de càrrega, que hagués 
representat, aproximadament, augmentar l’IBI deu punts per intentar recaptar 
el que havíem de compensar per la pèrdua, això entenem que no és el que toca 
fer i, per tant, intentem traslladar per a l’any 2004, una proposta del 4,5% 
d’increment amb els impostos. Això en el ben entès que a l’Impost de Béns 
Immobles l’Ajuntament trasllada un 2,5% d’increment, donat que l’altre 2% ve 
directament per Llei de Pressupostos que és la que augmenta el valor 
cadastral, -sabeu que la tarifa es multiplica per la base del valor cadastral pel 
coeficient municipal- i bé, el coeficient municipal l’augmentem un 2,5% i l’altre 
2% vindrà directament pel cadastre.  
 
               A la resta d’impostos s’augmenta el 4,5% exceptuant el cas de la 
grua que augmenta un 3%, l’escola especial de Can Mercader un 3,5% i en el 
cas de les escoles bressol i els menjadors es fa mixt en els menjadors 
s’augmenta un 3,5% i la quota tarifa de l’escola bressol un 5%. 
 
 Llevat d’aquestes excepcions, la resta d’impostos, taxes i preus 
públics s’incrementarà en la proposta que formulem un 4,5%, en el ben entès 
que aquest increment del 4,5%,  a efectes de recaptació de paper moneda que 
ingressarem en relació amb el que hem ingressat l’any anterior, estarà en torn 
al 2 o 2,5%. És a dir, augmentant aquest índex, aquest percentatge, amb 
recaptació líquida, augmentarem un 2,5%. Les despeses, malauradament, i les 
demandes que hi ha a les despeses, no pujaran un 2,5%, sinó que pujaran 
bastant més perquè la demanda és molt important. 
 
 Quant a un aspecte que la Llei d’Hisendes Locals va deixar obert a 
la potestat municipal de poder intervenir, i que era tot l’aspecte de les 
bonificacions o recàrrecs que es podien formular, n’hi ha un especialment que 
ha sigut molt noticiable darrerament, que és el tema del recàrrec de l’habitatge 
desocupat. Nosaltres en aquest moment aquest recàrrec no l’aplicarem per la 
senzilla raó de què no existeix legalment aquest recàrrec, perquè el reglament 
que l’ha de regular encara no l’han elaborat des què van aprovar la Llei l’any 
passat. Durant un any encara estan reflexionant a veure quina és exactament 
la definició d’habitatge desocupat, -en un any encara no han sigut capaços de 
treure’l- per tant, aplicar el recàrrec o posar-lo  tindria la virtualitat de posar 
un redactat, però seria legalment inaplicable perquè no hi ha la Llei que el 
reguli. 
 
 
 Es diu, es parla, de què en aquesta Llei de Pressupostos, en el 
projecte de Llei d’acompanyament pressupostària, probablement donin 
aquesta potestat de definir com s’aplica i com es calcula què és un habitatge 
desocupat, i com s’aplica aquest recàrrec, i cas de què això es produís 
aleshores un cop analitzat i avaluat plantejaríem o no, la conveniència 
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d’aplicar-lo aquí i ho portaríem de nou al plenari, perquè ara ens assembla 
que senzillament això  seria un brindis al sòl. 
 
 L’altra qüestió que tampoc entenem, però sí que ho fem per 
demostrar una certa sensibilitat respecte a allò que són les bonificacions que 
diu la llei relatives a famílies nombroses en relació a la quota de l’IBI, 
senzillament, nosaltres no som partidaris d’aplicar aquest tipus d’ajuts 
relacionats amb impostos de béns immobles, perquè entenem que s’ha de fer 
política d’ajuts a les persones o a les famílies amb dificultats, amb volum de 
fills elevat, però, evidentment, aquest no és el camí sinó que entenem que hi 
ha altres elements, ja sigui el propi impost de la renda de les persones físiques 
o ja siguin determinats ajuts directes vinculats a determinades manifestacions 
provades de situació de dificultat econòmica extrema. 
 
 En el cas d’aquesta bonificació, l’apliquem perquè no es pugui dir 
que no som receptius o sensibles a aquestes circumstàncies, però entenent 
que això és molt poca contribució a les famílies que puguin travessar 
dificultats econòmiques, el que els hi pugui derivar d’aquest tipus de 
bonificació. 
 
 Malgrat això, aquelles famílies o aquelles unitats familiars que el 
seu habitatge tingui un determinat valor cadastral -això és el que es fixarà a 
les bases perquè es puguin presentar-, que tinguin un determinat nivell de 
renda, -que tinguin rendes realment limitades- i que puguin acreditar que no 
tenen altres propietats i, per tant, que no són rendistes d’altres coses, els que 
tinguin tres fills tindrien un 50% de bonificació sobre la quota de l’Impost de 
Béns Immobles, i les que tinguin més de tres fills un 75% de bonificació. 
 
 Insisteixo que entenem que aquest no és el camí per ajudar a 
aquest tipus de circumstàncies, però ja que la Llei ens dóna aquestes 
possibilitats, com a mostra de sensibilitat, també ho proposem a les 
ordenances. 
 
 Quant a les altres possibilitats que donen les ordenances per actuar 
en algunes bonificacions, hem entès, després d’analitzar-les, que no tenien 
una aplicabilitat que tingués cap mena de raó per poder-se posar en marxa i, 
per tant, les hem desestimat perquè no arreglaven absolutament res, o era 
inexistent la finalitat a la que se l’aplicava, perquè no hi havia cap usuari que 
tingués aquesta problemàtica, i, per tant, les hem deixades sense aplicació. 
 
 Això en conjunt seria la presentació, la formulació i l’argumentació 
de les propostes que formulem en matèria d’ingressos fiscals per a l’exercici 
2004. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup, abans 
de la seva aprovació definitiva, volen presentar unes esmenes que encara no 
tenen preparades, perquè no han tingut temps d’estudiar totes les ordenances 
i, en principi, s’abstindran. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, en primer lloc, 
volen recordar dues coses, i és que en els darrers quatre anys, sempre hem 
votat a favor quan se’ns ha presentat el projecte d’ordenances fiscals per dues 
raons: una perquè sempre hem considerat que era un treball tècnicament molt 
correcte, -ja que fins i tot alguna vegada havíem arribat a felicitar públicament 
al Sr. Salabert, recordo que fa un parell d’anys- i, a més a més, perquè el 
percentatge d’increments sempre s’adequava a la inflació o fins i tot, crec que 
hi havia algun any que era inferior. 
 
 Dic això perquè nosaltres considerem, en principi, també des del 
punt de vista ideològic, que no tenim res en contra dels impostos, de manera 
que més aviat pensem que normalment són les classes populars qui se’n 
beneficien més d’una bona recapta d’impostos, i el que diem ara no té res a 
veure pel fet que aquest any l’increment sigui superior.      
  
 Resumint allò que ha dit el Tinent d’Alcalde Sr. Salabert, l’any 2005 
possiblement ens tornaran 150 milions de pessetes, és a dir, un milió d’euros, 
que anant bé hi haurà cinquanta milions de pessetes, o sigui tres-cents mil 
euros, que no recaptarem, de manera que hem fet un pas enrera. 
 
 Fa uns mesos nosaltres ja vam demanar que el Govern de la ciutat 
fes els deures i quan es va plantejar aquest tema de l’agressió que dèiem 
nosaltres, l’agressió del PP, pel que feia en contra de l’autonomia fiscal dels 
ajuntaments i en contra del nostre país, aleshores vam dir que la gent 
necessita i vol saber, per què paga impostos, ja que el que cal és entre tots 
anar-nos forjant com a ciutadans responsables, i és clar, la gent vol saber per 
què paga impostos, i clar, quan els impostos creixen poc, tot va bé, però quan 
els impostos creixen més, si els ciutadans no som responsables del per què 
paguem, aleshores, fins i tot poden venir actituds, de vegades, una mica 
demagògiques o desesperades per part de les persones. 
 
 Aleshores vam demanar que s’ha d’explicar molt bé a la ciutadania 
per què el Partit Popular des d’Espanya fa aquest atac a l’autonomia financera 
dels ajuntaments, i això no s’ha fet, i tot sigui dit que potser els resultats no 
haguessin estat massa esplendorosos, però és que, a més a més, no s’ha 
intentat fer. 
 
 De manera que nosaltres votarem a favor, malgrat que l’increment 
sigui superior al 4,5, si l’Ajuntament i el Tinent d’Alcalde, Sr. Salabert, es 
compromet a buscar un mecanisme que permeti que els ciutadans al llarg de 
l’any vinent, sempre que vagin a pagar un rebut, sàpiguen per quina raó 
paguem més, encara que funcionalment potser és impossible que a cada rebut 
se l’adjunti amb una grapa un recordatori però, en tot cas, l’Ajuntament 
s’hauria de comprometre en el Cornellà Informa de cada mes, a explicar amb 
una nota el per què estem pagant més diners al llarg de l’any vinent. 
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 Si no accepteu això, nosaltres, tot i reconèixer el treball tècnicament 
correcte, no votarem a favor i ens abstindrem, perquè considerem que no es fa 
la feina que s’hauria de fer, que és explicar per quina raó l’any vinent hem de 
pagar més, la qual cosa –repeteixo- no vol dir estar ni en contra dels impostos, 
ni en contra de les obligacions que com a ciutadans tenim pel bé de la 
societat, pel bé comú. Aleshores, demanem que se’ns respongui, perquè d’això 
en dependrà el nostre vot, si hi ha el compromís per part del Tinent d’Alcalde 
Sr. Salabert, i no val fer un articlet difícil, tècnicament complicadíssim que no 
l’entengui gairebé ningú, sinó que ha de ser amb consignes molt senzilles 
explicant per què paguem més, i per quins set sous l’Ajuntament ha 
d’ingressar l’any vinent menys diners. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que cada any aquest Ple 
és difícil i important perquè crec que d’aquest Ple depèn l’economia de la 
nostra ciutat. 
 
 I, dir -com dic cada any- que el Sr. Salabert és un gran economista, 
però, a més, és un gran mestre de la disfressa perquè, sens dubte, veient 
l’entrevista que vostè va fer l’altre dia en la Vanguardia, referint-se als comptes 
del Barça i a qui li va donar les culpes de com han quedat els comptes del 
Barça, doncs em trec el barret, perquè resulta que el nou president del Barça 
és qui té la culpa per ser una mica “tontet” pel que jo he deduït de la seva 
entrevista. 
 
 Aleshores, jo sé que vostè té avui auditori i sé que les extremades 
despeses d’aquest Ajuntament les ha de pagar evidentment el Govern de la 
Nació que està molt lluny, i jo no perdré molt de temps en defensar l’IAE 
perquè és un tema que ja he defensat moltes vegades i, evidentment, l’han 
deixat de pagar nombrosos treballadors, perquè aquest impost se li ha tret a 
treballadors, a petits comerciants. Ara mateix, crec que el representant 
d’Iniciativa per Catalunya ha dit que el motor de la ciutat era el petit comerç i 
que donava treball a molta gent, per tant, aquest impost que se li ha tret no se 
li ha tret a cap potentat sinó al petit comerç, a aquells que declaren menys 
perquè als altres crec que se’ls ha gravat. 
 
 Vull aclarir això de l’IAE, per sempre, perquè cada vegada que surt 
el tema, vostè s’agafa a això de  l’IAE, i com sigui que jo crec que les 
ordenances s’han de justificar, i vostès no les han justificat cap any. He 
demanat un estudi, sobretot de les taxes, relació-cost, relació beneficis a 
l’usuari, perquè això és molt important ja que volem saber per què vostè cobra 
una taxa i quin tram de treball usa en aqueixa taxa. Això ho hem demanat 
vàries vegades i certament no ens ho ha donat. 
 
 En el tema de l’IAE, crec que l’ay 2000 –si no estic mal informada- 
el Govern Central els hi ha demanat una relació o una estimació del que 
cobraven de l’IAE i jo no sé si vostè no ha fet els deures, perquè és que no 
entenc què passa a Cornellà. Vostè diu que no té relació dels contribuents de 
l’IAE, i jo he estat parlant aquesta setmana amb un ajuntament, molt a prop 
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d’aquí, i ell si que té passats tots els seus rebuts i a mitjans del mes de 
novembre, rep el 95% de l’import de l’IAE, el Govern s’encarregarà de 
compensar-los i podran cobrar vostès el 1,5 de l’ impost de telefonia mòbil de 
la beguda, tabac.   
  
 En la sessió del Consell de Ministres del 3 d’octubre es va aprovar 
una gran quantitat de milions per als ajuntaments de tota Espanya i jo crec 
que aquesta ciutat ha d’entrar en aqueix còmput d’ajuntaments, o és que 
nosaltres serem els únics que no cobrarem? 
  
 Aqueixa agressió del Govern de l’Estat en els impostos jo no la veig 
reflectida en cap lloc, i en tot cas, en la proposta que ha fet el Sr. Zapatero, 
sembla ser que sí, però ja veu vostè que necessitava dues tardes per posar-se 
al “loro” del que hi havia de preguntar o respondre en els pressupostos, 
aleshores jo no ho veig. 
 
 El resultat està aquí i no ho he agafat de l’Institut Nacional 
d’Estadística, sinó que ho he  agafat de el Periódic que, sens dubte, no té 
tendència del PP, i el resultat està aquí, en el dèficit, en l’atur i en el 
creixement de la economia en relació a la resta d’Europa, a aquelles ciutats, 
països que estan governats per governs social-demòcrates, i són dades que 
estan en el Periòdic i que ho poden comprovar. I no entraré més en debat 
perquè penso que nou-cents mil comerciants i mil dos-cents empresaris s’han 
beneficiat d’això. Vostè diu que això és una agressió, i jo insto a què m’expliqui 
detingudament en un treball d’un o dos dies, si és precís amb l’Interventor, 
vull veure el que ha presentat aquest Ajuntament i tot el treball que ha fet 
quan se li ha sol·licitat des del Govern central. Vull examinar-ho tot i vull fer 
moltes preguntes. 
 
 Per tant, nosaltres ens abstindrem de moment o votarem en contra, 
de moment ens abstindrem perquè presentarem nombroses al·legacions, ja 
que, a part de pujar això que vostè diu d’un 4,5% o un 5%, que no és res en 
un rebut de la grua de -per exemple-  10.000,- pessetes, calculem el que puja i 
res més, doncs ja és això, vagi sumant vostè a l’economia dels ciutadans, 
d’aqueixos que diu algú aquí que els hi agrada pagar impostos, doncs vagi 
sumant al cap del temps i veurà el què passa. 
 
 Nosaltres estem en contra quan la política del Govern ha demostrat, 
i no només amb els ajuntaments sinó reduint impostos com l’IRPF, ha pogut 
tapar el deute de la Seguretat Social que vostès tenien i tenir dèficit zero al 
tancament d’aquest any, un dèficit zero que mai s’ha vist i creixement del 
treball. Hem reduït els llocs de treball que vostès hi havien perdut i hem tapat 
el forat de la Seguretat Social, per tant, no crec que estiguin tan 
desencaminades, i si el tema és que a vostès no els hi arriben els diners, jo em 
comprometo, primer a mirar què ha passat aquí i després esbrinar què passa 
en el Ministeri d’Hisenda, i fer arribar al Sr. Ministre d’Hisenda, el resultat 
d’aquest Ple perquè rectifiqui si és que en alguna cosa està equivocat. 
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 Després també dir que nosaltres també presentarem al·legacions i si 
les accepten votarem a favor. Perquè vostès no han recollit cap de les 
bonificacions que contempla la reforma de la llei que ha fet el PP, i vostè ha 
parlat -i no em detindré en totes aqueixes reformes que són, per exemple, en 
els cotxes dels minusvàlids amb una minusvalia a partir d’un 30%, els 
d’energia renovable, cotxes antics, famílies nombroses, etc.- que l’única que ha 
adaptat –em sembla- que és el 50%, i haig de dir també que ens ha donat les 
ordenances aquesta setmana, i sempre critica l’actitud del PP perquè presenta 
al·legacions i d’alguna manera atura el procediment però, escolti, si en una 
setmana les hem de llegir, les hem de comparar i hem de presentar 
al·legacions, doncs està més que premeditat, això és premeditació i amb 
traïdoria. 
 
 Hi ha un tema que ha dit vostè i que m’agradaria comentar perquè 
ningú al·legui engany, i és que vostè ha dit que farà bonificacions a la família 
nombrosa, -és l’única que ha acollit- però ha posat unes condicions i és que la 
recaptació d’aqueixa família nombrosa, -i m’ha de permetre que somrigui- no 
passi del salari mínim interprofessional, i si té nens i no passa d’això, doncs 
no sé, m’ho ha d’aclarir. Potser estic equivocada perquè la veritat és que amb 
la celeritat amb la que les he vist, haig de dir que no porto ni números, ni 
dades ni res. 
 
 Bé, presentarem al·legacions i, de moment, ens abstenim. 
 
 A continuació intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que des de fa 
bastant temps, quan hem sigut membres de l’Equip de Govern o quan no ho 
érem, enteníem que precisament una de les fórmules per a finançar totes les 
activitats i els serveis que des de l’Ajuntament s’executen, és amb les taxes i 
els impostos que des de l’Ajuntament s’estableixen. 
 
 Desgraciadament, hem de dir que aquest any, degut a la política 
econòmica del Govern central, -que tal com han dit alguns abans que jo, ha 
sigut un atemptat contra el finançament i contra els ajuntaments, gairebé un 
atemptat contra la democràcia- fa que per primer vegada des de fa bastant 
temps, tinguem que plantejar uns augments pel damunt d’unes previsions 
d’IPC que després mai es compleixen, i sobre tot, per a qui no es compleix 
l’IPC és per als sous dels treballadors, -que em sembla que aquesta nit tenim 
bastants aquí a la sala- perquè “la cesta de la compra” puja pel damunt del 
que té previst i, en canvi, els salaris no. 
 
 Torno a repetir que aquest any hem de pujar els impostos una mica 
més del que pugui estar previst perquè quan el govern central podia haver fet 
una política econòmica -no fa gaire, quan es va estar discutint la política de 
finançament de les Hisendes Locals- podia haver tingut en compte aqueix 
tipus de coses, en canvi, sempre ha estat donant suport a aquells que 
ideològicament estan més a prop i ideològicament els hi poden donar suport, i 
econòmicament són els més afavorits. 
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 Nosaltres creiem que una vegada més, les ordenances fiscals estan 
dintre d’un context lògic, estan dintre d’allò que podríem anomenar una certa 
normalitat i que, per aqueixa raó, a part de les possibles esmenes o possibles 
coses que es pugin fer d’aquí a l’aprovació definitiva, votarem a favor. 
 
 O sigui que el Grup d’ICV-EA-EPM, vota a favor perquè entén que 
són unes ordenances fiscals que estan equilibrades i que obeeixen, 
fonamentalment, als serveis i les prestacions que aquest Ajuntament dóna als 
seus conciutadans, i, per això diem que sí. 
 
 A continuació pren novament la paraula el senyor Ramon Salabert 
Parramon, com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, per manifestar que, pel que fa a la intervenció del 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, dir que, com que ho deixa condicionat a 
presentar determinades propostes que puguin ser, o no, tractades per si es 
podem implementar dintre del que són les ordenances, doncs res a dir. Quan 
veiem les propostes les analitzarem i a partir d’aquí avaluarem si és possible 
incorporar-ho o no, si és per millorar i és possible, doncs sempre hem estat a 
temps a poder-ho fer. 
 
 En el cas de la intervenció del Portaveu d’ERC-AM, crec que té raó 
en quant a què és difícil poder transmetre als ciutadans/es exactament com 
està configurada una estructura d’ingressos molt complexa i molt tortuosa 
dels ajuntaments, perquè solament l’IBI ja té varis components, té la base del 
valor cadastral, cadastres del Ministeri d’Economia i Hisenda i nosaltres tenim 
un coeficient. L’impost de vehicles té un altre tipus de tractament en funció 
dels cavalls fiscals, és a dir, hi ha molts ingredients que configuren la 
composició d’un impost. 
 
 El que sí tenen clar els ciutadans/es són els rebuts que els hi 
arriben a casa i l’import final d’aquests rebuts. 
 
 El que puc avaluar és amb caràcter global aquells ingressos fixes 
que té l’Ajuntament, això ho intentem fer, potser no amb prou fortuna, ho fem 
quan fem la presentació dels pressupostos, ho podem fer amb més detall, i em 
comprometo a fer-ho amb més detall, si convé fent un tríptic en què la massa 
d’ingressos que són recursos de l’Ajuntament, que són els impostos, les taxes, 
els preus públics, és realment el que rebem nosaltres dels nostres 
ciutadans/es, la resta són impostos que paguen altres administracions, que 
estigui en contra partida amb què s’apliquen aquestes despeses, què va a les 
contractes dels serveis que estem prestant i quan hi van, i puc fins i tot, com 
ho feia al seu dia un il·lustre Ministre que es deia Josep Borrell, fer com es 
reparteixen 100 pessetes o 100 euros, en aquest cas, a cada una de les 
diferents proporcions que hi ha d’aplicacions de serveis que n’hi ha. 
 
 Si el que vols –per diferència- és que també quedi clar què no es 
podrà fer perquè tenim retallada d’ingressos, també podem arribar a estimar 
que hi ha una sèrie de coses que no és que no es puguin fer, és que s’hauran 
d’anar periodificant en el temps i això no cal que ho expliqui aquí, ja que tots 
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els meus company/es de govern ho tenen claríssim quan parlem amb mi, 
perquè saben que ha d’haver-hi un contingent de despeses i sinó s’ha d’anar 
periodificant, ja que no es poden atendre totes les  demandes socials de tots 
els nivells, no solament són demandes socials de casos peremptoris, sinó que 
són demandes socials de tot tipus d’activitats i alguna és de pròpia qualitat de 
vida, com tot allò que fa referència al funcionament de les entitats, a la 
qualitat dels nostres parcs i places, és a dir, una sèrie d’aspectes que formen 
part de la convivència quotidiana de les persones en la seva ciutat.  
 
 Per tant, podem fer aquest exercici i jo em comprometo a fer-lo, 
perquè crec que és una bona manera de fer pedagogia fiscal, i a la vegada, 
també, com que en aquest cas quedarà molt palès que no hi ha una 
sobredimensió de pagaments, en relació als serveis que aquest Ajuntament 
trasllada a la ciutat, i com que això no tinc cap vergonya d’ensenyar-ho es pot 
fer aquest exercici. 
 
 Crec que la ciutadania ho percep, que hem tingut molta cura en què 
sempre hi hagués una certa correspondència entre el que es paga i els serveis 
que es veu que es van posant en funcionament en la ciutat. 
 
 No vull recordar perquè crec que està en la memòria de tots el que 
ha sigut l’evolució d’aquests últims  8, 10, 12, 14 anys, pot un simplement 
situar-se fent un salt en el temps, i traslladar-se a l’actualitat, i només dir que 
pràcticament hem doblat el pressupost municipal, i ho hem doblat, no doblant 
els impostos, sinó augmentant molt l’activitat i la base fiscal de recaptació, ja 
que hem augmentat molt els contribuents i això ens ha permès no fer 
transferències de càrregues fiscals molt altes. 
 
 Per tant, si aquesta valoració satisfà als efectes del vot condicionat 
que reflecteix el Sr. Tardà, doncs jo dic que en virtut d’aquesta transparència i 
amb absoluta predisposició, buscar un mecanisme que deixi més clar el que  
es paga i com es paga, em sembla bé a nivell d’informació d’aquesta 
naturalesa. I a nivell de rebut per impost em sembla senzillament quelcom que 
és molt difícil de poder explicar perquè té unes característiques molt 
complexes. Ara bé, a nivell de per què els ingressos s’apliquen i com 
s’apliquen, doncs em sembla que és un exercici que no solament l’hem fet, 
sinó que potser no l’hem divulgat prou, però ho podem fer molt més entenidor, 
més aclaridor i davant d’això jo em comprometo a posar a tots els tècnics del 
departament, i a mi mateix, a fer un document d’aquesta naturalesa. 
 
 Pel que fa a la intervenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
doncs ha fet una arrancada que crec que no té res a veure amb el que ens 
aporten aquí i jo li agraeixo els “piropos” provablement pugui ser -si vostè ho 
considera així- “mestre de la disfressa”, perquè jo sempre dono la cara, 
malgrat me la puguin partir, faig els deures, estudio les lleis, sé exactament 
com calcular les coses i dic exactament que passa. Hi ha en aquest 
ajuntament vuit anys de precedents que m’avalen i en els pressupostos 
liquidats no hi ha hagut mai desviacions, per tant, això és un precedent i, com 
a mínim, s’ha de respectar, per això jo li diria que no barregi  “la velocidad 
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com el tocino”, i el Barça deixi’l a on està, i nosaltres parlem aquí del que ens 
ocupa, que són coses probablement, fins i tot, més serioses que el que pugui 
passar en el Barça. 
 
 L’altra qüestió és que jo no faig una excusa d’argument del tema de 
l’IAE, jo no faig demagògia, jo soc un “sufridor” de veritat. Vostè, Sra. 
Espinosa, és “sufridora en casa”, això ja ho vam aclarir un dia, però jo soc un 
sufridor de veritat i haig d’aplicar les lleis que vostès fan, jo no tinc cap 
capacitat de fer lleis, sinó que haig d’aplicar les que vostès fan, i vostè em diu 
que jo vaig lent en lliurar-li les ordenances, doncs miri, vostès estan trigant un 
any en definir el que és un habitatge desocupat.  
 
 Deia Confucio que “més val una imatge que mil paraules”, i escolti, 
que vostè avui em digui tot el que m’ha dit, després de què ahir el Sr. Ruiz 
Gallardón, fes el que va fer a Madrid, em sembla d’una hipocresia brutal. És a 
dir, no tan sols el Prestige té esquerdes sinó que el Govern del PP també té 
esquerdes, i parafrasejant al seu nou líder: “los hilillos de estas grietas”, que 
en aquests casos són d’Hisenda, fa que es vagi traslladant la pressió fiscal a 
altres administracions per anar sortint amb el marketing de què el Govern de 
PP és, fins i tot, de treure superhàbit. I el Sr. Gallardón o no és del PP o està 
afectat per les mesures del govern, i com està afectat per les mesures del 
govern doncs ha fet un exercici del que creu que necessiten els ciutadans/es 
de Madrid, i com sap que l’han retallat l’IAE, ell s’arregla, agafa i augmenta un 
26% els impostos als conjunt dels ciutadans/es de Madrid i es fuma un pur, i 
ara ha compensat l’IAE. I, per què ho fa ara?, doncs perquè sap que és el 
primer any de mandat i s’han repartit l’esforç, aquest primer any la garrotada 
la dono jo i l’any següent la dones tu Esperanza, i ara t’esperes perquè, com 
que acabes de guanyar, no ho facis tot de cop, i així el holding madrileny va 
tirant, però al final, fixi-s’hi la fotografia que surt, la fotografia que surt és 
justament la que venim denunciant aquí des de fa un any, i és que estan 
asfixiant des del Govern, per quedar en un marketing absolutament 
improcedent les comunitats autònomes i els ajuntaments. 
 
 Escolti, més disciplinat que el Sr. Ruiz Gallardón no ho hauria de 
ser ningú, ell hauria de ser el primer en complir amb l’exemple, i com tantes 
compensacions rep, per què té necessitat d’exigir un 26% d’increment en els 
impostos als ciutadans de Madrid?. I diu que ho gestionarà millor, i em 
pregunto: millor que qui? millor que el Sr. Alvarez del Manzano?, doncs bé, 
també és una novetat i no ens hem d’oblidar que el van canviar vostès perquè 
gestionava malament i ara ja ens hem assabentat, ja ens ho ha explicat el Sr. 
Ruiz Gallardón. 
  
 Aquest és l’exemple de què vostè, Sr. Espinosa, no pot fer dialèctica 
quan el seu propi company de partit i Alcalde, que està damnificat en un 
ajuntament, li ha pesat més –i li honra- la seva condició d’Alcalde que la de 
militant del PP, i ha dit: “senyors, aquí m’han retallat els meus companys del 
govern, i a vostès els hi trasllado la pressió fiscal”, que és exactament el que 
està fent el govern, i ho està fent des de fa un munt de temps, i aqueixa és la 
tendència que tenen per a dir –que per cert, aquesta també és de “traca y 
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pañuelo, el Sr. President del Govern en acomiadament- que l’any pròxim 
passarem del 0,8% d’ajudes dels fons comunitaris, al 0,3% perquè aquest és el 
preu que hem de pagar per la prosperitat. La prosperitat de qui, Sra. 
Espinosa?, la prosperitat del què ha passat a Telefònica i el “pelotazo” de 
Villalonga?, la prosperitat del portaveu del Govern i de tota la seva família a 
València?, la prosperitat de qui?. 
 
 Resulta que ha de sortir el Ministre de Treball dient que tindrà que 
suplementar entre 700 i 1400 milions de pessetes a la Seguretat Social quan 
pagui el que li deu als pensionistes pel diferencial de la inflació. Això ho ha dit 
el Ministre de Treball, no m’ho invento jo.  
 
 Estem cansats, -particularment jo- d’aquests trucs, perquè ja ho sé 
que vostès sí que són mags de les finances, si és que es pot fer el que es 
vulgui: el trec d’aquí i li trasllado la pressió allí;  trasllado un problema  a deu 
mil empleats de Telefònica després de què un es marxa amb quatre mil 
milions en la butxaca.  
 
 Això és el que vostès han estat fent i, poc a poc la bretxa es va 
obrint, i no només en el Prestige, ja es va obrint també en el Govern, perquè és 
natural, perquè al final vostès han de predicar i alguns –que no és el seu cas- 
han de donar blat, i aquest no pot prescindir, i no pot  fer “brindis al sol” com 
vostè fa aquí i ha d’augmentar els impostos o no podrà pagar les inversions de 
Madrid, o no podrà fer tot el que els ciutadans de Madrid li demanden i per la 
qual cosa se suposa que li han votat, i aquest s’ha llançat a la piscina i 
l’Esperanza es llençarà l’any pròxim, i sinó al temps. 
 
 L’estudi de taxes, continua manifestant el Sr. Salabert, sempre està 
a l’expedient acompanyant-lo, -i li hem ofert un milió de vegades i vostè no ve 
a veure’l- i està, l’estudi de costos, de taxes, de preus públics va a l’expedient 
perquè legalment ho hem de fer si no, no l’acceptarien, per tant, això ho té 
vostè a la seva disposició i aquí veurà els càlculs. 
 
 Recaptem per sota del cost efectiu del servei en gairebé tots els 
casos, i això ho veurà vostè, perquè sinó hauríem de posar uns preus que ja 
no serien de servei públic, i com que nosaltres tenim aqueixa voluntat, per 
això ens emprenyem tant quan ens treuen diners que nosaltres ens ho hem 
forjat fent un bon exercici d’austeritat i de control en la despesa 
pressupostària, 
 
 
 En el tema de les compensacions i tot aquest embolic que vostè ha 
armat perquè no s’ha llegit la llei, i, a més no ho sap calcular, miri, a nosaltres 
ens van dir: a vostès els suprimim l’IAE a les empreses que facturen menys 
d’un milió d’euros, i vostè fa aquí una gran alegria, i bé, jo amplio l’alegria. O 
sigui, l’IAE fora per a tothom, s’ha acabat. Vostès, a més de cometre un error 
tècnic impressionant perquè trenquen el sistema d’equitat fiscal; com és que 
vostè li pot dir a una empresa gran que facturi el que facturi, pagarà el 30% 
més de l’IAE, perquè a la resta, vostès per quedar com uns simpàtics, els han 
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tret el que ells pagaven, doncs, no, treguin l’IAE a tothom, o rebaixin-s’ho de 
l’Impost de Societats. 
 
 Facin el que vulguin però quan toquin coses que són d’altres, 
preguntin primer, i això són finances municipals, i és l’únic que hem dit: 
escolti, vostè treu  nou-cents cinquanta milions que teníem consolidats 
d’ingrés en l’Impost d’Activitats Econòmiques el 2002, doncs bé, faci el que 
vulgui, doni’m vostè nou-cents cinquanta milions en el 2003 però no me'ls han 
donat. Escolti, les matrícules s’estan repartint ara i jo tinc quatre mil dades de 
les matrícules, però això no depèn de nosaltres, depèn de l’Agència Tributària, 
i què creu, que no anem cada matí?, A l’Agència Tributària hi anem cada matí 
i ens ploren dient que no tenen personal, que ens hem d’esperar, que estan 
molt asfixiats, que tots els ajuntaments els hi demanem el mateix, doncs ¡és 
clar!, com no ho hem de demanar si hem tingut que diferir el cobrament de 
l’IAE tot l’any sencer?.  
 
 I qui es creu que ha tingut que suportar la tresoreria d’aquesta 
absència d’ingressos?; doncs nosaltres, l’ajuntament. I com?; perquè 
afortunadament teníem alguna cosa per poder-ho suportar, i hi ha altres 
ajuntaments que no ho estan passant bé per culpa d’aquesta broma. I bé, 
tindrem el llibre de matrícula, ja sabem, en versió d’aquest llibre de matrícula, 
amb dades oficials de l’Agència Tributària, que aproximadament de sis mil 
unitats que tenien abans en tributació, només mil dues-centes tributaran per 
l’Impost d’Activitats Econòmiques. 
 
 Traient els comptes, dic:  si jo he recaptat nou-cents cinquanta 
milions, em compensaran amb l’exercici fiscal liquidat del 2002, per tant, la 
inflació del 2003 i del 2004, no m’ho compensarà ningú, i, a més d’això, 
m’abonaran en el 2005, amb una base de fórmula que han fet en la que, quan 
jo m’aplico aquesta fórmula -i amb el Sr. Interventor la vam calcular- veiem 
que no tornarem mai més a tenir nou-cents cinquanta milions d’ingressos, i 
això és una cosa de “perogrullo”. Si jo tenia nou-cents cinquanta i ara tindré 
nou-cents, doncs he perdut cinquanta en el camí i han passat dos anys, per la 
qual cosa, si sumo la inflació he perdut més, i ara, s’ho explico tal com és, i 
després què faig?, doncs a vostè s’ho explico i ploro però després he de tancar 
el capítol de plors i buscar-me la vida, a buscar solucions, a veure com amplio 
activitat econòmica, com busco la manera de tenir més recursos o com 
ajustem les despeses o periodifiquem la forma d’actuar en determinats nivells 
d’inversió. 
 
 Això és el que fem, no podem fer cap altra cosa, i el que no farem és 
traslladar als ciutadans/es de Cornellà aquest dèficit tècnic del Govern del PP, 
i concretament de les meravelles del Sr. Montoro, que jo ja em vaig posar a 
tremolar el mes de setembre quan recent tornat de vacances llegeixo un titular 
que diu que aquest any congelaran els impostos especials, i dic, ¡mira! l’any 
passat el Govern del PP va anar a sopar pagant la “juerga” els ajuntaments i 
aquest any anirà a sopar pagant “juerga” les comunitat autònomes, perquè 
justament els impostos especials, és el tram que s’utilitza per a transferir fons 
a les comunitats autònomes, i ell tot ufanós surt dient que congelaran els 
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impostos especials, doncs ¡olé  torero! algú  protestarà per això, però aqueix no 
és el camí, Sra. Espinosa;  i ara ja ha quedat clar, el marketing de què jo baixo 
els impostos i el Sr. Gallardón els puja. Abans érem els socialistes perquè, és 
clar, com que som “los rojos”, com que volem sempre redistribuir i reequilibrar 
i estem obsessionats per gastar, doncs augmentem els impostos, i no senyora 
no, nosaltres intentem prestar els serveis dels que som competents i atendre 
les demandes socials que no ens les inventem o és que algun company/a 
d’aquest govern s’inventa la demanda social? 
 
 Aleshores hem de fer front a tot això i l’únic que demanem és que, si 
vostès volen abordar aquest tema de veritat, seriosament, obrin el meló del 
finançament local, i estarem allí per a estudiar-lo, però no ens vagin retallant  
impostos tocant coeficients o dient a més –fent demagògia- que resulta que es 
pot ajudar a una família nombrosa, pel fet de què se li bonifiqui el 50% de 
l’IBI, ¡si us plau! siguem seriosos. Ho hem aplicat precisament perquè vostè no 
em digui que és que som insensibles, i no, no, d’insensibles res. Jo ara li 
podria dir: Sr. Espinosa, i les famílies que són família nombrosa i que no 
tenen recursos suficients i viuen de lloguer, amb aquestes que fem? o és que 
no hi ha d’aquestes?, però és clar, com que vostès fan la Llei se les van oblidar 
i bé, aquestes no tenen bonificació. 
 
 Això és un nyap tot, un enorme nyap, i això el Ministre Sr. Montoro 
ho hauria d’admetre, revisar-ho i no dir ara el que li acabo de llegir avui en la 
Vanguardia de què tocarà ara en la Llei d’Acompanyament una cosa 
relacionada amb el cadastre, definirà en funció dels consums d’electricitat i 
d’aigua com és un habitatge desocupat, doncs ¡ja està bé, ja està bé! I 
permeti’m que em posi enfadat perquè resulta que aquests temes no es poden 
trivialitzar, i en resum aquí el que jo defenso, i el que jo explico als 
contribuents d’aquesta ciutat, és que ens hem tingut d’ajustar perquè hi 
haurà menys ingressos sense que hàgim fet res per merèixer-ho. 
 
 Pel que fa a la intervenció del Portaveu del Grup Municipal d’ICV-
EA-EPM, senyor Miguel López, doncs per descomptat agrair la col·laboració 
que sempre han manifestat en aquests temes i la sensibilitat de reconèixer que 
malgrat aquest any augmentem el 4,5, l’any passat ens vam quedar en un 
punt per sota de la inflació i sempre tenim en compte al llarg de mandat –com 
he explicat abans- intentar que la mitjana de creixement del mandat empati 
amb la inflació, no necessàriament ha de coincidir en cada exercici, però és 
que tu saps bé que cada any el Govern ens enganya amb la inflació, perquè 
aquest any tornaran a proposar una inflació del 2%, i en aquests moments, la 
inflació prevista per a aquest exercici ja està rondant el 3,5%. L’any passat van 
tancar amb el 4, i van pujar el 2, aquest any han pujat el 2 i tancarem amb el 
3,5, i això té efectes en els salaris dels funcionaris i té efectes en els 
pensionistes i és una bossa de recursos molt important i juguen amb això, 
però bé, algú ho ha de dir i amb lletres majúscules: Això és fer trampes al 
solitari, i sabem tots com acaben les trampes, “se puede engañar a muchos 
poco tiempo, pero no a todos todo el tiempo”. 
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 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que esperaran les 
propostes que els pugui oferir el Tinent d’Alcalde de cara a poder divulgar això 
que ha explicat magníficament bé, és a dir, suposo que aquest discurs porta 
implícit un fort nivell d’indignació política, es tracta de traslladar-ho a la 
ciutadania?. 
 
 Vagi pensant la possibilitat de penjar una bona pancarta ben feta al 
balcó de l’Ajuntament que pugui estar-hi tot l’any dient: “el Govern d’Espanya 
ens deu tants milers d’euros”, i no rigui, ja que no és la primera vegada que en 
un ajuntament -i en aquest- hi ha pancartes en el balcó. Vagi pensant també 
algunes propostes de cara a mantenir tot l’any en el Cornellà Informa alguna 
finestreta oberta explicant què és allò que no es pot fer justament perquè ens 
manca el finançament que ens pertoca. 
 
 Aleshores, al proper plenari en què s’aprovin definitivament les 
ordenances nosaltres votaríem a favor, mentrestant,  ens abstindrem i li farem 
arribar algunes idees per si vol tenir-les en compte. 
 
 Acte seguit intervé novament la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
Sra. Espinosa, per manifestar que suposa que quan acabi aquesta nit prendrà 
un valium perquè li he vist molt excitat, i li he vist molt excitat però crec que 
entenc en part la seva excitació perquè el Govern del PP li ha fet treballar, però 
això també va en compensació del que guanya, Sr. Salabert, per tant, si ha de 
fer moltes comptes està molt ben compensat, això per començar. 
 
 Després se m’ha anat vostè al Govern d’Espanya, i jo no entraré en 
debat amb el Govern d’Espanya perquè vostè sap que aquí té expectació, que 
estem en eleccions i a tots se’ns ha “visto el plumero”. 
 
 Abans li he dit que era mestre de la disfressa, però és, a més a més, 
mestre de la demagògia i de la mentida perquè vostè està atribuint al Govern 
del PP defectes que vostès han tingut durant molts anys i que han arruïnat a 
Espanya. Tenen un munt de gent a la presó Sr. Salabert, com s’atreveix vostè 
a dir que se’n porten diners? com s’atreveix vostè amb tot l’historial que tenen 
vostès al darrere? i no està el que hi hauria d’estar perquè  algú va pagar per 
ell i va callar la boca. He parlat clar?. 
 
 En tots els partits hi ha ovelles negres, i miri, jo del Sr. Gallardón 
no diré res, ni defensaré el que ha fet a Madrid, jo crec que algú suficientment 
recte li dirà el que ha de fer, això per començar. Però, sens dubte, hi ha una 
cosa que està clara, que té tendència i amics del seu grup, és un ferm 
admirador del Sr. Leguina, i segur que l’ha contaminat i contagiat i del Sr. 
Bono, o sigui que, per tant, jo estic en contra de què el Sr. Gallardón pugi els 
impostos perquè no és la política que porta el Govern del PP. Per tant, deixem 
Madrid que ja ho solucionaran i també li haig de dir que s’ha traslladat –que 
això agrada als social-demòcrates i a tots els governs progres els hi agrada 
força l’ostentació- al Palau de Congressos el seu despatx, i a lo millor és això, i 
per això pugen els impostos. 
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 Per tant, deixem Madrid que ja ho solucionaran, i hi ha una cosa 
que quan parlem de democràcia sens omple la boca de democràcia i no 
respectem a una majoria absoluta d’espanyols que han donat la seva 
confiança al PP i que l’han tornat a ratificar ara, per això jo els hi pregaria, a 
banda de les discrepàncies polítiques que tinguem, que tinguin una mica de 
respecte envers als votats que no tenen l’opció seva, tant d’aquí com de Madrid 
com de la resta d’Espanya. I si el Sr. Gallardón no ho ha fet bé, doncs no se’n 
preocupi vostè, els ciutadans/es són intel·ligentíssims, i la pròxima vegada 
“cero patatero”, i a l’oposició. Aleshores aniran vostès i ho solucionaran, i es 
carregaran la caixa d’estalvis i se l’enduran una altra vegada, això està clar, 
però ho faran perquè ja ho han fet i hi ha un precedent, per tant, deixem la 
discussió del Govern i centrem-nos aquí a Cornellà que és el que m’interessa.  
 
 Ha de començar a fer els deures –com li he dit- i comenci a treballar 
a veure com es pot gastar menys, però no en serveis socials que, per cert, és 
on menys gasten vostès, i en d’altres coses supèrflues que jo no tinc cap 
inconvenient en donar-se-les totes. 
 
 Jo sé que vostè és una persona que ha estat en el Govern, i està ara 
en Cornellà, i jo no sé però al seu dia va sortir al periòdic que van quedar 
sense justificar alguns cursos de formació de l’INEM, i jo m’he referit a això del 
Barça perquè vostè va sortir al periòdic, encara que jo no sé si és cert o no, 
perquè dels periòdics es pot creure a vegades la meitat i a vegades un quart. 
 
 Per tant, deixarem les coses que fan els altres i ens centrarem en les 
ordenances d’aquí, i tractarem de què els ciutadans d’aquesta ciutat paguin 
impostos, ja que tots hem de pagar impostos però en relació amb el servei que 
se’ls hi dóna que bastant deficitari està en aquest Ajuntament, i jo no hi  
entraré més. 
 
 Després vull contestar al Sr. Miguel López, perquè és que això de la 
democràcia sembla que vostès siguin els que l’hagin inventat, i ho treuen per a 
tot. Jo li diria que atemptat a la democràcia és el que està fent el seu 
representant del partit, el Sr. Madrazo, en el País Basc donant suport a 
Batasuna, contra les persones que estan matant, això sí que és un atemptat a 
la democràcia, donat suport a Batasuna i al Pla Ibarretxe, i és un representant 
del seu partit. Això sí és un atemptat a la democràcia quan hi ha milers de 
morts per les mans d’ETA.  
 
 
 Per tant, això també ho deixarem, i dir-li que vostè vota a favor, a 
l’igual que fa el Sr. Madrazo perquè si no vota a favor se’ls hi acaba la cistella 
de la compra a vostès. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que no sap si el Govern d’Espanya té res a veure amb aquest 
debat, però aquestes observacions són absolutament improcedents perquè 
estem parlant d’Ordenances Fiscals. 
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 Novament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que davant d’aquesta 
barbaritat no entraré perquè crec que aqueixa senyora es contradiu ella 
mateixa quan fa un moment acaba de dir que deixem de parlar del Sr. 
Gallardón, del que fan a Madrid, del que fan en el Govern i parlem de Cornellà. 
Jo he estat parlant de Cornellà i no he fet en cap moment ni tant sols esment 
a l’increment que havia fet el Sr. Gallardón en Madrid, encara que ho sabíem i 
ho hem estat comentant, però creia que no era prudent fer-ho de la mateixa 
forma que crec que no és prudent contestar a allò que puguin fer altres 
persones en altres llocs, ja que cadascú té la seva opinió. 
 
 En tot cas, quan diem “respecte a la democràcia”, la democràcia no 
és solament per als votants del PP, sinó que la democràcia és per als votats del 
PP, PSOE, PSC, ICV, absolutament de tots els partits que se’n presenten 
dintre d’unes regles de joc que marca la Constitució. 
 
 Quan nosaltres plantegem aquí qualsevol tipus de proposta, la fem 
pensant en tots els/les ciutadans/es de Cornellà, però no només pensem en 
els nostres votants ni pensem en què el que platejarem està en contra dels 
votants del PP, ¡ni molt menys!, sinó que estem pensant en allò que afavoreix a 
la immensa majoria, encara que ens podem equivocar, evidentment, perquè 
ningú està en possessió de l’única veritat. L’únic que fem és dintre del nostre 
criteri i del nostre pensament, plantejar propostes que puguin beneficiar a la 
majoria de les persones que hi viuen en Cornellà, i dóna la casualitat que la 
majoria de les persones que viuen a Cornellà és de classe treballadora, és 
classe no acabalada que té dificultats per poder arribar a final de mes amb el 
sou que guanya. 
 
 Abans ja he dit que una cosa és el que el Govern –i aquí sí que haig 
de parlar del Govern- diu que pujarà el cost de la vida, i una altra cosa és el 
que puja els nostres convenis, perquè molts dels que hi som ara aquí no vivim 
de res més que del que dóna el nostre esforç laboral cada dia que anem a 
treballar, igual que vostè. I vostè sap igual que jo, que molts dels que hi som 
aquí cada dia ens hem de llevar a les sis del matí per treure un sou que és 
amb el que  mengem, o sigui, que no confongui “el tocino con la velocidad”, tal 
com deia el Sr. Salabert, perquè vostè l’únic que busca és l’enfrontament, i 
l’únic que busca és que ens enfadem amb vostè, quan vostè, al cap i a la fi, 
“pinta” el mateix que “pintem” aquí a Cornellà i els que fan i desfan són els de 
Madrid. Si a vostè no li agrada el que diu el Sr. Alberto Ruiz Gallardón, -ho 
hauria de dir al Sr. ARG-, perquè hem de tenir en compte que també és un 
atemptat contra la democràcia que una persona s’atreveixi a dir per uns 
mitjans de comunicació tan importants com la televisió les sigles d’un sindicat 
que ha denunciat a un mitjà d’informació públic, que es dediqui a dir només 
les sigles: CCOO, ¡si us plau! això sí que és manipulació i engany, i si vostè 
està disposada a entrar en aqueix joc, doncs bé, estarem els altres per 
afrontar-lo com ho hem fet ara i com ho hem fet en temps molt més difícils. 
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 Novament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert 
Parramon, per manifestar que de valium res!, m’aniré a sopar i a posar les 
pancartes quan comenci la campanya. 
 
 M’indigna simplement l’actitud indocumentada d’una regidora del 
PP perquè jo intento explicar-lo amb la millor de les pedagogies, i si vostè vol 
classes particulars -que és el que ens ha demanat a l’Interventor i a mi- doncs 
estarem encantats en donar-se-les quan vulgui. Classes particulars és una 
cosa, i si vostè vol fer ús de les seves obligacions com a regidora, demani el 
que necessiti que mai li hem negat i quan ho tingui estudiï-se’l, però no vingui 
aquí a dir-me coses que no té el més mínim fonament explicar-les. 
 
 Per cert jo mai entro, Sra. Espinosa, en temes de tipus personal, i si 
vostè té alguna cosa relacionada amb algun curs de l’INEM que jo tingui 
pendent digui quin curs, on és i quin és, sinó, si us plau, rectifiqui. Ara bé,  
suposo que no li trairà el subconscient amb els que li estan reclamant a 
Madrid, al seu Govern, al Sr. Alvarez del Manzano els milers de milions que té 
pendents de liquidar a l’INEM, però en el meu cas, si parla de mi, digui de què, 
quins cursos i per a què, i sinó simplement no ho digui, perquè jo mai faig 
acusacions personals en un debat polític, ja que això sí que em sembla d’una 
baixesa moral absoluta. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que creu que el tema està suficientment debatut. 
 
 Intervé en aquest moment la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria comentar breument una cosa.  
 
 El Sr. Alcalde contesta que hi ha dos torns de paraules i sinó 
després hi haurà una contra rèplica, i com que a mi em toca moderar i 
considero que el tema està debatut, ja que han hagut dos torns, tothom ha 
pogut dir la seva. És un debat que fem cada any i que cada any, 
desgraciadament, es posa en evidència en aquest debat les dificultats que 
tenim els  ajuntaments en el tema de finançament, tots els ajuntaments, des 
de la capital del regne -com s’ha vist- fins l’últim poble de Catalunya, Sant 
Jaume de Frontanyà que té quaranta habitants.  
 
 És un problema i una assignatura pendent que tenim des que hi ha 
democràcia perquè sempre hi ha altres prioritats, el finançament d’altres 
administracions, l’administració local mai ha estat prioritària, i bé, així estem. 
 
 A més, tenim  la dificultat que a la vegada és una virtut, de què 
nosaltres cada any sí que discutim quin impost pugem i quant el pugem, 
perquè hi ha altres administracions que no ho discuteixen. Això és una virtut 
que segurament té a veure després amb el grau d’exigència també dels 
ciutadans respecte a les administracions, que la gent quan paga vol saber per 
què es paga i a què es destinen els recursos. En fi, quan els recursos venen 
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per altres vies i no hi ha la possibilitat de discutir com aquí, com en tots els 
ajuntaments, què es fa amb els impostos, quin balanç hi ha, quines 
perspectives i quines possibilitats, doncs és molt més difícil. 
 
 Crec que ja s’ha dit que l’IAE va suposar un cop dur per a l’hisenda 
municipal. El Sr. Salabert ha donat una xifra, la major part d’aquesta xifra 
l’any passat estava cobrada en els comptes de l’Ajuntament per aquestes 
dates, i aquest any no està. Ningú ha cobrat a data d’avui, ni els ajuntaments 
del PP, ningú ha cobrat res a compte de l’IAE, encara que està aprovat que el 
donaran, certament està aprovat, i no és que ens persegueixen a nosaltres 
perquè els demés tampoc han cobrat, i espero que es pugui cobrar una part 
d’aquests diners i es pugui cobrar ràpidament doada la situació en la que 
estem. Certament nosaltres tenim una diferència amb el Partit Popular i és 
que no fem populisme respecte a la baixada d’impostos, no ho fem perquè, 
primer, les coses es paguen amb recursos i els recursos no s’inventen ja que 
els recursos surten de la butxaca de la gent, i el que s’ha de mirar és que 
surtin de la manera més justa possible. 
 
 I n’hi ha qui fa el discurs de la baixada d’impostos i puja els 
impostos, i miri l’informe de l’OCDE -no del gabinet parlamentari socialista- de 
fa una setmana, respecte a l’increment de la pressió fiscal del Partit Popular 
en els últims quatre anys. Ha de llegir l’informe perquè diu que vostès han 
pujat de manera considerable els impostos entre els països de la Unió Europea 
amb referència a altres països que els han baixat. Mo és el Partit Popular qui 
ha baixat els impostos perquè es poden fer quatre gestos de baixada 
d’impostos i després et pugen aquests impostos i la gent no se n’adona que 
paga, perquè molta gent pensa que paga molt a l’Ajuntament, però a 
l’Ajuntament paguem menys del que paguem a l’Estat en un mes, amb l’IVA, 
l’IRPF que descompten de la nòmina, i que no ho perceben com a impost, etc. 
 
 Això està així, a la gent li descompten o ho paguen quan prenen 
una cervesa o quan compren una jaqueta, però això ningú ho percep com un 
impost i estan pagant el 16% o el 17% del preu corresponent, ni veuen el que 
puja cada mes la quantitat que els hi descompten de la nòmina per Hisenda o 
per a la Seguretat Social i sí que se n’adonen del rebut que els hi arriba del 
recàrrec de tal concepte que és anual. Doncs bé, aquesta és la situació i, 
desgraciadament, hi ha poca cultura impositiva en el nostre país, no hi ha la 
tradició d’altres països i tampoc hi ha els serveis que tenen altres països, és 
òbvi. 
 
 Els impostos han de servir precisament perquè pagui qui més té i 
perquè puguin rebre coses aquells que menys tenen, aqueixa és la filosofia i 
cadascú des de la seva modèstia, també nosaltres des de la modèstia que és 
un ajuntament, mirarem d’aplicar-la, i, en aquest sentit, crec que després 
d’aquest debat hi ha elements més que raonables perquè tothom tingui una 
mica clara la seva posició.    
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 13.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976, a l’àmbit delimitat pels 
carrers Tarragonès, carretera de Sant Joan Despí, carretera de Sant Boi i 
Avinguda del Baix Llobregat (instal·lacions d’Aigües de Barcelona). 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 14 de juliol de 1976, a l’àmbit delimitat pels carrers Tarragonès, carretera 
de Sant Joan Despí, carretera de Sant Boi i avinguda del Baix Llobregat 
(instal·lacions d’Aigües de Barcelona), de Cornellà de Llobregat, redactat per 
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l’enginyer de Camins Manuel Herce i l’Arquitecte Sergi Godia, a petició de la 
propietat 
  
 Vist que data 7 d’abril de 2003 el Ple de l’Ajuntament aprova 
inicialment l’esmentada modificació puntual, així com la seva publicació 
mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
(10-4-2003),  el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (11-4-2003) i el 
Periodico de Catalunya (11-4-2003), per un període d’un mes, sense que 
durant aquest termini s’hagi presentat cap al·legació 
 
 Vist l’informe de la Secretaria General així com el de la Cap  
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient.  
 
 Atès l’article 130, en relació a l’article 161 del Reglament de 
Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i articles 74, 83 i 94 de la Llei 2/2002, 
de 14 de març d’urbanisme de Catalunya.  
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 
                Primer.- Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976, a l’àmbit delimitat pels carrers 
Tarragonès, carretera de Sant Joan Despí, carretera de Sant Boi i avinguda del 
Baix Llobregat (instal·lacions d’Aigües de Barcelona), de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’enginyer de Camins Manuel Herce i l’Arquitecte Sergi Godia, a 
petició de la propietat 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la Societat General d’Aigües de 
Barcelona pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el sector ocupat per Aigües de Barcelona va ser 
qualificat l’any 1976 com a zona verda, i és evident que dintre hi ha una 
activitat econòmica que és la de la gestió d’una part dels sistema d’aigua 
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metropolità i això ha suposat un conjunt de problemes a l’empresa i a la ciutat 
en el sentit de les activitats que es poden desenvolupar i les que no es poden 
desenvolupar. 
 
 S’ha fet una proposta de l’empresa que l’ajuntament ha acceptat 
que consisteix en traslladar trenta mil metres de qualificació de zona verda al 
costat mateix de les Aigües i cedir-los gratuïtament a l’Ajuntament i que les 
instal·lacions que en aquest moment són magatzems, zones tècniques i 
oficines siguin qualificades com a zona industrial.  
 
 A més, Aigües de Barcelona en aquest acord que normalitza la 
situació de la seva activitat en la nostra ciutat, s’ha compromès a obrir una 
part notable del parc de les Aigües per a ús i gaudiment dels ciutadans/es de 
Cornellà junt amb el Museu de l’Aigua, 
 
 Per tant, el que procedeix és aprovar provisionalment la Modificació 
del Pla, enviar-la a la Generalitat per a l’aprovació definitiva, i esperem  que 
el pròxim estiu, tant la cessió dels trenta mil metres de zona verda que ha de 
fer a l’Ajuntament com l’obertura del Parc i del Museu, sigui una realitat de la 
qual els ciutadans/es de Cornellà puguin gaudir.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 14.- Aprovar provisionalment el Pla Especial de millora urbana 
de la parcel·la ubicada al carrer Silici entre el carrer Roselló i la carretera 
d’Hospitalet, promogut per l’empresa LUT, S.A.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient del pla de millora urbana de la parcel·la ubicada al 
carrer Silici entre el carrer Roselló i la carretera d'Hospitalet, de Cornellà de 
Llobregat, promogut per l'empresa propietària del solar LUT, SA i redactat per 
l'arquitecte Xavier Vilaseca. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 16 de juliol de 2003 
d’aprovació inicial del mencionat pla de millora urbana així com la seva 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 8-8-2003) 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 12-8-2003) i en el Periodico 
de Catalunya (data 6-8-2003), per un període d'un mes, no havent-se 
presentat durant aquest termini  al·legacions. 
 
 Vist l’informe de la Secretaria General i de la Cap Administrativa 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrants a l’expedient: 
 
 Atès l’article  83.1 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme a 
Catalunya.  
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, 
el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla Especial de millora urbana 
de la parcel·la ubicada al carrer Silici entre el carrer Roselló i la carretera 
d'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut per l'empresa propietària del 
solar LUT, SA i redactat per l'arquitecte Xavier Vilaseca. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva en 
compliment de l’article 78.b de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme a 
Catalunya. 
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 Tercer.-  Notificar el present acord a Lut-SA, propietària dels 
terrenys.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que això són les futures oficines de l’Empresa Mecalux, 
que construirà deu mil metres d’oficines per a la seva seu en la que 
treballaran set-centes persones i en la que té previst concentrar totes les seves 
activitats administratives  i comercials. 
 
 La parcel·la està qualificada d’industrial que és la qualificació 
necessària per a desenvolupar aqueixa activitat, no obstant, en aqueix sector 
l’altura edificable és de planta més dos. 
 
 La necessitat d’una oficina i la seva relació amb la Ronda de Dalt 
que hi va molt alta, ha portat a l’empresa a plantejar que mantenint 
exactament els mateixos metros de sostre, idèntics, i ocupant menys espai 
construir una planta més d’alçada. La parcel·la té deu mil metres de sostre i 
no s’arribaran a consumir, però en lloc de construir-los ocupant molta 
superfície, es construirà fent planta més tres, i donat que la Ronda de Dalt va 
molt alta, permet un edifici més harmònicament relacionat amb aqueixa 
infraestructura. 
 
 S’ha de dir que no hi ha benefici de cap tipus per part de l’empresa, 
per tant, no hi ha càrrega i el que es fa és una simple normalització de l’alçada 
mantenint l’aprofitament com ja vaig explicar en la Comissió d’Urbanisme.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 15.- Aprovar el Text del Conveni de col·laboració entre el 
Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (Renfe), per a la integració del 
ferrocarril en el Polígon Millars-Quitllet-Almeda. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist el protocol de conveni de col·laboració entre el Ministeri de 
Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, i la Red Nacional de 
Ferrocarriles Españoles (RENFE), signat en data 17 de març de 2000 i aprovat 
per l’Ajuntament Ple, en sessió celebrada de data 30 de març de 2000.  
 
 Vista la necessitat de subscriure un nou conveni, per tal de donar 
un nou desenvolupament al contingut de la clàusula tercera b) del protocol de 
17 de març de 2000. 
 
 Atès que la previsió d’aportacions de l’Ajuntament excedeixen els 
percentatges màxims previstos per a les despeses plurianuals a l’art. 155.3 de 
la Llei 39/1988, es  necessari l’aprovació d’aquesta despesa plurianual pel Ple 
Municipal, segons el que disposa l’art. 155.5 de l’esmentada Llei. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Deixar sense efectes la clàusula tercera b) del protocol de 
conveni de col·laboració entre el Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, i la Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE), signat en 
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data 17 de març de 2000 i aprovat per l’Ajuntament Ple, en sessió celebrada 
de data 30 de març de 2000. 
 
 Segon.- Aprovar l’esborrany de conveni de col·laboració entre el 
Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, i la Red Nacional 
de Ferrocarriles Españoles (RENFE), per a la integració del ferrocarril en el 
Polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat (Barcelona). 
 
 Tercer.-  Facultar a l’Alcalde-President d’aquesta Corporació, 
senyor José Montilla Aguilera, per a la signatura d’aquest Conveni. 
 
 
 Quart.- Autoritzar les despeses plurianuals, que tot seguit es 
detallarà, subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos: 
 
                                                                                                         (xifres en Milions de Euros) 
COST TOTAL PREVIST .........................................................................................................9,90 
 
 
Aportació Ajuntament         1.50 
Anualitat 2004, amb càrrec a la partida pressupostaria d’exercici futur:  
51.432A1.72000 (MINISTERI FOMENT/FERROCARRIL MILLARS)  0,15 
Anualitat 2005, amb càrrec a la partida pressupostaria d’exercici futur:  
51.432A1.72000 (MINISTERI FOMENT/FERROCARRIL MILLARS)  0,46 
Anualitat 2006, amb càrrec a la partida pressupostaria d’exercici futur:  
51.432A1.72000 (MINISTERI FOMENT/FERROCARRIL MILLARS)  0,89 
 
Aportació Ministeri de Foment         8,40 
Anualitat 2004         1,00 
Anualitat 2005         3,00 
Anualitat 2006         4,40 
 
 
 Cinquè.- Nomenar al Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures senyor José Luis Morlanes Galindo, com a representant de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en la Comissió de Seguiment, 
constituïda per a supervisar el compliment del protocol de col·laboració entre 
el Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Red Nacional 
de Ferrocarriles Españoles (RENFE), per a la integració del ferrocarril en el 
Polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat (Barcelona). 
 
 Sisè.- Trametre el present acord i còpia del conveni, a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (Decret 179/1995, de 13 de juny). 
        
 Setè.- Notificar el present acord al Ministeri de Foment i a la Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE), pel seu coneixement i efectes”. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
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 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és un projecte que existeix des de fa dos 
anys o inclús més. Hi havia un acord original amb el Ministeri de Foment que 
consistia en  què l’Ajuntament cobria l’antiga trinxera de Lindavista i el 
Ministeri de Foment es feia càrrec de posar el viaducte, entre el pont que dóna 
accés al camp de la via fèrria i una mica més enllà del pont de la carretera 
d’Esplugues. 
 
 Aquesta era una operació importantíssima de permeabilitat en el 
sentit de què la via de la Renfe sempre ha estat en combinació amb la 
carretera d’Esplugues, una ferida important per al normal funcionament de la 
ciutat i, de fet, portem dècades passant per sota del pont de la Renfe per una 
vorera d’un metre vint, i a més, amb una gotera que cada vegada que 
passàvem ens queia al damunt. 
 
 El compromís del Ministeri de Foment, en contrapartida amb el que 
feia l’Ajuntament, era fer aquest viaducte que és molt important per al futur de 
la nostra ciutat. Ells van plantejar un pressupost de tres-cents milions, i una 
vegada encarregat el projecte executiu, el projecte supera els mil cinc-cents 
milions de pessetes, hi ha una petita diferència de mil tres-cents milions de 
pessetes entre el càlcul que va fer inicialment el Ministeri de Foment i el càlcul 
final que es deriva del projecte. 
 
 El Ministeri de Foment va intentar en un  moment donat eludir  el 
seu compromís, i l’Ajuntament, donada la importància que té per al futur de la 
ciutat que es posi el viaducte, és a dir, passar d’una vorera de 1,20 a tenir 
pilars cada gairebé 40 metres, significa un canvi radical en el centre de la 
ciutat, i per això l’Ajuntament ha acceptat modificar el conveni i aportar un 
milió i mig d’euros per a no deixar el projecte, que és tan important, sense que 
es dugui a terme. 
 
 Per tant, el que aprovem avui és un nou conveni donant per 
finalitzat el conveni anterior que no s’ha pogut materialitzar, i comprometre 
l’aportació de l’Ajuntament d’1,5 milions d’euros, i també hi ha en compromís 
de què si el projecte excedís al final en l’obra des de 9 milions fins a 11 milios 
van en aquest percentatge, i si excedissin d’11 milions d’uros, l’Ajuntament 
també es faria càrrec d’aquesta diferència. 
 
 Només es pot entendre aquest important esforç per la importància 
que té per a la ciutat aquest conveni. 
 
 El que farem ara és aprovar-lo i ho remetrem ràpidament perquè 
ens agradaria que per part del Ministeri de Foment l’any  pròxim es pogués 
licitar l’obra. 
 
 Aquesta és una obra complicada, s’ha de fer en paral·lel la via i una 
vegada feta en paral·lel, passar els trens per aquell costat i enderrocar aquest, 
per tant, estem parlant d’una obra que tranquil·lament superarà els dos anys 
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d’execució, perquè és una obra que s’ha de fer amb els trens passant tots els 
dies i totes les hores pel damunt. 
 
 Nosaltres portem aquest acord perquè creiem que és bo per a la 
ciutat, i, per tant, “bien está lo que bien acaba” i el que esperem és que es liciti 
aquesta obra l’any pròxim i es comenci a executat per la importància que té 
per a la nostra ciutat. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que pensa que és una 
obra molt important i molts anys esperada, que és la comunicació dels 
diferents barris de Cornellà peatonalment. 
 
 Ens sorprèn la quantitat tan elevada que ha d’aportar l’Ajuntament, 
i aleshores la pregunta és: què es deixarà de fer?, perquè, com ha explicat el 
Sr. Salabert, les arques municipals no és que estiguin ara precisament en 
super hàbit, bé, estan bé, però no per fer grans despeses, i aquesta és una 
despesa molt important. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
només felicitar-nos tots, perquè aqueixa via, des què jo estic a Cornellà i ja fa 
bastats anys, ha causat, a més de la incomoditat, alguns morts. Per tant, me 
n’alegro que la sensibilitat del Govern del PP es demostri també posant 
aquests vuit cents milions d’euros per a la ciutadania de Cornellà. Ratifiqui la 
quantitat perquè jo amb les quantitats no m’hi quedo però sé que és una 
important quantitat. 
 
 En el Consell Comarcal l’altre dia es va aprovar una Moció en la 
que, entre d’altres coses, es deia que el Sr. Alvarez Cascos tenia poca 
sensibilitat, però crec que a Cornellà podem constatar que no és així. 
 
 Novament intervé el Sr. Morlanes, per manifestar que la Portaveu 
del Partit Popular, aquesta nit està molt “forofa” i vuit cents milions d’euros, 
així, pel damunt, són quelcom més de cent mil milions de pessetes, i, 
aleshores, amb això el Sr. Salabert no es queixaria fins d’aquí a trenta anys 
del diner que ens treu el Partit Popular. 
 
 Jo vull parlar de les coses que farem perquè de les coses que no es 
faran, si el govern pot, buscarà els mitjans i maneres perquè no sigui cap, Sr. 
Artís. En tot cas, aquest és un acord, i nosaltres mai reneguem dels acords als 
quals arribem, i ens hagués agradat que s’hagués complert l’acord inicial i no 
haver de posar aquests dos-cents cinquanta milions de pessetes. 
 
 Aquest és un acord que pot solucionar un gran problema de la 
ciutat i, per tant, nosaltres no renegarem d’ell, malgrat que en alguns 
moments, per les coses que s’escolten aquí, ganes no falten, perquè jo vull 
recordar la sensibilitat del Sr. Cascos quan fa uns anys ens volia ficar l’AVE 
pel damunt d’un col·legi i tan sols la ferma decisió d’aquest Ajuntament li va 
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fer canviar de criteri i portar-se l’AVE per on ha d’anar que és per l’Aeroport 
del Prat.      
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 16.- Resoldre les reclamacions efectuades per la senyora Teresa 
Portal Ventura i pel senyor Jaime Escorihuela Linares, en relació al dret 
de reallotjament derivat de l’expedient d’expropiació de les finques 
afectades per l’eixamplament de la carretera d’Esplugues.   
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació conjunta , de 
les finques afectades per l’eixamplament de la carretera d’Esplugues, en 
execució de les previsions viàries del Pla General Metropolità, de 12 de juliol 
de 1976,  
 
  Vist l’acord Plenari de data 31 de gener de 2002, mitjançant el 
qual es posava a disposició de l’Autoritat del Transport Metropolità, com a 
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beneficiària de l’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les finques 
afectades per l’execució de les previsions viàries del Planejament General 
Metropolità, de 12 de juliol de 1976, a la carretera d’Esplugues, en tram 
comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís Muntades, de Cornellà de 
Llobregat, els habitatges que s’especificaven a l’Annex del  mateix acord, i que 
formaven part integrant del mateix, amb la finalitat de que es fes efectiu el 
dret de reallotjament. 
 
 Vist que en l’esmentat acord es va establir l’obligació de l’Autoritat 
del Transport Metropolità d’oferir habitatges en règim de compra-venda 
promocionades per EMDUCSA en el Sector Can Suris, un al senyor Jaime 
Escorihuela Linares i dos a la senyora Teresa Portal Ventura, ja que es feia 
constar en  l’acord que en la finca expropiada ocupava dos habitatges. 
 
 Vist que posteriorment, respecte de la senyora Portal, solament se li 
ofereix, a efectes de reallotjament, un únic habitatge, ja que el contrari 
suposaria incomplir i vulnerar la normativa d’habitatges protegits establerta 
amb caràcter general, així com els requisits exigits als adquirents d’habitatges, 
segons consta en el Plec de Clàusules particulars pel lloguer  i alienació per 
títol de compra venda dels habitatges, aparcaments i trasters integrats del 
projecte de construcció de 148 habitatges al Sector Can Suris de Cornellà de 
Llobregat, aprovat pel Consell d’Administració de la societat el dia 4 de 
desembre de 2002. 
 
 Vist que també en posterioritat a l’acord plenari de data 31 de 
desembre de 2002, respecte del senyor Escorihuela, en tant que aquest senyor 
va reconèixer ser titular d’un altre habitatge a la ciutat, es va entendre que no 
procedia mantenir l’esmentat oferiment, per quan suposaria incomplir i 
vulnerar la normativa d’habitatges protegits establerta amb caràcter general, 
així com els requisits exigits als adquirents d’habitatges , aparcaments i 
trasters integrats del projecte de construcció de 148 habitatges al Sector Can 
Suris de Cornellà de Llobregat, aprovat pel Consell d’Administració de la 
societat el dia 4 de desembre de 2002.  
 
 Vist que en data 23 de juny d’enguany, la senyora Teresa Portal 
Ventura presenta, davant aquest Ajuntament, escrit d’al·legacions reclamant 
el compliment de l’acord plenari de data 31 de gener de 2002, en virtut del 
qual se li havien d’oferir dos habitatges a efectes de reallotjament, per estar 
ocupant dos habitatges en el moment previ a l’expropiació, al·legant que 
l’acord plenari l’execució del qual sol·licitava era incomplet per no especificar 
que l’habitatge afectat per l’expropiació l’ocupaven dues famílies, motiu pel 
qual sol·licita es procedeixi a la seva modificació o a l’adopció de nou acord 
que contempli l’existència de dues famílies i uns drets de reallotjament 
independents, un a favor del seu fill, senyor Fernando Fernández Portal, i altre 
a favor de la senyora Teresa Portal Ventura. 
 
 Vist l’escrit d’al·legació del senyor Jaime Escorihuela Linares de 
data 3 de juliol de 2003, davant l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà 
de Cornellà de Llobregat, on amb amenaça d’accions penals, reclama el 



 73

compliment de l’obligació relativa al seu dret de reallotjament, per considerar, 
per una banda, que no quedava subjecte als requisits exigits als altres 
ciutadans per optar als habitatges del Sector Can Suris, al derivar el seu dret 
d’un expedient d’expropiació, per altre banda, per entendre que l’acord de 31 
de gener de 2002 garantia el seu dret, sent aquest acord ja ferm i, per últim, 
per considerar que encara que és cert que aquest va ser adquirit amb la 
indemnització rebuda per l’expropiació per que l’expedient d’expropiació estava 
molt avançat i encara no se li havia garantir el reallotjamant. 
 
 Vist l’Informe de la Secretaria General número 50/2003 de data 25 
de setembre de 2003, obrant a l’expedient i posant de manifest que quant a la 
reclamació feta pel senyor Jaime Escorihuela Linares, que en disposar el 
senyor Escorihuela d’un habitatge en règim de propietat, en el que ja resideix 
habitualment, adquirit amb la indemnització de l’expropiació, s’ha d’entendre 
que ha renunciat en certa manera, encara que d’una forma tàcita i tal vegada 
sense voler-lo, a l’exercici del dret de reallotjament, doncs tenint en compte la 
finalitat social de la norma, està clar que en aquest cas l’expropiat ha optat 
per adquirir un habitatge de propietat i no ha tingut cap problema per 
adquirir-lo amb la indemnització expropiatòria. Contra això no es pot oposar 
l’afirmació del propietari segons la qual es va comprar l’habitatge perquè 
l’expedient d’expropiació estava molt avançat i encara no se li havia garantir el 
reallotjament, doncs dels fets relatats amb anterioritat es deriva que la seva 
ocupació per aquesta Administració no es va produir fins el dia 26 de maig 
d’aquest mateix any. 
 
 Una solució diferent seria contrària al Principi d’equitat, en tant en 
quant accediria a un habitatge en règim de protecció pública en condicions 
diferents i avantatjoses respecte de la resta de ciutadans. 
 
 Quant a la reclamació de la senyora Teresa Portal Ventura, el que si 
es evident és que en l’acord plenari de 31 de gener de 2002 es va incórrer en 
un error, quan es va establir la previsió de que se li oferissin a la mateixa 
persona, ella mateixa, dos habitatges, per considerar que ocupava amb 
anterioritat a l’expropiació dos habitatges, el que va motivar un posterior error 
de la persona jurídica a la que el beneficiari  de l’expropiació va encomanar la 
gestió dels reallotjaments, això és Emducsa, en quan en l’Acta de pagament de 
la indemnització per reallotjament temporal subscrita amb la senyora Portal, 
per una banda, acorda que aquesta accepta el reallotjament que se li ofereix 
en dos habitatges en règim de compra venda, i per altra banda, li paga una 
doble indemnització en concepte de reallotjament temporal. 
 
 D’aquesta manera, l’acord plenari de 31 de gener de 2002, pot resta 
afectat per un vici de nul·litat de ple dret, ja que implica un acte exprés 
contrari a l’Ordenament Jurídic pel qual es reconeix a la senyora Teresa Portal 
Ventura un dret, estant mancada dels requisits essencials per a la seva 
adquisició, doncs en qualsevol cas sembla clar que no pot tenir al seu favor un 
doble dret de reallotjament, i això amb independència de si el seu fill ha de ser 
titular d’aquest o no.   
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 Vist l’informe de la Cap Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures de data 21 d’octubre de 2003, obrant a l’expedient. 
 
 Atesos els articles 42.5c)  i 102 de la Llei 4/1999, de 13 de gener, de 
modificació de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, del Regim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, 
el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar les al·legacions formulades pel senyor Jaime 
Escorihuela Linares pels motius assenyalats a la part expositiva del present 
acord. 
 
 Segon.- Suspendre el procediment de resolució de la reclamació 
efectuada per la senyora Teresa Portal Ventura en data 23 de juny de 2003, en 
els termes previstos en l’article 42.5.c) de la Llei 4/1999. 
 
 Tercer.- Iniciar el procediment de revisió d’ofici de l’acord plenari de 
data 31 de gener de 2002 mitjançant el qual es posava a disposició de 
l’Autoritat del Transport Metropolità, com a beneficiària de l’expropiació pel 
sistema de taxació conjunta de les finques afectades per l’execució de les 
previsions viàries del Planejament General Metropolità, de 12 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues, en tram comprès entre el carrer Sabina 
Mitjavila i Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, els habitatges que 
s’especificaven a l’Annex del  mateix acord, i que formaven part integrant del 
mateix, amb la finalitat de que es fes efectiu el dret de reallotjament. 
 
 Quart.- Sol·licitar dictamen previ a la Comissió Jurídica Assessora 
de la Generalitat de Catalunya, demanant-li que es pronuncií, tant envers la 
petició de la reclamació de la senyora Portal de que es reconegui un dret de 
reallotjament independent a favor del seu fill gran, Fernando Fernández Portal, 
com respecte de si tant sols procedeix en aquest cas un únic dret d’aquesta 
naturalesa a favor de la propietària. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
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 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest punt fa referència a un aspecte que, de 
veritat, ens hagués  agradat estalviar-nos. 
 
 En el seu dia, quan es van tirar cap endavant les expropiacions del 
tramvia que, entre d’altres coses tenia per objecte donar-li 40 metres 
d’amplada  a tota la carretera d’Esplugues, per convertir-la en un eix amb una 
importància de zona de vianants i espero que en el futur comercial important, 
l’Ajuntament va fer un esforç de diàleg amb els propietaris i, en concret, amb 
el senyor Escorihuela a l’igual que amb altres propietaris se’l va reconèixer el 
dret a oferir-li un habitatge municipal per al seu reallotjament. 
 
 Així hem actuat, hem construït aquests habitatges i en el moment 
que anàvem a fer el lliurament d’aqueix habitatge al senyor Escorihuela, ens 
hem trobat que aquest senyor ha comprat un habitatge a Cornellà, i la Llei de 
la Protecció Oficial de l’Habitatge impedeix poder vendre un pis de protecció 
oficial a algú que té un pis en propietat en la mateixa ciutat. 
 
 Per tant, la voluntat de l’Ajuntament era aquesta, però el canvi de 
les condicions del senyor Escorihuela ens fa manifestament impossible poder 
complir amb allò que era la nostra voluntat. 
 
 El segon cas que portem avui aquí és el de la senyora Portal 
Ventura. Aquesta senyora vivia en un habitatge a on, de fet, hi havien dues 
unitats familiars –i jo m’atreveixo a dir que dues unitats d’habitatge- i quan es 
va plantejar igualment el reallotjament, es van plantejar dues unitats 
d’habitatge, dues unitats familiars i, a més, empadronades. 
 
 Al llarg del procediment, per part de la família no s’ha al·legat que la 
situació del segon nucli familiar resident és una situació de precari, és a dir, 
no s’ha al·legat que la propietat dels dos habitatges estan a nom de la senyora 
Portal Ventura, amb la qual cosa, aplicant de nou l’esmentada Llei dels 
habitatges de protecció oficial, ens resulta materialment impossible poder fer-li 
lliurament dels dos habitatges, pel mateix precepte anterior ja que ningú pot 
tenir dos habitatges de protecció oficial. 
 
 A partir d’això, per part de la Secretària General s’ha fet un estudi 
en profunditat, intentant veure, quin era el millor camí per a combinar  –en 
aquest cas- equitat i legalitat, i hem optat per revisar d’ofici l’acord que es va 
prendre en el seu dia, i demanar un informe previ a la Comissió Jurídica 
Assessora de la Generalitat de Catalunya, perquè se’ns determini si és 
possible, donada aquesta situació, poder fer lliurament dels dos habitatges als 
dos nuclis familiars, o si pel contrari no ho és. 
 
 Si fos així, l’Ajuntament compliria amb el seu compromís perquè els 
dos habitatges estan construïts i reservats, i si no ho fos, doncs lamentant-lo 
molt, no podrem anar contra la llei. 
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 Quan s’obri aquest procediment, es donarà un nou termini 
d’al·legacions, perquè, si ho consideren oportú, els senyors Portal Ventura, 
puguin al·legar en el seu dret allò que jo deia anteriorment, la condició de 
precarista del segon nucli familiar. 
 
 L’acord, per tant, seria, suspendre l’acord del Ple, demanar un 
informe previ a la Comissió Jurídica Assessora i esperar a aqueix informe per 
prendre una determinació definitiva sobre el tema dels Portal Ventura. 
 
 Pel que fa al senyor Escorihuela, lamentant-lo molt, és un tema 
sense possibilitat de revisió. 
            
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per preguntar si el preu que se li va 
pagar d’expropiació a aquests senyors estava condicionat al reallotjament 
perquè aleshores, si no se li dóna el pis, lògicament se li hauria de pagar més 
per l’expropiació. Donar-li un pis de protecció oficial també condicionava el 
preu de l’expropiació?. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que no és la primera 
vegada que parlem, ja que hem anat seguint al llarg d’aquests anys el 
problema de la família Portal Ventura. 
 
 El que diu el Tinent d’Alcalde, senyor Morlanes, és veritat, és a dir, 
és tan veritat com veritat és que aquesta família va signar davant de 
l’Arquitecte d’Emducsa, el compromís. És a dir, va haver-hi un moment en què 
per part de la institució municipal i per part dels ciutadans estava molt clar.  
 
 Per tant res a dir al discurs, però nosaltres volem demanar que 
quan ens hàgim d’adreçar a la Generalitat de Catalunya per tal que es 
pronunciï, es faci un escrit per l’Ajuntament recordant -i tenint en compte 
evidentment que no podem saltar-nos la Llei- les obligacions morals que hem 
adquirit, perquè allò que és evident és que l’Ajuntament, com a administració, 
ho hagués hagut de saber abans. 
 
 De manera que deixem que vagi seguint el curs dels fets però crec 
que ha de quedar ben reflectit, en primer lloc, que aquests ciutadans sabien i 
havien signat amb l’Ajuntament que tindrien dos pisos en tant en quant eren 
dos habitatges, i que ara, a posteriori, legalment això no és possible. És 
evident que això s’ha de recórrer, però, crec que el que no pot fer l’Ajuntament 
és transgredir la Llei, però sí que l’Ajuntament pot acompanyar un text en què 
reconegui aquests drets ciutadans –no jurídics- de poder tenir un habitatge, 
en tant  en quant vivies tranquil·lament a casa teva fins que un dia es va 
decidir fer un tramvia, i aquestes persones si no s’hagués decidit fer el 
tramvia, seguirien vivint on viuen i seguirien sent feliços o infeliços tal com 
eren. 
 
 Estem d’acord amb el que es proposa sempre i quan hi hagi aquest 
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compromís que em sembla que no està gaire allunyat de la voluntat del Tinent 
d’Alcalde Sr. Morlanes, donat que sempre hem coincidit que s’havia de protegir 
els drets d’aquests ciutadans. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup sempre ha votat a favor aquest projecte, amb la condició –repetides 
vegades ho he dit- que es tingués cura al mateix que en d’altres parts de la 
ciutat les persones que se’ls ha d’expropiar, sempre hi ha poca sensibilitat 
amb aquestes persones, i recordo que el Sr. Morlanes ens va dir que hi havia 
instal·lat un grup de persones, un equip del govern municipal, de tècnics, per 
a, d’alguna manera, assessorar i tenir cura d’aquestes persones que la gran 
majoria són persones grans, això és el que vostè va dir en un dels plens. 
 
 Per tant, la meva pregunta és, si hi ha un equip de l’Ajuntament 
d’assessors per a tenir cura de l’expropiació que, evidentment, a qui li 
interessa aquesta expropiació és a l’Ajuntament, perquè aquestes persones 
estaven a casa seva tranquil·lament, com és que a aquestes persones no se’ls 
ha advertit de tot això, o no s’ha vist al moment de fer aquests acord que no es 
podia dur a terme perquè es vulnerava la Llei?. 
 
 En el primer matrimoni que hem parlat, jo tinc molts dubtes, i les 
continuo tenint. He contrastat opinions, però com sempre no entraré en debat 
perquè vostès com que parlen els últims sempre tenen raó. 
 
 He fet una queixa formal de com es va tractar a aqueix matrimoni 
en l’expropiació, sobretot a la senyora, i ara em diu que, a més a més, de 
traslladar a la senyora en condicions que no crec que siguin les correctes, sí 
senyor Morlanes, sí, en condicions que no són les correctes, vostè pot opinar el 
que vulgui, però jo li dic que és així. Al desallotjar-la de casa seva, ara ens 
trobem que tampoc tenen pis, i crec que és injust, sí perquè se l’han comprat 
amb els diners que vostè els hi ha donat, perquè suposo que hauran computat 
el valor del pis i els han donat una part en diners i una altra part en el pis, jo 
crec que l’acord era així, i, per tant, ara es queden sense una part de 
l’expropiació que els hi corresponia per falta d’assessorament que vostè va dir 
aquí que tindria. 
 
 Per tant, crec que és un error de les persones que han portat aquest 
tema no controlar-lo, ja que aquestes persones estan pagant la incompetència 
d’algú, i jo ho lamento, però en aquest tema m’abstindré perquè no vull trobar-
me  implicada en una cosa que no vull portar en la meva consciència. 
 
 Novament intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que començaré pel final perquè la veritat, Sra. Isabel Espinosa, ho 
he dit moltes vegades que en aquest tema, de veritat és molt injusta, i no amb 
el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme  sinó amb la gent que ha intervingut en això. 
No, no rigui que és un tema molt seriós, no és per riure a l’estil de “José 
Maria”, perquè, a més, és un riure tremend, ja que la senyora Escorihuela té 
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un problema de discapacitat psicològica. Això és així, hem parlat amb els seus 
fills, amb el seu marit, el seu marit va marxar, els seus fills deien que no hi 
havia forma de convèncer-la i en algun moment, em van suggerir alguna cosa 
que no repetiré aquí sobre com s’havia de resoldre aquest tema. Per part 
nostra han anat les assistentes socials, la Cap del Departament administratiu, 
i al final de tot, un dia es va procedir al desallotjament, com s’hagués procedit 
al desallotjament de qualsevol altre ciutadà però amb una diferència notable, 
ja que va anar la Creu Roja, una assistent social, un metge i la vam portar al 
Psiquiàtric de Sant Boi que és a on el metge va prescriure que era on se l’havia 
de portar, i no va haver violència, la seva família va estar informada en tot 
moment i va participar en tot. Aleshores, em sap greu perquè això és mala fe. 
 
 Després contestant al Sr. Artís, dir-li que l’expropiació té una sèrie 
d’apartats que no tenen relació entre sí, és a dir, l’expropiació valora l’immoble 
construït i el sòl i ho indemnitza segos els preus de l’entorn,  i si la persona és 
resident  i s’hi queda sense habitatge, l’Ajuntament, segons la Llei, té 
l’obligació d’oferir-li una possibilitat de reallotjament en un pis de protecció 
oficial que paga, que no se’l regala. 
 
 El Sr. Escorihuela va agafar aqueixa indemnització que era una 
indemnització d’una certa entitat, i sense encomanar-se  ni a Déu ni a la 
Verge, es va comprar un pis, i jo no puc fer absolutament res, ja que ho va fer 
en exercici de la seva llibertat. Al moment que es va comprar un pis, amb el 
diner de la indemnització que no té res a veure amb el reallotjament, es va 
tancar la porta a un reallotjament de protecció oficial. 
 
 Els senyors Portal Ventura no van comunicar que la família del seu 
fill estava en precari, és a dir que no hi havia cap tipus de contracte entre ells 
dos, i ells no ho van comunicar i per part nostra no es va detectar, i 
l’Ajuntament va prendre un acord que era lliurar-los dos habitatges. 
 
 Per tant, i per a la tranquil·litat del senyor Tardà, dir-li que quan 
demanem el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, aniran com a mínim 
dos documents, un la presa d’acord d’aquest Ple on hi ha una explicació 
detallada del per què de les coses, i a més, anirà també l’informe que ha 
elaborat la Secretària General, i l’informe que ha elaborat la Secretària General 
del qual si vols còpia el tindràs demà, fa referència a tota aquesta situació 
creada, i perquè és voluntat de l’Ajuntament trobar una sortida que sigui legal 
obrim aquest procediment. 
 
 Només ens veurem lligats de mans, si la Comissió Jurídica 
Assessora diu que és il·legal, i si diu que és il·legal obrir el procediment perquè 
alegin que estan en precari, aleshores sí que estarem en una situació 
irresoluble, però hem d’esperar, hem de portar la documentació i en la 
documentació l’Ajuntament aportarà que va prendre la decisió perquè creia 
que hi havia dret, i veurem com evoluciona el tema, perquè pitjor hi hauria 
estat dir que no i punt. Hem dit que no de moment, i hem de trametre aquesta 
solució, i penso que és la solució que podem tramitar amb ganes de voler 
trobar una sortida legal. 
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 En aquest moment s’absenta de la sessió la Regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyora Glòria Recio Díaz.  
 
 
 Novament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, de totes maneres, en 
aquest segon cas, crec que per part de l’Ajuntament s’hagués tingut que 
comprovar abans que tenien tota la documentació en regla per poder accedir-
hi, perquè si no tenien contracte d’arrendament ni pagaven l’IBI perquè 
solament pagaven l’IBI d’un edifici quan realment eren dos pisos, aleshores, 
d’això l’Ajuntament hagués tingut que tindré constància i haver-ho comprovat 
abans. 
 
 De nou intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per fer unes preguntes al Sr. Morlanes. 
Afirma vostè que la va portar la Creu Roja a aquesta senyora i que no va ser 
un cotxe de la Guàrdia Urbana?. Si ho afirma, vull comprovar-ho, i si aquesta 
senyora anava acompanyada, i quan la van rebre a Sant Boi, vull l’informe 
també, -perquè suposo que el tindran vostès- de l’entrada d’aquesta senyora 
en el Manicomi, i vull l’expedient que s’ha obert quan ha entrat per a 
contrastar opinions i saber si jo estic equivocada o estic dient mentides. Crec 
que qui va traslladar a aquesta senyora –i tinc fonts fefaents de qui la va veure 
arribar-  hi anava sola, només acompanyada d’un Guardia Urbà. Si no és 
així, em respon aquí al Ple, on quedarà reflectit a l’Acta. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que vol advertir a la senyora Espinosa i al Tinent d’Alcalde, en el 
sentit que, depèn dels detalls que es donin, es pot estar vulnerant un dret a la 
intimitat d’una persona, ho dic perquè es tingui present, hi ha papers que ni 
els pot veure vostè Sra. Espinosa, ni jo tampoc.  
 
 Novament pren la paraula el Sr. Morlanes, per manifestar que 
s’agraeix perquè amb la voluntat de donar explicacions, a vegades, es pot 
córrer el perill que assenyala el Sr. Alcalde, però contestant a la Sra. Espinosa, 
dir-li que crec que parla amb autoritat per a amagar desconeixement, perquè 
dius: ¡diguem ara mateix!. Jo he dit el què havia de dir, que aquesta senyora 
va ser atesa per un metge quan es va fer el desallotjament, i, a partir d’aqueix 
moment, no tindrà informes a l’igual que no els tinc jo, perquè una de les 
coses que ha de saber és que l’informe mèdic és propietat del pacient. 
 
 En tot cas, Sra. Espinosa, falta a la veritat si estàs dient que no hi 
va haver un tracte exquisit per part de l’Ajuntament envers a aquesta senyora. 
Falta a la veritat i ho dic perquè consti a l’Acta. 
 
 Contestant al Sr. Artís, dir que és veritat que ells estaven 
empadronats, però hi ha una condició que s’anomena “de precarista” que està 
reconeguda i hi ha una situació que és un contracte de lloguer entre familiars 
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que està reconeguda i que també s’hagués pogut al·legar durant el 
procediment i no s’ha fet, per tant, aquesta situació és així, i ara s’ha d’iniciar 
aquest camí perquè davant de la situació creada de la no existència d’una 
relació jurídica entre uns i altres, no se’ls pot lliurar els dos pisos. Per tant, 
s’ha d’obrir aquest camí per veure si és possible al final d’ell lliurar-los els dos 
pisos. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Regidora del Grup Municipal Socialista, senyora Gloria Récio Díaz, per 
aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament Orgànic Municipal. 
  
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 17.- Demandar més recursos i millor planificació per als centres 
d’educació sostinguts amb fons públics de Cornellà, per part del 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 
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 DICTAMEN 
 
 “Novament, l’inici d’un curs escolar - enguany el 2003-2004 - ha 
tornat a evidenciar les mancances i carències que des de fa anys arrossega 
l’ensenyament públic arreu de Catalunya i molt en particular a la ciutat de 
Cornellà. 
 
 La nostra ciutat ha fet una aposta decidida per l’ensenyament 
públic, per la preservació dels valors democràtics, d’igualtat d’oportunitats i de 
qualitat pedagògica que han caracteritzat durant molts anys la tasca del 
conjunt de la comunitat educativa de Cornellà. 
 
 Els darrers anys, s’ha fet palesa l’existència d’un procés accelerat 
d’afebliment  del sistema educatiu. Aquest fet està afectant profundament 
l’equilibri i la qualitat del conjunt de recursos de què han disposat els centres 
d’ensenyament públic, d’acord amb les seves necessitats específiques. 
 
 Aquest any, caracteritzat també per l’inici de la implantació de la 
LOCE -amb les conseqüències que se’n deriven en àmbits com el de 
l’autonomia dels centres, les limitacions a la participació, la modificació de 
currículums, la introducció de l’adoctrinament religiós...-, lluny d’aturar-se 
aquest procés d’afebliment del sistema educatiu, veiem amb força preocupació 
com la manca de previsió i de recursos econòmics i humans situa els centres 
escolars de Cornellà en una posició complexa, tant pel que fa a les condicions 
en les quals desenvolupen la seva tasca els  treballadors i les treballadores, 
com a la garantia de qualitat de l’ensenyament que s’imparteix en el seu si. 
 
 Aquesta situació s’agreuja notablement davant una nova realitat 
caracteritzada per tres fets concrets que tenen lloc a Cornellà: 
 

1.- L’increment  important  d’alumnat  que  s’incorpora  als  centres  
d’ensenyament públic. 

 
2.- L’espectacular augment  de  les  ràtios,  que  en  determinats  

centres farà molt difícil el procés d’aprenentatge dels alumnes.  
 
3.- L’increment  constant  de  la  matrícula  viva  (alumnat que es 

matricula fora del període normalitzat de preinscripció).  
 
 Aquesta situació, que te (i en tindrà encara més) conseqüències 
importants per al conjunt dels centres d’ensenyament sostinguts amb fons 
públics de la ciutat, actualment és suportada per l’extraordinari esforç del 
professorat.  
 
 Ara cal una actuació decidida i de caràcter immediat per part de 
l’administració educativa de Catalunya que, més enllà de l’increment concret 
de recursos que han tingut alguns centres de la ciutat, doti adequadament el 
conjunt de centres educatius de Cornellà de les eines i els recursos humans i 
materials que garanteixin la qualitat de l’ensenyament públic, fet aquest que 
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sempre ha estat una senya d’identitat de la ciutat.  
 
 Una actuació, així mateix,  que orienti especialment un conjunt de 
mesures de caràcter urgent al barri de Sant Ildefons, on els quatre CEIP i l’IES 
existents fan front a una nova situació com a resultat de l’arribada de nous 
ciutadans i ciutadanes amb necessitats educatives, en molts casos de caràcter 
especial. 
 
 Per tot això, la comissió Informativa de Serveis a la Persona proposa 
al Ple Municipal l’aprovació de les següents demandes a la Conselleria 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya,  per tal que les faci efectives: 
 

1.- Millorar la previsió i les tasques de planificació de l’inici del curs 
escolar que facin possible evitar l’acumulació de problemes 
sobrevinguts als claustres i a les famílies. 

 
2.- Incorporació de criteris de flexibilitat en les normatives del 

Departament d’Ensenyament de la Generalitat, que en facilitin 
l’adaptació a la realitat de cada territori i etapa escolar. 

 
3.- Corresponsabilització del conjunt de centres d’ensenyament 

sostinguts amb fons públic en la incorporació del nou alumnat per 
tal d’assolir l’equilibri necessari en els centres escolars. 

 
4.- Augment dels recursos humans i materials que garanteixin la 

qualitat de l’ensenyament en la diversitat al conjunt dels centres. 
 
5.- Reducció de la ràtio escolar, molt especialment en aquells centres on 

la incorporació de nou alumnat  demana necessitats educatives 
especials. 

 
6.- Reforçar la coordinació entre els diferents àmbits de la comunitat 

educativa (equips pedagògics, institucions, AMPA i administració 
educativa) per fer més eficaç  el conjunt de recursos existent a la 
nostra ciutat. 

 
 Fem trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Ensenyament de la 
Generalitat, al Consell Escolar Municipal, al conjunt de centres educatius de 
Cornellà sostinguts amb fons públics, a les AMPA, a les entitats i institucions 
municipalistes i a la Mesa del Parlament de Catalunya. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que donat que la proposta la vam discutir abastament 
a la Comissió Informativa, no cal que llegeixi totes les parts dispositives però -
si us assembla- sí una miqueta la filosofia a la qual respon aquest acord. 
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 De fet, és voluntat política d’alguns grups municipals, finalment del 
conjunt de la Comissió, palesar què està passant, els canvis de fons que 
aquests darrers anys, i que potser aquest any degut a alguns elements claus, 
està modificant l’estat de coses respecte al món de l’educació a Cornellà. 
 
 Situàvem tres coses importants –és el que pensem alguns-, una és 
l’increment important d’alumnat que s’està incorporant als centres escolars de 
Cornellà aquest any, mentre que en els últims anys parlàvem a l’inici de curs 
d’un increment de 50, 60 alumnes, 70 l’any que més, aquest any han estat 
400. 
 
 Parlem també de què això està provocant  un augment de ràtios en 
algunes escoles que creen situacions una mica complexes, no més, però si que  
requereixen una atenció especial. 
 
 I, finalment, un increment constant del que s’anomena matrícula 
viva, és a dir, els alumnes que es matriculen fora del període normal de 
matriculació. 
 
 Aquestes qüestions estan provocant i estan posant en evidència 
dues coses claus: una és que les previsions que havia fet l’administració 
educativa, la Generalitat, han estat desbordades, i la segona és que hi ha en 
determinats centres una manca de recursos, al menys de recursos suficients, 
per atendre la complexitat del tipus d’alumne que està venint a aquestes 
escoles, que pel fet que siguin alumnes estrangers no tenen per què ser un 
problema de per sí, però que, a l’hora de la veritat, per qüestions de llengua, 
de cultura, sí provoquen dificultats amb l’aprenentatge regular dels nois de 
Cornellà. 
 
 Aquest acord ve a demanar de l’administració educativa més 
recursos per a Cornellà, que ens calen de veritat aquests recursos, i que tenen 
a veure amb tallers de llengua, etc, i, sobretot un intent d’una planificació més 
acurada.  
 
 Crec que aquest any s’ha obert el marc en el qual pot discórrer el fet 
de la matrícula viva en els propers mesos a Cornellà, per tant, tenim un marc 
de referència, la Generalitat, l’administració educativa ha de tenir més 
sensibilitat a l’hora de planificar les situacions escolars dels nostres centres, i 
és això el que ve a demanar aquest dictamen. 
 
 Parla també d’enfortir el diàleg necessari entre les AMPAS i els 
claustres, encara que crec que estava en diàleg, però la nova situació demanda 
–i no és que ho diguem els Grups Municipals que presentem això, o ara ja el 
conjunt de la Comissió Informativa- un nou esforç de diàleg i de sensibilitat 
per part d’aquesta administració. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, partint de la base 
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que tot és millorable en aquesta vida i com que som una comunitat en continu 
progrés tot es pot millorar però creiem que la situació de l’escola pública a 
Cornellà no té els problemes  que el Tinent d’Alcalde ha exposat. 
 
 Al Consell Escolar es va dir que la comissió de matriculació aquest 
any ha funcionat bastant bé, o molt bé, i tots els alumnes nou vinguts estan 
recol·locats o col·locats a les classes. 
 
 Ara diem que les ràtios estan molt per sobre amb el màxim de dos 
alumnes, la ràtio són vint-i-cinc alumnes per classe, i hi ha classes que tenen 
vint-i-set alumnes. 
 
 Fa tres anys, al començament de la legislatura anterior, estàvem 
tots preocupats perquè teníem que tancar les escoles ja que no hi havia prou 
alumnes per mantenir les classes, i llavors no ens queixàvem si la ràtio era 
molt baixa, i hi havia classes amb set o vuit alumnes i s’estaven mantenint 
aquestes classes, i ara, perquè passen de dos, sembla que sigui insostenible la 
situació, crec que s’exagera molt per qüestions electorals. 
 
   Dir que no s’inverteix en ensenyament, doncs en aquesta 
legislatura que estem s’han invertit en ensenyament set-cents seixanta-cinc 
mil d’euros, que és un 34% més que l’anterior, i Cornellà, lògicament, ha notat 
aquest increment, amb escoles noves -com la d’Almeda que s’està construint- i 
amb la millora de les altres. 
 
 Per fer referència a un fet que es va realitzar a l’Esteve Terrades fa 
un mes aproximadament, una empresa japonesa –la Toyota- va inaugurar 
l’aula Toyota i va escollir l’Esteve Terrades com una de les millors escoles de 
tot el contorn de Barcelona. Vull dir que hagués pogut posar aquesta aula en 
una escola privada, hagués pogut anar als Salesians i, en canvi, va considerar 
que l’Esteve Terrades era una de les millors escoles de formació professional 
de l’entorn de Barcelona on ells volien posar aquesta aula que crec que és un 
benefici important, tant per a l’escola com pels alumnes que fan automoció. 
 
 S’ha de tenir en compte que, per exemple Catalunya, és l’únic país 
d’Europa on a partir dels tres anys hi ha el 100% d’escolarització, no hi ha cap 
altra comunitat a Espanya ni cap altre país a Europa que a partir dels tres 
anys estigui el 100% dels alumnes escolaritzats, per tant, nosaltres votarem 
en contra d’aquest acord perquè creiem que no s’ajusta a la realitat de l’escola 
pública a Cornellà.      
  
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que vol fer una 
intervenció curta per no repetir la discussió del plenari anterior.  
 
 Recordeu que la nostra posició en el plenari anterior partia 
d’afirmar que l’escola pública estava en situació d’alt risc, parlàvem de 
situació més que crítica, entre d’altres coses, per tres factors combinats de 
manera perversa: la LOCE, la manca d’inversions per part del Govern de 
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Convergència i Unió a l’escola pública, i els canvis socials trepidants, i aquest 
còctel bàsicament condiciona una situació crítica a l’escola pública.    
 
 Estem d’acord amb el contingut de l’acord i, fins i tot, agraeixo al 
Tinent d’Alcalde, senyor Badenes, que ha acceptat la idea nostra de reduir la 
ràtio escolar i no pas la limitació en el seu origen però, en canvi, no votarem a 
favor però tampoc votarem en contra,  i no ho farem per una raó que ens 
sembla fonamental i penso que amb un exemple ho entendreu: nosaltres fa 
tres anys vam presentar per primera vegada en aquest plenari una Moció que 
reclamava que hi hagués corresponsabilitat a l’hora de matricular població 
nou vinguda entre les escoles concertades i les escoles públiques, i exigíem, 
demanàvem, sol·licitàvem que hi hagués una comissió de matriculació. 
 
 Aquest any certament la cosa ha funcionat millor, però hem estat 
tres anys, i crec que una de les causes que ha fet que triguéssim tres anys, és 
que el govern de CiU no té cura de l’escola pública, o no en té prou, però la 
segona és que des de l’Ajuntament hi ha hagut poca pressió. 
 
 Aleshores li vam demanar a l’Alcalde el següent: anem  tu al davant 
i, si convé un metre més al davant que els altres, perquè quedi clar que ets el 
nostre Alcalde, al costat tots els Portaveus del Grups Municipals que vulguin 
venir, i convidar a la ciutadania, als representants de les AMPAS, dels 
claustres, i tots, 30, 40, 50 persones, la ciutat civil, les entitats que tant es 
mobilitzen per altres coses també per això, ja que són pares i mares i tenen 
fills i filles, i això ho vam demanar a l’Alcalde fa dos anys i mig o tres anys, 
que anéssim tots a Sant Feliu, a veure la Delegada i ho presentem i 
pressionem i, si convé, ens asseiem un minutet posant un coixinet al terra per 
no embrutar-nos. 
 
 Aleshores vam dir a l’Alcalde que començava a tenir maneres de 
príncep florentí, perquè va dir: no, no això ja ho faré jo. No dic que no hagués 
treballat i no hagués fet els deures, però bé era una qüestió una mica de 
“palau a palau”, de “petit palau” –l’Ajuntament- a “gran palau”, i s’ha 
aconseguit, però hem trigat tres anys, i hem hagut d’estar “apretando” tots, 
nosaltres, l’oposició i el govern, ho reconec i, a més a més, me’n felicito, ens 
felicitem. 
 
 Ara què demanem?, demanem el mateix, perquè escolteu, estem en 
els preàmbuls, estem en la primera batalla de la gran guerra que serà la 
implantació de la LOCE, d’aquí a quatre dies la inversió lingüística ens la hem 
carregada i en la fase de la lecto escriptura hauran de fer els nanos quatre 
hores de llengua castellana, i ara, aquest any, hem tingut les hores de religió, 
és a dir, estem només en els preàmbuls de la gran batalla –i perdoneu el símil-
.       
 
 Què demanem per votar a favor?, estem d’acord amb el text, 
demanem només el mateix que vam demanar l’altra vegada, que l’Alcalde es 
faci acompanyar de nosaltres, que convoquem a totes les entitats de Cornellà, 
-potser serem 70 o 80 persones- i ens anem a la Delegació, i ho presentem 
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allà. I si això surt bé, d’aquí a uns mesos, aprofitant aquesta experiència, 
podrem passar a la segona fase ja que si volem mantenir la inversió lingüística 
haurem de sortir al carrer, està claríssim. O penseu que la inversió lingüística, 
després de quinze anys d’aplicació a Cornellà, no l’haurem de defensar al 
carrer? i quan dic al carrer, no dic ni grans mobilitzacions d’alteracions de 
l’ordre públic, ni “mandangas” d’aquestes que tant espanten, només demano 
un cert compromís vital.  
 
 De manera que si l’Alcalde diu: molt bé, aquest acord el porto jo, 
acompanyat de tots vosaltres, convoquem a les entitats  i ens hi anem a Sant 
Feliu, ho entreguem educadament, convoquen als mitjans de comunicació i 
que es vegi que comencem a moure’ns, aleshores votarem a favor, i si no voleu 
fer-ho així, que teniu tot el dret, com que ja queda molt clara quina és la 
nostra posició, -a més a més, ja ho hem explicat en el Cornellà Informa aquest 
mes- ens abstindrem. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
comparteixen la preocupació de l’acord i els punts que es demanen però, 
evidentment,  no compartim l’exposició de motius ja que tenim unes altres 
idees. 
 
 Compartim la preocupació des de fa molt temps pel que fa a l’escola 
pública a Cornellà, però segurament per altres motius que no són els seus, 
però hi ha una cosa que em preocupa bastant més, Sr. Badenes, i és la 
manera que s’ha presentat aquest dictamen. Jo vaig a suggerir una cosa, i és 
que aquest dictamen es retiri avui, es torni a portar al Consell Escolar, i si 
d’allí surt votada, em comprometo a votar-la a favor allà i aquí perquè s’ha fet 
d’una manera que crec que no és la correcta. 
 
 Primer es va presentar pels Grups d’Iniciativa-PSC al Consell 
Escolar i allí ha estat rebutjada, -Sr. Badenes- i, si us plau, crec que ja està bé 
per avui, deixar-me per mentidera, ha estat rebutjada, malgrat la pressió que 
vostè va exercir-hi. Per tant, si la comunitat educativa d’aquesta ciutat diu que 
no a un acord, pel que sigui, perquè ja li he dit des d’un principi que 
comparteixo la preocupació de vostè i de tots els grups que l’han presentada, 
envers l’escola pública de Cornellà, ja que és evident –i nosaltres ho hem 
vingut denunciant- que hi ha un veritable èxode de nens de Cornellà cap a 
altres escoles de fora i cap a la concertada, un veritable èxode i vostè, Sr. 
Badenes, té les dades. 
 
 M’agradaria saber què passa, hi ha alguna cosa que no funciona i si 
són els mitjans els que falten, nosaltres estarem al seu costat per a demanar-
los, però voldria que es guardessin les formes perquè si el que estem dient és  
que els consells de participació en aquesta ciutat volem que estiguin vius, 
doncs vostè ens acaba de demostrar que no signifiquen res. Per tant, jo prego 
que es porti al Consell Escolar, que es torni a debatre i que es canviï el que 
s’hagi de canviar si és que la representació dels professorat i dels pares que 
allà hi ha ho consideren oportú, que es voti, que es facin els canvis que s’hagin 
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de fer i nosaltres li donarem el suport. 
 
 Ara bé, d’aquesta manera presentada per vostès, amb fins 
electoralistes, no entrarem en això, no entrarem perquè considerem que 
l’educació dels nostres nens és quelcom més important que unes votacions o u 
possible govern de la Generalitat, que jo, per cert, espero que si vostès 
guanyen, ho solucionin tot, perquè com que jo he vist avui que tenen “mano 
de santo” per a tot, aleshores començarem a ficar mocions tots i exigir-los que 
ja està bé. Per tant, jo dono aquest suggeriment,  sinó nosaltres ens 
abstindrem, no votarem en contra, i no ens contradiem. Crec de veritat que 
aquest acord és necessari, encara que evidentment discrepo de moltes coses 
del que vostès plantegen, i en el que no estaré d’acord és amb aqueix ambient 
pre bèl·lic que s’està muntant aquí per aquest tema. 
 
 No fan falta pancartes, no fan falta pintades –que per cert Cornellà 
ja té moltes- crec que el diàleg és l’important i, sobretot, amb els pares i els 
professors, que penso que alguna cosa saben, Sr. Badenes,  perquè vostè 
acaba d’aterrar en aquest mandat en aquest tema. Avui no tinc ganes de més 
debat, ni més agressivitat, però ens coneixem Sr. Badenes, i allò que no callaré 
és que una cosa són les entitats culturals d’aquesta Ciutat, que podem fer “la 
vista gorda”, i una altra cosa és la comunitat i allò que és l’educació dels 
nostres nens/es, per tant, jo no col·laboraré amb cap tipus de politització de 
l’ensenyament, crec que la idea és bona, crec que s’ha ha de treballar, 
consensuar-la i treure allò que no agradi i sobretot comptar amb el suport de 
la comunitat educativa. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyora Glòria Recio Díaz.  
 
 Tot seguit intervé la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que la proposta de la Comissió 
Informativa i la proposta que ha defensat  el Tinent d’Alcalde d’Educació sobre 
aquest acord, és fonamentalment una proposta que respon a la realitat de 
Cornellà, que no pretén ser ni alarmista ni catastrofista i centrada en la 
situació estricta de Cornellà. 
 
 Entenc que per als partits que són de dretes, evidentment, és una 
proposta que té un contingut ideològic perquè està defensant l’escola pública i 
està defensant que l’educació sigui equitativa per a tothom i que hi hagi 
igualtat d’oportunitats per a tothom, i aleshores, tenen les seves reaccions 
adverses a aquesta ideologia que és la que ens ha de moure fonamentalment 
als partits d’esquerra. 
 
 Quan parlem que Catalunya ha gastat no sé quants diners, ens 
oblidem de dir que Catalunya gasta en la despesa per a educació el tant per 
cent més baix de tota la Unió Europea, aquesta –també per donar dades- té 
una mitjana del 5,4% en despeses d’educació, Espanya el 4,3% i Catalunya el 
2,7%, i això és irrisori, ja que Catalunya té molts problemes i no sap finançar 
per poder resoldre aquests problemes. 
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 Quan parlem que en l’escola pública no passa res perquè hi hagi 
una aula amb dos alumnes més, és que ningú ha estat en una aula amb dos 
alumnes més, ningú sap el que és la diversitat en una aula de Sant Ildefons, 
que no és la mateixa diversitat que en una aula de Sarrià, no és la mateixa, i 
el tractament d’aqueixa diversitat requereix unes persones específiques per a 
poder-ho tractar i uns recursos específics que passen des de material fins a 
personal especialitzat i d’ajuda per poder atendre aquesta diversitat, que en 
aquest moment no se’l gasta la Generalitat de Catalunya, i no ho inverteix, ni 
molt menys, en l’escola pública de Cornellà. 
 
 Crec que el que s’està obviant aquí des del primer moment és que 
estem en el segle XXI, que els problemes d’aquest segle no són el mateixos de 
fa vint anys, o de fa quatre segles, i, per tant, el dret a l’educació pública, el 
dret a la igualtat d’oportunitats, a rebre una qualitat en l’ensenyament que 
s’està impartint, aqueix dret és sagrat, i s’ha de dotar, és un deure i una 
competència obligatòria per a qualsevol govern. 
 
 Per tant, em sembla que totes les excuses que donem al voltant 
d’això són excuses de mal pagador, són excuses per no reconèixer quina és 
l’autèntica realitat en aquest moment, sense fer cap catàstrofe de l’escola 
pública, perquè l’escola pública és la millor escola que hi ha en aquests 
moments a Catalunya, suporta el pes de totes les diversitats que existeixen en 
la nostra població, de totes, i dóna sortides i expectatives a cadascun dels 
alumnes que hi passen, cosa que en l’escola privada no ho fan, encara que 
siguin amb fons concertats i encara que rebi un munt de diner per a mantenir 
una élite que després no està en les expectatives i que, evidentment, no té res 
a veure amb la  ideologia d’una major educació per a tot el poble, no crear a 
molts o pocs intel·lectuals i, en canvi, que la gran majoria siguin analfabets, 
això és el que nosaltres volem impedir i per això demanem recursos per a 
l’escola pública. 
 
 Seguidament pren novament la paraula el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, 
per manifestar que entén allò que ha dit el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Artís, entenc el que diu Convergència, però no ho compartim, ja 
que creiem que Convergència està fent una gran pífia amb l’escola pública 
amb l’encaix que està fent de l’ensenyament a Catalunya. És un drama el que 
està passant, no vull dir que les escoles a Cornellà estiguin en una situació 
dramàtica, no ho diem, però l’encaix que està desenvolupant en el mon 
educatiu, ens pot portar a una situació molt “fotuda”, encara que no ho és ara, 
-jo no veig que ho sigui-. Cal predisposició del Govern, recursos i coses que ja 
hem debatut, no vull insistir perquè és molt tard, jo crec que aquests temes 
són importants i en discutirem molt més. 
 
 Contestant al Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Joan 
Tardà i Coma, dir-li que cal agafar a la gent implicada en la comunitat 
educativa de Cornellà, pares, mares, claustres que ja estan, però pares i mares 
no, i parlar molt amb ells. Que vagi l’Alcalde, que vagi el Tinent d’Alcalde, que 
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vagin els regidors a veure a la Sra. Carme Arnau, ens assentem a la carretera 
això és teatre, i a mi el teatre m’agrada molt, però així no arreglarem l’educació 
a Catalunya, la arreglarem debatent aquí, anant a parlar amb els pares, 
claustres i fent que els nostres partits on cal, pressionin suficient. 
 
 Pel que fa a la Sra. Espinosa, no parlaré res amb ella perquè 
l’educació és massa seriosa com perquè jo perdi un minut per a debatre amb 
vostè coses que, de veritat, m’ha demostrat que ni li preocupen ni sap. Si vostè 
vol saber com està l’educació parli amb la gent de Cornellà, amb les AMPAS, 
amb els pares, mares, amb els claustres i una vegada hagi parlat, estic 
disposat a fer un esforç i a discutir amb vostè. 
 
 Novament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que creu que per un grapat de 
vots s’està desprestigiant l’escola pública quan realment s’està fent un esforç 
per adequar-la a la nova situació de la immigració. A Cornellà concretament 
s’han reforçat molt les classes amb mestres per poder solucionar-lo, però 
passa que és difícil, sobretot amb els nou vinguts, perquè ni vosaltres ni 
l’Ajuntament sap quanta gent vindrà a empadronar-se aquest any a Cornellà. 
És difícil fer una previsió de mestres i d’aules si no se sap encara quants 
alumnes vindran.   
           
 Respecte de la Llei d’Immigració fa anys que s’està parlant perquè la 
Comunitat Autònoma tingui competències per a controlar la immigració en els 
països d’origen i que els que vinguin aquí sàpiguen que podran trobar 
habitatge i podran trobar escola, ja que no es poden presentar aquí en un any 
400 persones, i poder solucionar aquest problema, el problema sanitari, 
d’escola i de tot. 
 
 El problema és més de fons que el que aquí estem dient sobre que 
hi hagi un mestre més o menys, perquè jo crec que n’hi ha els suficients. 
 
 Novament intervé el Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor 
Joan Tardà i Coma, per manifestar que, si no fos tan tard, podria explicar el 
conte del llop, allò de ¡que ve el llop, que ve el llop!. Doncs mira, no em 
provoquis que te’l tornaré a explicar, i el dia que va venir el llop de veritat, la 
gent no li va fer cas al pastoret. A què el saps?, te’l van explicar de petit?, 
doncs recorda-ho, potser sí que la solució nostra no és màgica, però escolta’m, 
alguna solució s’ha de tirar endavant, i normalment les solucions passen -i 
això ho diuen els polítics que en saben, no pas jo- per fer viure els problemes a 
les persones, i viure’ls d’una manera no traumàtica, que seria fer un sabotatge 
a l’escola pública. Parlem de “problema”, el mateix que passa en el món 
sindical ha de passar en el món de l’escola, i això s’ha d’aconseguir. Per què és 
vàlida la mobilització del món sindical i no del món de l’escolaritat i de la lluita 
per la qualitat d’ensenyament dels teus fills?. 
 
 A més a més, una altra cosa, i no parlem d’un altre tema que ara no 
és el moment de tocar però que l’apunto, i no parlem de la deserció de la gent 
d’esquerres de l’escola pública, portant els fills a l’escola privada o concertada 
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–que és un altre tema-. O sigui que, si us plau, compte tots amb el doble joc i 
amb la doble moral política, no ridiculitzeu la voluntat que tenim nosaltres, 
honrada i honesta de demanar una certa mobilització, perquè si ens 
ridiculitzeu, respondrem amb les urpes també nosaltres. 
 
 De nou pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per  manifestar que el Sr. Vicenç 
Badenes no vol parlar amb mi però jo li exigeixo que m’escolti, perquè soc una 
representant del poble i  el mínim que li puc exigir a vostè és respecte. No sigui 
vostè tan prepotent i tan dictador, vale?, això per començar, i dir-li que si no li 
agrada el que li he dit, ho sento, però vostè ho ha d’escoltar perquè jo 
represento a unes persones i vostè ha de tenir el degut respecte a aqueixes 
persones, i ja m’estic fartant de què avui se m’estigui dient constantement que 
és mentida a les coses que estic afirmant, que se’m digui que, més o menys, 
soc una mica incompetent.  
 
 Crec que aquí tots hem començat “fent la o amb un canut” i no em 
facin parlar, eh?. Aleshores jo li he dit que he vist bé la moció, Sr. Badenes, i 
no sé per que s’enfada, ja que he dit que la veia bé, i creia que hi havia 
problemes a Cornellà, evidentment. Potser no són els mateixos problemes que 
vostè veu, però no passa res, discutim, no s’alterin, que estan vostès molt 
alterats. Si el 16 ja ve aviat, no se’n preocupin vostès. 
 
 Pel que fa a la regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyora 
Carmen Romero López, dir-li que no agafi el patrimoni de la defensa ni la 
bandera de la defensa de l’escola pública ja que no és així. Hi ha molta gent 
que treballa i que ha portat els seus fills i que és del PP i d’aqueixes dretes que 
vostè diu, uns altres són d’una esquerra rància que ja no té ni lloc en aquesta 
societat, però tenim el mateix dret a defensar allò que altres ciutadans no 
pensen el mateix que vostè. Per tant, nosaltres també defensem una cosa que 
a vostè se li ha oblidat dir, i és el dret dels pares a escollir l’educació que 
vulguin per als seus fills, i tots els pares paguem impostos, i tots els pares 
tenim dret a l’educació gratuïta que diu la Constitució, que la Constitució no 
està només per a l’esquerra, sinó que també està per a la dreta, i és propietat 
de tots. 
 
 Per tant, jo li dic a vostè que molt bé perquè defensa a l’escola 
pública, però també la defenso, ja que les meves filles, les dues grans, han 
anat a l’escola pública en Cornellà, per tant, no només és patrimoni de vostè. 
 
 Intervé en aquest moment la regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-
EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que no volia entrar en la 
discussió.  
 
 Al segle XVIII, un escriptor i pensador, filòsof asturià, va dir que 
una Nació no tenia més cultura perquè tingués més savis o més intel·lectuals 
sinó perquè tota la gent  tingués major accés a aqueixa cultura. 
 
 El que nosaltres estem dient és que realment s’ha de garantir que 
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tothom tingui l’accés, l’oportunitat d’accedir en igualtat de condicions a 
l’escola, si hi ha escoles subvencionades amb fons públics que són millors que 
la pública, també tenen dret les mateixes persones a poder accedir-hi i, sinó, 
com que allí no hi caben tots, doncs s’ha de dotar a l’escola pública dels 
mateixos recursos que tenen els altres, perquè també estan subvencionats 
amb fons públics perquè tots tinguin la mateixa igualtat d’oportunitats a rebre 
la mateixa qualitat d’ensenyament i amb els mateixos recursos. 
 
 La segona qüestió és que no podem parlar –com deia el representant 
de CiU, de què aquest any estan col·locats, i com que els tenim col·locats, 
doncs ja els tenim a gust, ¡clar!. Aquí es va acabar el problema, els nens/es, 
els de Cornellà i els d’altres llocs, no han de ser col·locats com un totxo que es 
col·loca en una paret, més o menys estètic, i que quedi bé, sinó que a això s’ha 
de subministrar les bases del coneixement en la igualtat, l’equitat, en altres 
principis que sí asseguren l’escola pública i que no ho assegura sempre 
l’escola concertada perquè té una ideologia determinada, que no és el cas de 
l’escola pública. 
 
 Per tant, allò que queda clar és que si estem d’acord en el principi 
de què les escoles han de tenir els mateixos recursos per poder atendre la 
diversitat,  que evidentment –i ho torno a repetir- només l’escola pública 
compleix amb la seva obligació d’ensenyar,  educar i crear expectatives per a 
tota la ciutadania, cosa que no fa l’escola privada ja que quan té un conflicte 
ho remet a l’escola pública, no ho soluciona, i això ha estat sempre així, i 
encara continua sent, i, en canvi, estan subvencionats i estan sostinguts 
igualment amb fons públics. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Vicenç Badenes, per respondre al 
Sr. Artís, i dir-li que hi ha moltes coses de les quals no parlem en aquest acord 
justament perquè és un acord d’inici de curs, i hi ha temes estratègics, claus 
d’un inici de curs escolar, i no vull recordar-te el tema de les escoles bressol, 
que és dramàtic, però d’aquests temes no en parlem ara, ja se n’ha parlat en el 
Ple i va aprovar una moció important, però bé, això ho podríem afegir als 
greuges del sistema educatiu, és així. 
 
 Prenc nota del conte aquest, a mi m’agrada molt el conte aquest. 
Te’n recordes qui el va escriure?. Intervé en aquest moment el Sr. Tardà, per 
dir-li que no el ridiculitzi. Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Badenes 
dient que, si tu no votes una proposta perquè dius que l’Alcalde no va el 
primer a la carretera, cinc o un minut què vols que faci, en un tema tan 
important com és l’escola pública, què vols que faci?. 
 
 Dirigint-me a la senyora Espinosa, dir-li: miri’m, si us plau, jo no 
vull discutir amb vostè ara per una raó senzilla, perquè com que crec que no 
vol enganyar perquè sí li diré que és una gran ignorant, algú no la ha informat 
bé o és vostè una gran ignorant -algú ha dit abans mentidera- jo no ho crec, 
crec que vostè té l’arrogància de l’ignorant, símplement, i tampoc passa res, li 
passa a molta gent, i això li està passant a vostè Sra. Espinosa. 
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 En el Consell Escolar no va ser rebutjada aquesta proposta, jo la 
vaig retirar perquè hi va haver dos professors representants  de claustre que 
van expressar una voluntat que afecta a un contingut important de  la 
proposta, i jo sé que aquest Consell Escolar -i efectivament porto només tres 
mesos com a Regidor d’Ensenyament- té una tradició d’acords unitaris en les 
seves mocions i els seus textos, i em va semblar que era bo parlar amb el 
conjunt del Consell Escolar per arribar a un consens, i això ho estic fent, i li 
puc dir que aqueix consens, amb les dues persones que van expressar una 
disconformitat, de forma més que de fons, amb aquesta proposta, ja estan 
d’acord amb el nou redactat. Però senyora Espinosa, no va ser rebutjada pel 
Consell Escolar, va ser retirada pel seu President. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
  
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 18.- Informar favorablement la compatibilitat del senyor 
Francesc Molina Núñez, entre la seva activitat en la Direcció General 
d’Acció Cívica del Departament de Benestar i Família de la Generalitat de 
Catalunya, i la seva condició de Regidor del Grup Municipal de 
Convergència i Unió. 
 
 MOCIÓ 
  
 “Vist el Fax tramès a aquest Ajuntament pel Departament de 
Benestar i Família de la Generalitat de Catalunya, sol·licitant l’informe 
favorable del Ple d’aquesta Corporació  a fi que el Regidor d’aquest 
Ajuntament, senyor Francesc Molina Núñez, pertanyent al Grup Polític de 
Convergència i Unió, pugui compatibilitzar la seva activitat com a personal 
laboral, amb contracte indefinit, amb la categoria de Cap de 2ª  
d’administració al servei de la Direcció General d’Acció Cívica del Departament 
de Benestar i Família, amb la seva activitat pública com a Regidor d’aquest 
Ajuntament, a efectes d’adoptar l’oportuna resolució.  
 
 Atès que el senyor Francesc Molina Núñez va prendre possessió 
com a Regidor d’aquest Ajuntament en la sessió constitutiva celebrada el 
passat dia 14 de juny i exerceix el seu càrrec en aquesta Corporació sense 
règim de dedicació exclusiva ni parcial, percebent per a això, únicament, les 
indemnitzacions establertes per acord plenari adoptat el dia 19 de juny 
d’enguany, posteriorment rectificat mitjançant nou acord plenari de 31 de 
juliol següent, per assistències a les sessions del ple, per import de 368,16 
euros per sessió. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 75 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en la seva nova 
redacció donada per la Llei 14/2000, de 29 de desembre, en concordança amb 
l’article 5 de la Llei 53/1984, de 256 de desembre, d’incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions Públiques, el personal inclòs en el 
seu àmbit d’aplicació, per excepció, pot compatibilitzar les seves activitats com 
a personal al servei de l’Administració Pública amb el desenvolupament de 
determinats càrrecs electius, en particular pel que fa als derivats de la seva 
condició de membres de les Corporacions Locals, a excepció que desenvolupin 
en aquestes,  càrrecs retribuïts i amb dedicació exclusiva. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, vist l’informe número 52/2003, de 
data 13 d’octubre, emès per la Secretària General, proposa al Ple l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Informar favorablement la compatibilitat entre la condició 
del senyor Francesc Molina Núñez com a personal laboral de caràcter 
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indefinit, amb categoria de Cap de 2ª  d’administració, al servei  de la Direcció 
General d’Acció Cívica del Departament de Benestar i Família de la Generalitat 
de Catalunya, amb la seva condició de Regidor del Grup Municipal de 
Convergència i Unió d’aquest Ajuntament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a l’interessat i a la Direcció 
General d’Acció Cívica del Departament de Benestar i Família, als efectes 
oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que aquest assumpte és un simple tràmit. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 19.- Promoure i donar suport institucional a la constitució de la 
Fundació Privada President Samaranch-Tennis Promoció.  
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 MOCIÓ 
 
 “Amb l’objecte de procedir a la difusió i promoció, sens ànim de 
lucre de l’esport del tennis a Catalunya i a la resta del món, com a eina de 
relació socio-cultural, artística i de competició, impulsant i millorant la 
selecció, formació i preparació dels tennistes de tots els nivells, organitzant tot 
tipus d’esdeveniment esportius, exhibicions i competicions relacionades amb 
el tennis, prestant serveis d’assessorament i formació sobre gestió 
administrativa, tècnica, esportiva, financera i de qualitat a altres 
organitzacions, públiques o privades que treballin en el seu àmbit, fomentant 
la relació, comunicació i intercanvi entre països a través de la pràctica 
d’aquest esport, així com l’explotació de tots els seus actius per tal d’aplicar 
els rendiments que obtingui per al millor acompliment de les activitats 
fundacionals, s’està promovent la constitució de la Fundació Privada President 
Samaranch – Tennis Promoció, a l’empara del que disposa l’article 34 de la 
Constitució i la Llei catalana  5/2001, de 2 de maig,  reguladora de les 
Fundacions, pel senyor Juan Antonio Samaranch, la Generalitat de 
Catalunya, la Diputació de Barcelona, els Ajuntaments de Barcelona, 
l’Hospitalet de Llobregat, Sant Joan Despí, la Unió de Federacions Esportives 
de Catalunya (UFEC), la Federació Catalana de Tennis i aquest Ajuntament.  
 
 Atès que segons l’article 11 del projecte d’Estatuts reguladors de 
l’esmentada Fundació, aquest Ajuntament estarà representat en el seu 
Patronat a través de la persona del seu Alcalde, raó per la qual no es requereix 
designació específica. 
 
 Atès que la finalitat per a la que es constitueix l’esmentada 
Fundació, unida al fet que es tracta d’una entitat que, per la seva naturalesa, 
no té ànim de lucre, justifiquen la integració d’aquest Ajuntament com a 
entitat promotora d’aquesta Fundació i  membre del seu Patronat, en la 
mesura en que no sòls l’article 43.3 de la Constitució imposa als poders 
públics el deure de fomentar l’educació física i l’esport, sinó que a més, els 
articles 66.3.n) i 71 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya 
atribueixen, respectivament, competències pròpies al Municipi en matèria 
d’activitats esportives i competències per exercir activitats complementaries de 
les pròpies d’altres Administracions Públiques, en particular, i entre altres, en 
matèria d’esport, per a la gestió dels seus interessos. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia,  vist l’informe número 56/2003, emès 
per la Secretària General d’aquest Ajuntament el dia 21 d’octubre d’enguany, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Promoure i donar suport institucional a la constitució de 
la Fundació Privada President Samaranch – Tennis Promoció, amb seu a la 
ciutat de Barcelona, l’objecte de la qual és la promoció, difusió, impulsió 
organització i el foment de tot allò relacionat amb l’esport del tennis. 
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 Segon.- Aprovar inicialment els Estatuts reguladors de la Fundació 
Privada President Samaranch – Tennis Promoció, i sotmetre el present acord a 
informació pública i audiència dels interessats per un període de trenta dies, a 
efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte al Butlletí Oficial de la Província, en conformitat amb el 
que disposa l’article 63.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel que s’aprova 
el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, 
entenent-se aprovats definitivament aquests Estatuts de forma automàtica i 
sense necessitat de nou acord, si durant el període d’exposició pública a que 
anteriorment s’ha fet referència, no es produeix cap reclamació o suggeriment, 
en el cas del qual entraran en vigor en conformitat amb el que disposa l’article 
70 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, una vegada 
transcorreguts QUINZE dies a comptar de la publicació del text íntegre dels 
Estatuts en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, per a 
comparèixer en l’instrument públic en que es formalitzi la constitució de la 
Fundació, tan aviat quedin definitivament aprovats i en vigor els Estatuts de la 
Fundació. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’esmentada Fundació, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquesta és una Fundació que 
constituirà la Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona, la 
Federació Catalana de Tennis i els ajuntaments que al seu terme municipal, hi 
ha alguna instal·lació de la Federació Catalana de Tennis. 
 
 És a fi i efecte de promoure l’esport del tennis i no pressuposa 
aportació econòmica, el que proposem és donar aquest suport institucional en 
la constitució d’aquesta Fundació. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que no coneixen els Estatuts, ni 
les funcions i ens molesta el nom de la Fundació, i, a més a més, ens molesta 
profundament, i no és la primera vegada que en aquest plenari quan ha sortit 
aquest nom, nosaltres sempre hem dit el mateix, que és un personatge que no 
mereix estar a dalt dels altars de la societat civil catalana pel seu passat 
feixista i perquè mai no ha renegat d’alguns comportaments que hi havia 
mantingut anys enrere, no fa gaire. Com que, a més a més, aquest senyor no 
ha rectificat alguns comportaments polítics, nosaltres sempre seguirem dient 
el mateix, i intentant recordar a qui vulgui escoltar qui era aquest personatge 
tan tèrbol, i que ja està demostrat històricament que no solament era un 
feixista sinó que, a més, quan es va presentar per a Procurador en Cortes, -i 
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ho explicà a Cornellà el Tinent d’Alcalde d’aquells temps, el senyor Constancio 
Pérez, a les seves memòries- fins i tot, va fer trampa en les eleccions en què es 
presentava ell i el seu company i amic i opositor a les eleccions, el senyor 
Eduard Tarragona, és a dir, fins i tot, feia trampa en el seu sistema. 
 
 Doncs bé, aquest personatge tan tèrbol ara sembla ser que 
continuarem posant-lo a dalt dels altars, -però vaja, això com diria en Badenes 
és secundari-, el que és prioritari és que no coneixem els Estatuts, encara que 
no dic pas que no ens els expliqueu, però ara per ara, nosaltres ens 
abstindrem i sol·licitarem, al menys a la nostra gent, si és possible, a veure si 
es pot presentar, perquè demanar-ho aquí potser és demanar massa, i, fins i 
tot, si es pot plantejar la possibilitat d’una alternativa al nom d’aquesta 
Fundació. De manera que per ara ens abstindrem i us demanem que ens 
passeu els Estatuts. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que prenem nota per enviar-vos els Estatuts.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 En aquest moment s’absenta de la sessió la regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE), PM, senyora Susana Cordero Rojas. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, sobre l’engany 
publicitari de les companyies elèctriques amb energia verda, i sobre la 
necessitat de frenar les causes que provoquen el canvi climàtic.    
 
 MOCIÓ 
 
 “Des de fa un cert temps, i sobretot aquest últim estiu, s’ha fet 
palès d’una manera alarmant l’increment de la temperatura i l’augment de 
l’escalfament de la Terra. Per a alguns científics i organitzacions ecologistes, 
això suposa que hem entrat en un període de canvi climàtic produït per 
l’augment de les concentracions de CO2 a l’atmosfera, que només es podria 
frenar si els països industrialitzats reduïssin, amb mesures correctores, les 
emissions d’aquests gasos per a l’any 2010 a la meitat de les que hi havia el 
1990, segons el Protocol de Kyoto. Malgrat tot, Catalunya i Espanya, fins ara, 
han desenvolupat polítiques energètiques que han contribuït a l'increment 
dels gasos d’efecte hivernacle molt per sobre de l’acord de Kyoto. 
 
  Contràriament a la necessitat d’aplicar mesures correctores que 
fomentin l’estalvi energètic i potenciïn les energies renovables, contemplem 
amb estupor que les principals companyies elèctriques estan desenvolupant 
campanyes publicitàries per a induir a un major consum elèctric. Donat que 
properament els consumidors podrem triar la companyia subministradora 
d’electricitat, per atraure els clients s’han articulat campanyes publicitàries 
enganyoses, basant-se en la preocupació dels consumidors pels temes 
ambientals, que inciten al consum igualant-lo amb la millora i la protecció de 
la natura. 
 
 Donat que la producció elèctrica va créixer en la passada dècada un 
65%, fet que va suposar un increment del 35,2% d’emissions de CO2 
atribuïdes al sector elèctric, i donat que les necessitats socials van en 
creixement i baixen l’eficiència, aquests tipus de campanyes resulten una total 
irresponsabilitat, que és del tot conegut que per fer front al canvi climàtic s’ha 
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de treballar en dos sentits: consumir menys i produir més net. Òbviament 
aquestes campanyes “pseudoverdes” no animen a fer el primer ni asseguren el 
segon. 
 
 Hi ha experts que creuen que un bon sistema d’etiquetat de 
l’electricitat verda podria servir per donar major suport a les energies 
renovables, sempre que la decisió dels consumidors i el sobrepreu que paguin 
per elles siguin per incrementar la producció amb plantes d’energies 
renovables que compleixin amb els criteris ecològics i que garanteixin que 
aquest sobrecost vagi únicament destinat a desenvolupar energies renovables i 
a la millora dels ecosistemes afectats per les instal·lacions. 
 
 Malauradament, l’oferta d’energia verda que han tret les dues 
principals elèctriques espanyoles no sembla que vagi per aquesta via. Els seus 
productes s’avalen amb els certificats RECS, que només certifiquen que 
l’electricitat és d’origen renovable, però no que conté criteris de qualitat en la 
seva obtenció. Això significa que l’energia verda que ens ofereixen procedeix de 
les grans centrals hidràuliques, que en la major part dels casos estan 
amortitzades fa anys i, per tant, fer pagar més per aquesta “nova electricitat” 
no té sentit. Perquè el seu cost de generació és el més barat del mercat i, per 
tant, el sobrecost només servirà per nodrir les companyies sense cap garantia 
que serveixi per a la promoció d’energies renovables. 
 
 Per tot el que hem exposat, el Grup Municipal d’ICV-EA-EPM 
proposa al Ple de l’Ajuntament que prengui els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el nostre Ajuntament es dirigeixi als organismes o 
institucions competents per tal d’exigir a les empreses elèctriques que: 
 

a) No confonguin els consumidors aprofitant-se de la seva bona fe i de 
la seva honesta sensibilitat pels problemes ambientals. 
 

b) Realitzin els canvis necessaris en els seus sistemes de producció i 
en les fonts d’energies utilitzades, perquè de veritat siguin cada 
vegada més verdes i minvin progressivament les emissions 
contaminants a l’atmosfera. 
 

c) Que el sobrepreu carregat als consumidors per aquesta energia 
reverteixi realment en inversions d’energies renovables. 

 
 Segon.- Que el nostre Ajuntament, tot donant exemple d’eficàcia i 
sensibilitat, iniciï o millori l’aplicació de sistemes de la màxima eficiència 
(arquitectura bioclimàtica...) i continuï amb la introducció de les energies 
renovables, el control del consum i l’eficiència en els espais públics i en els 
edificis de titularitat municipal.”   
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ICV-EA-EPM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que no 
voldria cansar a ningú perquè em sembla que tots els Grups han tingut amb 
temps suficient la Moció que presentem. De tots és sabut perquè en aquest Ple 
s’ha discutit moltes vegades el tema del que està suposant les emanacions del 
CO2 i que està afectant en tot el que es denomina l’efecte hivernacle,  i una de 
les qüestions fonamentals que s’havien acordat en el protocol de Kyoto, estem 
veient que no s’estan complint.  
 
 Però no solament no s’estan complint, -i aqueixa és una tasca que 
farà que els que creien amb ell tinguem que treballar encara molt més-, sinó 
que, en aquests moments quant a Espanya s’ha donat l’alliberament del 
transport de l’energia elèctrica, veiem com algunes empreses estan fent una 
campanya falsa, està enganyant en la seva campanya publicitària quant diuen 
que ells ens poden subministrar energia neta, energia ecològica.  
 
 Nosaltres creiem que no és així i, a més, són molt pocs els llocs a on 
s’estan donant aquests exemples, a no ser que estiguéssim a Navarra, crec 
recordar que a Navarra no fa gaire va sortir a la premsa que aproximadament 
un seixanta per cent de l’energia que estan consumint, ho estan fent a través 
d’energies renovables. Aquí a Catalunya, desgraciadament, no podem dir això i 
a més amb que ens ho vulguin vendre aquestes empreses del transport elèctric 
no podem estar d’acord.  
 
 No solament no estem d’acord nosaltres, sinó que, a més, tenim la 
grata sorpresa de què, arran d’una denúncia de la Unió de Consumidors 
d’Espanya, que s’ha fet perquè s’investigui a Iberdrola i a Endesa sobre aquest 
tema, en una informació que va sortir en la premsa aquest cap de setmana, el 
Secretari d’Estat d’Energia, senyor José Folgado, va considerar que era 
adequat que l’òrgan regulador investigués a aquestes empreses, és a dir, vol 
dir que el Secretari d’Estat d’Energia no ho té tampoc clar i ha demanat a la 
Comissió Nacional d’Energia que investigui aquesta possible falsetat que s’està 
donant en la publicitat d’aquestes empreses.  
 
 Per tant, -vaig a referir-me tan sols als acords que plantegem- 
proposem que el nostre Ajuntament és dirigeixi als Organismes i Institucions 
competents per exigir que les empreses elèctriques no confonguin als 
consumidors aprofitant-se de la seva bona fe de què van a comprar energia 
neta, energia sostenible. 
 
 El segon és realitzar el canvis necessaris en els sistemes de 
producció i en les fonts d’energia utilitzades perquè de veritat puguem 
consumir energia verda i, a més, això serveixi perquè progressivament les 
emissions contaminants es redueixin, i que el sobrepreu que s’està carregant 
als consumidors, suposi inversió per a desenvolupar encara més aqueixos 
processos de producció, perque l’energia que es produeixi pugui ser energia 
realment renovable i energies netes. 
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 Per últim, que el nostre Ajuntament, donant exemple d’eficàcia i 
sensibilitat, iniciï una millor aplicació dels sistemes de màxima eficàcia, una 
arquitectura bioclimàtica i continuï amb la introducció de les energies 
renovables en el control del consum i l’eficiència en els espais públics i en els 
edificis de titularitat municipal. 
 
 Solament plantegem això, sobretot, denunciar que algunes de les 
companyies elèctriques estan utilitzant una publicitat enganyosa perquè no és 
veritat el que estan explicant. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió la regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE), PM, senyora Glòria Récio Díaz. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE), PM, senyora Susana Cordero Rojas. 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup, en 
principi, estan d’acord amb la Moció encara que creiem que aquí Catalunya no 
s’inverteix prou amb energia eòlica tant com a Navarra, possiblement perquè  
no fa tant vent com allà i d’altra banda perquè cada vegada que s’ha intentat 
instal·lar algun parc eòlic en algun lloc, sempre ha sortit alguna plataforma 
d’ecologistes que ha estat en contra, normalment promogudes per partits 
d’esquerres, o sigui que, a vegades, sorprèn que defensen les coses a la casa 
dels altres. 
 
 Nosaltres creiem que les companyies elèctriques estan fent una 
propaganda enganyosa sobre aquesta energia neta que diuen, perquè realment 
és energia feta a les nuclears o a on sigui, no sé, i, en canvi, per comprar-la  
has de pagar un increment de preu. També estem d’acord en què des de 
l’Ajuntament també es procuri aplicar en les obres que es facin, els canvis 
necessaris amb les fonts d’energia.  
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar el seu 
Grup s’abstindrà en aquesta Moció donat que el nostre coeficient intel·lectual 
no arriba a tant, i com ens han dit que el Sr. Folgado, sí és una persona que 
sap de què parla, -per això és Secretari d’Estat- està en el tema i ja m’ha 
tranquil·litzat perquè està vigilant les empreses, i,  per tant, nosaltres ens 
abstindrem i li deixarem el treball al senyor Folgado, que també cobra, -igual 
que he dit abans- bons sous i, per tant, ens abstenim en aquesta Moció 
perquè -com he dit- jo no abasto a tant. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per a manifestar que només dir que 
nosaltres estem d’acord amb el redactat de la Moció, ja venim treballant, i més 
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la Tinent d’Alcalde en el tema de Medi Ambient, per tant votaríem a favor. 
 
 Novament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-
EPM, senyor Miguel López Sánchez, per manifestar que, en principi, estar 
d’acord amb el suport  que ens fan la majoria dels Grups a aquesta Moció. 
Però m’agradaria dir-li al company de CiU, senyor Nèstor Artís,  que si de 
vegades hi ha protestes, no és protestar per protestar sinó perquè les 
propostes que es fan no són als llocs més adients, i llavors, és lògic que la gent 
que es preocupa per aquest tema, facin aquestes protestes però, a més a més, 
la majoria dels casos el que fan és donar alternatives del que s’ha de fer, però 
com que és una qüestió que tampoc és per estar en contra ni entrar en una 
discussió sobre la Moció, agraïm aquesta qüestió, però volia contestar això.  
 
 Pel que fa a la companya del PP dir-li que no crec que el coeficient 
intel·lectual sigui ni més gran ni més petit que la resta que estem aquí, en tot 
cas, penso que en aquest tema és que se li ha escapat aquesta qüestió, i quant 
ha sentit que altre dirigent del seu partit ha dit que s’ha d’estudiar, l’ha agafat 
en fora de lloc -com diríem els esportistes-. 
 
 Del que es tracta es veure sí realment les companyies que estan fent 
aquesta publicitat menteixen o no menteixen, és el que s’ha de veure, no cap 
altra qüestió, i he dit al principi que ens havíem posat molt contents perquè el 
senyor Folgado havia dit que s’investigués el tema, perquè ell tampoc ho veu, 
però clar, cadascú ho veu de la seva manera. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a instar al Consell 
Executiu de la Generalitat de Catalunya, a eliminar el recàrrec sobre 
l’Impost de Béns Immobles (IBI), per als municipis membres de l’Entitat 
Metropolitana del Transport. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La Llei 7/87 de 4 d’abril per la qual s’estableixen i regulen 
actuacions públiques Especials en la conurbació de Barcelona i en les 
comarques compreses dins la seva zona d’influència directa, facultava a 
l’Entitat Metropolitana del Transport (EMT) per establir un recàrrec sobre la 
base de l’Impost de Béns Immobles pel finançament del transport públic en el 
seu àmbit territorial. 
 
 El recàrrec màxim que es pot establir és del 0,2% sobre la base de 
l’IBI. Tot i això la majoria de municipis van aprovar un recàrrec de només el 
0,06%. El recàrrec l’apliquen els divuit municipis membres de l’Entitat 
Metropolitana del Transport. El recàrrec s’aplica per igual a tots els municipis 
i barris, fet que resulta manifestament injust ja que el servei de transport no 
és prestat en les mateixes condicions de qualitat i quantitat en els municipis –i 
barris que els configuren- de l’ETM. 
 
 Tanmateix, l’entrada en vigor de la integració tarifària del transport 
públic i les previsions de noves infraestructures previstes al Pla Director 
d’Infraestructures 2001-2010, ha de fer reconsiderar el conjunt del 
finançament del transport públic, establint un sistema que vagi més enllà del 
àmbit de l’EMT, potencialment l’àmbit de l’ATM. 
 
 En aquest nou context de mobilitat a la Regió Metropolitana de 
Barcelona, no té sentit un recàrrec sobre l’IBI que afecti només als municipis 
de l’EMT, i que en alguns municipis reben un servei manifestament inferior a 
d’altres de fora de l’àmbit de l’EMT. 
 
 En relació a aquests antecedents, els regidors sotasignants, per tal 
que sigui inclosa a l’Ordre del Dia de la propera sessió ordinària del Ple de 
l’Ajuntament es presenta la següent 
 

PROPOSTA D’ACORD 
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 Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Cornellà insta el Consell 
Executiu a eliminar el recàrrec sobre l’Impost de Bens Immobles (IBI) establert 
a l’article 27 de la llei 7/87 de 4 d’abril pels municipis membres de l’Entitat 
Metropolitana del Transport. 
 
 Segon.- Notificar el present Acord a la Presidència del Parlament de 
Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i al President 
del Consell Executiu de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que presentem aquesta Moció però primer vull dir que l’hem fet fa 
uns dies i és evident, -ho vull aclarir- que no és una Moció que el PP presenti 
amb finalitats electoralistes, ja que tots sabem que aquí a Catalunya estan les 
línies marcades, per tant, jo d’aquestes històries em desmarco. 
 
 Ja la vam presentar l’any 2001, i és una còpia exacta, o gairebé  
exacta, de la mateixa Moció, i  l’hem tornat a presentar en roda de premsa 
justament dos dies abans que les associacions de veïns, la Federació 
d’Associacions de Veïns, ens fessin arribar aqueixa preocupació. Per tant, ha 
estat una feliç coincidència de què ambdues Mocions o iniciatives tinguessin 
aqueix suport, però vull deixar clar que estava en el meu projecte presentar-la 
perquè és un tema que he presentat en l’altre mandat.  
 
 Per tant, dir als representants de les associacions de veïns que he 
fet un dossier amb la meva intervenció en el Ple d’aleshores i amb la votació 
que es va fer a la Moció, a més amb la nota de premsa del dia 15 perquè quedi 
constància. 
 
 A part, dir que m’hagués agradat llegir la seva Moció en el Ple però 
crec que no és possible, és a dir, les associacions de veïns no poden presentar 
segons el reglament mocions al Ple i, per tant, em faig càrrec, encara que no 
crec que sigui exactament igual però el fi és el mateix.  
 
 Tant en el 2001 com avui, el Partit Popular diu que aquest impost 
de l’IBI és injust i arbitrari i, per tant, hem demanat la supressió en el 
Parlament. S’ha aprovat en una proposició no de Llei amb els vots de CiU, -
just és dir-ho- i no sé què ha passat, suposo que com s’ha acabat la 
legislatura, doncs o bé l’any pròxim reiniciarem el tema o en aquesta pròxima 
legislatura o en el pròxim govern, -que sembla ser ho solucionarà tot,  si és 
que guanyen-, doncs aleshores tornarem a iniciar això que ja s’ha deixat.  
 
 Crec que d’aquesta Moció no s’ha d’explicar gaire cosa perquè és 
una reivindicació de tothom i, per tant, nosaltres ens hem fet reso d’ella i sí 
que hi ha una cosa que m’agradaria dir, perquè han fet un full informatiu les 
Associacions de Veïns, i crec que és una mica injusta, perquè no és cert que el 
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PP no hagi tingut contacte amb les Associacions de Veïns, ja que fruit d’aquest 
contacte amb les Associacions de Veïns, ha sigut la proposició no de Llei en el 
Parlament i fruit d’aqueix contacte permanent que hem tingut amb les 
Associacions de Veïns i veïns particulars, ha sigut, tant la del 2001 com la 
d’avui. Per tant, jo no tinc grans expectatives en aquesta Moció, i vull aprofitar 
per dir que totes les proposicions que fa el PP a Cornellà, són de cara a algun 
tema de la ciutadania, algun bé per a la ciutadania, jo no perdo el temps en 
demagògies polítiques perquè crec que no és el meu lloc, hi ha d’altres llocs a 
on es fan, per això estan els debats en els Parlaments i hi ha persones que ja 
hi estan ocupades i, per tant, jo aquí porto al Ple la retirada d’aquest impost 
que ja fa anys que està reivindicada, i de fet hi ha molts contribuents que no 
ho estan pagant.  
 
 L’Ajuntament de Cornellà, -ara mateix no tinc les dades, perquè em 
perdo entre tants papers, els tinc- però és un dels que deu més diners a 
l’Entitat Metropolitana, això vol dir que els contribuents s’han negat a pagar, 
aleshores es porta aquí això i bé, deixar-ho al consens de les altres forces 
polítiques que, per cert, haig d’anticipar que temo que sofreixi el mateix que 
sofreixen totes les altres. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup 
s’abstindrà perquè creiem que el Parlament té la voluntat, reconeix que aquest 
impost pot ser no és el lloc més adequat per aplicar-lo, hi ha la voluntat 
d’arreglar-lo, el que és evident és que el transport públic s’ha de finançar amb 
fons públics, i ho trauran d’una banda i ens ho posaran en una altra, això és 
evident. 
 
 A la Moció que va presentar la Federació de les Associacions de 
Veïns diu que hi ha ciutat com ara Madrid, Sevilla, Bilbao i València, que no 
tenen aquest recàrrec, i no el tenen perquè en el seu moment, el Govern els hi 
va perdonar el deute. Vull dir que aquí a Catalunya amb el que es recapta 
només es paguen els interessos del deute, o sigui que el deute encara hi és, i 
esperem que el Govern la sàpiga jugar. No ho va fer el PSOE en el seu 
moment, tampoc ho ha fet el PP, esperem que algú o potser el dia que 
aconseguim el nou Estatut, aleshores això es pugui resoldre, perquè, 
Catalunya aporta a les finances públiques de l’Estat a prop del 25% de tots els 
seus ingressos i només en retornen l’11% de la despesa, o sigui, que si 
realment tinguéssim el nostre Estatut, realment tots aquests problemes segur 
que es podrien resoldre de millor manera. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per exposar que votàrem, 
evidentment, en contra perquè ens assembla, bé, no vull dir qualificatius. 
Nosaltres sempre diem el mateix, sempre hem reconegut i aquí n’hem parlat 
més d’una vegada, que no era la millor manera de finançar el transport, 
certament, ho hem dit i ho compartíem. Fins i tot la paraula recàrrec ja és 
horrible, no?. Recordar però, que és una llei feta pel Parlament de Catalunya, 
de l’any 87, que seria una gran irresponsabilitat que en aquest moment deixés 
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de cobrar-se, perquè això voldria dir que deixaríem d’ingressar 4.000 milions 
de pessetes, que en euros són 24 milions, -que també impressiona però 
menys-. El problema és -tal com hem coincidit sempre des de l’esquerra, des 
de l’esquerra no des d’Esquerra- que d’acord, deixem-ho de cobrar, però que 
ens garanteixin el rescabalament d’aquests diners.                                                                    
 
 Sabeu que hi ha hagut algunes propostes, totes força interessants 
de les esquerres, una nostra interessant que va ser votada per altres forces 
d’esquerra al Parlament de Catalunya, i que el PP va dir que no, i era que el 
50% del que es recaptava a Catalunya en concepte d’impostos d’hidrocarburs 
servissin per a això, i el PP va dir que no, el PP i els socis. Aleshores, resumint, 
-i amb això coincideixo amb el senyor Néstor Artís- si no hi ha un nou model 
de finançament, en definitiva continuarem estant entre l’Espanya i la paret, és 
a dir, entre l’Espanya i els ciutadans que moltes vegades, potser per dèficit 
nostre, -i s’ha dir i s’ha de reconèixer- no acaben d’entendre o no acaben de 
tenir prou percepció del que significa no pagar aquest impost. Entre d’altres 
coses -i amb això coincideixo amb l’Alcalde quan en parlaven a la Junta de 
Portaveus- és veritat que les persones grans no paguen, per exemple, el 
transport i que la qualitat de vida dels ciutadans/es ha millorat notablement 
en la mesura que també el transport públic ha millorat.  
 
 De manera que amb això crec que el PP en aquest cas, comet un 
error al plantejar ara i aquí aquesta Moció, nosaltres evidentment votarem en 
contra tot i reconèixer que caldrà anar buscant formules, potser millorables, 
per tal de resoldre aquest problema. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el seu Grup 
votarà en contra d’aquesta Moció i ho fa per una raó fonamental, quan es diu 
que en aquest moments no és una Moció electoralista, hi ha hagut un lapsus 
de memòria. Resulta que a l’any 1987, quan es va aprovar que l’EMT  tenia 
que absorbir tot el tema del transport -també s’ha de dir que va ser aprovada 
quan CiU tenia majoria absoluta en el Parlament, és a dir, que no necessitava 
els socis- per majoria absoluta es va aprovar, es va crear l’EMT però es va 
crear sense finançament suficient per poder abordar el que significava millorar 
el transport metropolità.  
 
 Nosaltres votem en contra de la mateixa manera que vam votar en 
contra quan es va aprovar la formula que actualment s’està aplicant. Però no 
votem en contra per dir que estem en contra i ja està, sinó que votem en 
contra donant alternatives i una d’elles passava per crear una ecotaxa que, 
d’alguna manera, “castigués” -perdoneu-me l’expressió- al consum privat del 
vehicle, una ecotaxa en els combustibles i no va ser acceptada. Al mateix 
temps nosaltres dèiem que si al final tenia que ser l’impost quelcom similar al 
que tenim en aquests moments, estigués entre un 0 a un 0,6% del recàrrec 
que s’havia de fer. I per què ho dèiem així? doncs ho dèiem perquè s’havia de 
fer un repartiment del recàrrec –nosaltres coincidim amb això de què el nom 
no és el més encertat, en tot cas que es digui el nom com ha de ser: un 
impost, doncs un impost- i tenia que fer-se en funció de l’oferta del transport 
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públic que tenia cada localitat, i no com fins ara es fa, que és per a tothom el 
mateix. 
 
 Dir també -perquè a vegades hi ha confusions entre algunes 
persones veïns de Cornellà, perquè també nosaltres ens hem assegut amb les 
Associacions de Veïns i d’altres veïns que no pertanyen a cap col·lectiu 
establert- i es comenta que en alguns Ajuntaments no paguen aquest impost. 
A l’Àrea Metropolitana i a Barcelona tothom paga aquest impost, l’única 
diferència és que en alguns pobles va dintre d’allò que és l’IBI i en d’altres va -
com ho tenim aquí a Cornellà- en un rebut a part. Igual que aquí, a dins de 
l’IBI, està inclòs el cost de les escombreries, i en d’altres llocs tenen el seu 
rebut, és a dir, en aquests moments tot el que és Barcelona i l’Àrea 
Metropolitana, paga aquest impost, i, evidentment,  també és veritat el que diu 
la senyora Espinosa que hi ha una certa morositat però, en tot cas, l’EMT ha 
de veure de quina manera s’ha d’arreglar això.  
 
 Nosaltres continuem dient que aquest tema s’ha de seguir 
plantejant i s’ha de discutir per trobar una forma justa d’aplicar aquest 
impost, però el que no podem dir, -com diu la Moció- que si a l’any 1987 es va 
aprovar i a l’any 1991 es va acordar en l’EMT, fins a l’any 2002 no va entrar la 
proposta per part del Partit Popular, que la va fer el senyor Alberto Fernández 
Díaz. I crec que des de l’any 1991 que es va posar en marxa aquest impost fins 
el 18 de novembre del 2002, ha hagut temps suficient per poder fer els 
recursos que es creguin convenients, però és clar, el 18 de novembre de 2002 
estàvem ja en vigílies d’entrar en una campanya electoral, i si això no és 
electoralisme, doncs bé, de la mateixa manera que també se sap que fins a 
març del 2003 no es va discutir, i aqueix recurs que es va plantejar el 12 de 
març de 2003 ara s’està portant a tots els Ajuntaments, doncs bé, no és 
campanya electoral. 
 
 Ara bé,  el que sí està clar és que -i aquí coincidim amb l’Associació 
de Veïns- s’ha d’obrir  un debat en els estaments corresponents per veure de 
quina manera s’aborda el tema del finançament del transport públic, -com 
abans s’ha dit- que l’Estat ha de fer el possible per assumir el deute històric a 
l’igual com ho ha fet a Madrid, i a l’igual que a Madrid s’està gastant una 
quantitat de diners molt gran, i els ciutadans i ciutadanes de Madrid s’ho 
mereixen-, millorar el transport públic allí, tant de bo també aquí hi fessin el 
mateix, perquè tots, absolutament tots, sortiríem beneficiats. Aquestes són les 
raons per les quals nosaltres votarem en contra i no per què no, si no perquè 
creiem que hi ha altres formules i que s’ha d’obrir aquest debat. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que el seu 
Grup votarà  en contra perquè primer, no és que jo em vulgui afegir a això de 
tota la nit dient-li indocumentada, però primer de tot, ho votarem perquè està 
mal formulada. 
 
 Posa que “el Ple de l’Ajuntament de Cornellà insta al Consell 
Executiu a eliminar el recàrrec”, i el Consell Executiu no és ningú per eliminar 
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aquest tema, s’ha de canviar la Llei, per tant, no podem demanar a algú que 
no pot, que ho faci. El Consell Executiu no pot canviar una llei, no pot treure 
el recàrrec. Per tant, primer està mal formulada i després, el recàrrec ve d’una 
cosa que és molt sezilla la Llei que hem dit de 1987, que va votar el PP i 
Convergència. 
  
  Per tant, aquest recàrrec es va crear per Llei,  l’EMT es va crear, i 
l’única font de finançament que se li va donar en el seu moment va ser que 
posés un recàrrec per poder viure aquesta entitat. Si l’haguessin creat tenint 
recursos pagats per la Generalitat i sense que tinguessin que crear aquest 
recàrrec, aquest recàrrec no existiria. Per tant, votarem en contra per això que 
he dit i perquè pensem que el recàrrec no ha d’existir i el que ha d’haver, 
evidentment, és, en el nou Parlament i amb una nova majoria, un canvi 
d’aquesta Llei.                           
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per demanar brevetat perquè ja sé que quant hi ha públic normalment les 
intervencions de tots, inclús les meves, acostumen a ser més llargues del que 
és habitual, i en atenció a l’hora que és, demanaria a tothom la major brevetat 
possible. 
  
 Tot seguit pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
només aclarir uns quants punts que s’han dit aquí i que no són certs. Dir que 
el PP no ha votat a favor d’aquest impost mai, sí que ha votat a favor de la 
creació de l’Entitat Metropolitana que vostès governen ara - per cert el senyor 
Corbacho fins fa poc- bé, no ha votat mai-. 
 
 El PP, senyor Miguel López,  -jo també li reitero, documenti’s- l’ha 
presentat dues vegades i una vegada no va passar perquè no va tenir la 
majoria suficient, en l’altre legislatura, i aquesta vegada va passar amb el vots 
de Convergència .Vostès no voten a favor perquè no els hi interessa, el govern 
socialista perquè governen en l’EMT i són a qui els hi interessa aqueix impost i 
vostès pel que els hi dic sempre, corresponsabilitat en el govern, no hi ha res 
més. 
 
 Vostès parlin tot el que vulguin, presentin-la, però aprovin-la i 
després debateixin tot el que vulguin però demanin que es tregui aquest 
recàrrec, i diguin als veïns de Cornellà que volen que es tregui aquest recàrrec, 
no es vagi per les branques ni es vagi als “cerros de Ubeda”. Demani que es 
tregui aquest recàrrec si de veritat no està d’acord amb ell, si no ho demana és 
que està d’acord i no ho disfressi. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
fer algunes observacions, dient que, evidentment, el Consell Executiu no pot 
eliminar el recàrrec però pot proposar una nova llei que pot aprovar el 
Parlament i pot preveure, per descomptat, que aquesta Entitat es financiï 
d’una altra manera, i en qualsevol dels casos, això no s’ha donat. 
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 Tampoc soc partidari dels recàrrecs i, per tant, si hi ha una altra 
fórmula que sigui més justa, que permeti que hi hagin recursos, perquè això 
són recursos que van al transport públic, bàsicament van a permetre que hi 
hagin determinats col·lectius que puguin gaudir de transport gratuït com 
abans es referia en la seva intervenció alguna de les persones que m’han 
precedit en l’ús de la paraula. I també ho he de dir, les persones que estarien 
més encantades amb aquestes eliminació són els contribuents que més 
paguen i els anomenaré per aquest ordre: a Cornellà,  Siemens i la Societat 
General d’Aigües estaran encantats el dia que això passi.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Sergi Fernández Mesa.  
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 3.- Moció del Grup Municipal de CiU, referida a contemplar en 
els pressupostos de l’any 2004 i següents, una partida econòmica que 
garanteixi la presència de les manifestacions col·lectives pròpies de la 
cultura popular i tradicional d’arrels catalanes, en totes les festes majors 
que se celebren anualment a Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que sota el nom de cultura popular i tradicional catalana 
s’aplega un ampli conjunt de manifestacions col·lectives vinculades als àmbits 
de la cultura i la tradició d’arrels catalanes. 
 
 Atès que en el cas català podem parlar d’un clar desenvolupament 
d’una cultura popular i tradicional pròpia que s’ha caracteritzat per vertebrar 
a la nostra ciutat un ampli teixit associatiu, centrat en diverses disciplines. 
 
 Atès que la cultura popular i tradicional catalana a la nostra ciutat 
compta amb un seguit de manifestacions específiques que es mantenen en 
actiu i que són úniques pel seu caràcter espontani i participatiu (sardanes, 
trabucaires, gegants i capgrossos, diables, castellers, grallers, puntaires...). 
 
 Atès que Cornellà de Llobregat és una ciutat que ha crescut amb 
una excessiva rapidesa la qual, entre altres qüestions, ha impedit que els 
elements culturals que hem esmentat hagin pogut consolidar-se en el conjunt 
de la vida ciutadana. 
 
 Atès que la presència, amb llurs actuacions, dels grups de cultura 
tradicional i popular d’arrels catalanes a les festes majors dels barris de 
Cornellà de Llobregat no s’ha assolit de forma plena. 
 
 És pels motius exposats que sotmetem a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Contemplar en els pressupostos de l’any 2004 i següents 
una partida econòmica que permeti establir convenis amb les entitats locals de 
cultura tradicional i popular d’arrels catalanes encaminats a facilitar la seva 
participació en les programacions de les diferents festes majors dels barris de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Que la inclusió de l’esmentada partida en els pressupostos 
no sigui en detriment de les ajudes econòmiques amb que compten anualment 
cadascuna de les diferents entitats per al desenvolupament de llurs programes 
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d’activitats i de vida social.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, com que 
amb l’enunciat pràcticament s’ha explicat el que pretén la Moció i avui estem 
fent un rècord de temps, llegiré solament els acords que diuen:  
 
 “Contemplar en els pressupostos de l’any 2004 i següents una 
partida econòmica que permeti establir convenis amb les entitats locals de 
cultura tradicional i popular d’arrels catalanes encaminats a facilitar la seva 
participació en les programacions de les diferents festes majors dels barris de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Que la inclusió de l’esmentada partida en els pressupostos no sigui 
en detriment de les ajudes econòmiques amb que compten anualment 
cadascuna de les diferents entitats per al desenvolupament de llurs programes 
d’activitats i de vida social.”  
   
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que estem d’acord, i  
demanem que es canviï allà on diu “Contemplar en els pressupostos de l’any 
2004 i següents una partida econòmica que permeti establir convenis amb les 
entitats locals de cultura tradicional i popular...” la paraula “arrels catalanes”. 
Si li sembla bé, crec que s’hauria de treure “cultura tradicional i popular” 
entenen que no donés peu a algunes interpretacions, que peso que serien 
perverses, però estem completament d’acord amb la mesura que pretén 
aquesta Moció. Considero, i per això estem a favor, que en alguns barris 
potser hi ha més dificultats de poder fer arribar alguna activitat d’aquest 
tipus, de manera que estem parlant de cultura tradicional “secular” més que 
d’arrels catalanes. Crec que no hauríem de parlar mai d’”arrels” associades al 
gentilici perquè, en definitiva, penso jo que hauríem de convèncer a tothom i 
estem convençuts nosaltres, tan català és qui fa deu minuts que és a 
Catalunya, com qui porta 3,4 o 5 generacions, al menys aquest és el missatge 
que compartim tots. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, en la mateixa 
tònica de totes les mocions crec que és més del mateix, nosaltres estem 
d’acord però peso que, a més, s’està fent, no només de la cultura catalana sinó 
de la cultura dels diferents pobles que formen la ciutat de Cornellà, catalana, 
gallega i molts d’altres que hi són aquí. 
 
 Crec que sí s’ha de subvencionar tota aquesta cultura popular que 
és la nostra riquesa, és la riquesa del conjunt dels pobles d’Espanya, però, a 
més, s’ha de fer amb un sentit de moderació també, perquè penso que s’ha de 
fer en la seva mesura i en el seu context. 
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 També hi ha altres temes preocupants en la ciutat que segurament 
requereixen una partida pressupostària més alta, i jo ho deixo així per quan 
vinguin els pressupostos veure en què es reparteixen, per tant, estic d’acord 
amb la Moció però en el conjunt de totes les cultures que hi ha i que dic que 
s’està fent, no sé si alguna quedarà, però bé, jo crec que això se soluciona 
quan ho sol·licitin. 
 
 Per tant, jo crec que les associacions culturals de la nostra ciutat 
reben totes subvencions per a les seves festes i el seu creixement cultural en 
aquesta ciutat, cosa  de la que, per cert, me n’alegro. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el  Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Sergi Fernández Mesa. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luís Morlanes Galindo.  
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, quan vam 
llegir aquesta Moció, ens vam quedar una mica aturats, perquè vam dir: a 
veure, en aquests moments i des de fa molt temps, les subvencions que es 
donaven a totes les entitats de Cornellà ho eren en funció d’uns programes 
que es presentaven, i dintre d’aquests programes, cadascú planteja la cosa per 
la que està més o menys creada. 
 
 Afortunadament en la nostra localitat tenim diferents entitats que 
representen diferents cultures tradicionals i populars i entre elles estan –si 
més no, nosaltres ho entenem així- les catalanes, i és clar, no entenem massa 
el per què s’ha de fer el que podríem dir “la discriminació positiva” que està 
tan de moda, ja que nosaltres pensem que els recursos que tenim per fer 
cultura a la nostra localitat han de ser repartits en funció dels programes i de 
les activitats que volen fer les entitats que hi són. 
 
 Unes sobre les altres, en funció de què?, no ho tenim massa clar, 
una altra cosa seria que s’arribessin a acords de fer programes concrets, de fer 
convenis concrets, però com amb qualsevol altra entitat. 
 
 Aquí podem entendre que es podria -i si no és així perdoneu, perquè 
no és la meva intenció dir-lo d’aquesta forma- primar a les entitats que 
vulguin fer cultura tradicional popular catalana sobre les altres, i nosaltres 
pensem que totes, absolutament totes les entitats que hi ha a Cornellà han de 
tenir les subvencions suficients per poder posar en funcionament les activitats 
i els programes que presenten, siguin els que siguin, perquè sigui la cultura 
que sigui és un tema enriquidor de tota la població de Cornellà. 
 
 Aleshores no entenem per què hem de primar, i no estaríem d’acord 
amb aquesta Moció. 
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 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regido del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luís Morlanes Galindo. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidors del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que el 
nostre Grup està en contra d’aquesta Moció  perquè, en  primer lloc, aquestes 
entitats ja participen a les festes dels barris, les comissions de festes els hi 
conviden, que són les que fan les festes dels barris, i, a més, els que reben les 
subvencions per fer les festes dels barris.Per tant votarem en contra. 
 
 Acte seguit pren novament la paraula el senyor Nèstor Artís i 
Villena, com a Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que 
entenen que tota la cultura que es fa a Catalunya és cultura catalana, però en 
uns dels punts deia que Cornellà de Llobregat és una ciutat que ha crescut 
amb una excessiva rapidesa la qual, entre altres qüestions, ha impedit que els 
elements culturals que hem esmentat hagin pogut consolidar-se en el conjunt 
de la vida ciutadana, o sigui, que hi ha un conjunt d’entitats –i segons a 
quines parts de la ciutat- que no són prou conegudes. 
 
 Si les comissions de festes no conviden a aquestes entitats per a 
participar en les seves festes majors, doncs realment no poden anar, encara 
que facin un programa i diguéssim que les subvencions que dóna 
l’Ajuntament sigui per un programa que potser és de manteniment mínim de 
l’entitat. 
 
 Nosaltres el que demanem és això, que s’asseguri la seva 
participació en les diferents festes majors que es fan a Cornellà perquè 
realment sigui una festa major plural, ja que hi ha barris on no és massa 
plural. 
 
 A continuació pren novament la paraula el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per 
manifestar que això que està demanant el Sr. Artís és que l’Ajuntament faci 
intervencionisme en els barris i no participació ciutadana que és el desitjat, 
que les comissions de festes facin la festa que ells vulguin. També dir que en 
gairebé totes les festes va alguna d’aquestes entitats  i participen amb l’entitat, 
per tant, el que sembla ser que dius és fer dirigisme. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que el que diria és que les subvencions no es reparteixen en 
funció de si hi ha ics peticions, es fa la divisió i punt, sinó que es fan per 
programes i per projectes i propostes. 
 
 És públic, com tothom sap, el repartiment que es fa, en això és on 
queda reflectida la voluntat política de donar suport a una entitat perquè fa 
més feina que una altra, perquè té propostes més engrescadores, perquè hi ha 
més participació, etc. etc., és a dir, hem de pensar que això va així, i no és que 
es donés més calés a uns però en detriment d’altres. El pot és el mateix, el pot 
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és el pressupost i si hi ha més diners per a uns, serà en detriment d’uns 
altres, o serà a canvi de deixar de fer altres coses o de pujar els impostos. 
 
 Les subvencions que reben cada entitat, són en funció del projecte i 
de les propostes i, evidentment, crec que en això es té en compte el que tu 
planteges, i, a més a més, es pot demostrar veient les xifres, en aquest sentit 
és en el que crec que s’han exposat els posicionaments que ja sabem. 
 
 Novament intervé el Sr. Joan Tardà, per manifestar que –potser pel 
cansament- he vist una mica “desganat” al Portaveu de CiU, al presentar la 
Moció. Ho dic perquè si no hi poses una mica més de passió, però vaja, també 
ho entenc. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que suposa que té a veure amb l’hora, entre d’altres coses. 
 
 Pren novament l’ús de la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, manifestant que el seu Grup 
interpretava la voluntat d’aquesta Moció en la mesura que -precisament no es 
parlava de diners- que hi hagués aquesta voluntat que, a més, és cert que hi 
ha existit sempre en aquest Ajuntament de possibilitar que en els barris, en 
els col·lectius. I ara pensem, per exemple, en les aportacions de població nou 
vinguda –que s’instal·len i es concentren en alguns barris en concret i en 
algunes zones d’aquests barris- que es tingués la sensibilitat –que ja es té- o 
potser que s’incrementés i quedés reflectida en els pressupostos, de què 
s’assegurés la presència d’algunes activitats folklòriques d’arrel secular no 
catalanes i que seria bo que per la pròpia dinàmica d’aquest barri, és possible 
que arribi una escassa presència, i aquí està el per què nosaltres donem 
suport a aquesta Moció entenent que això no denega ni contradiu la pràctica 
habitual d’aquest Ajuntament, amb el qual, en aquest sentit, sempre hi hem 
estat d’acord. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, de  totes maneres, entenc que amb aquestes precisions doneu 
suport a la Moció, i pel que fa al PP, pregunta si vota a favor, intervenint en 
aquest moment la senyora Espinosa, manifestant que s’abstindran però 
comparteixen, el mateix que comparteix l’exposició que ha fet el senyor Alcalde 
sobre el tema ja que les pessetes s’han de repartir entre tots.     
       
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 



 115

Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 En aquest moment s’absenten de la sessió la Regidora del Grup 
Municipal d'ICV-EA-EPM, senyora Carmen Romero López, i el Regidor del 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal de CiU, referida a assolir una 
adequada regulació dels horaris comercials. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que un dels sectors de l’activitat econòmica que en més 
mesura s’ha vist afectat per profundes transformacions estructurals ha estat 
el de la distribució comercial. 
 
 Atès que a Cornellà de Llobregat coexisteixen dos sistemes de 
distribució comercial: per un costat el constituït per grans superfícies 
comercials, i per un altre, un model de comerç propi integrat en el teixit urbà 
del nostre municipi, constituint un element de dinamisme econòmic i social, 
vertebrant de la nostra ciutat, contribuint de forma creixent a l’ocupació, i està 
constituït majoritàriament per iniciatives de petites i mitjanes empreses, 



 116

moltes de caràcter local i familiar. 
 
 Atès que el Grup Municipal de CiU a l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat ens pronunciem a favor del comerç tradicional i a la necessitat de 
cercar els equilibris convenients entre els interessos de les grans superfícies i 
els interessos dels petits i mitjans comerços, equilibri que passa 
necessàriament, entre d’altres aspectes, per una adequada regulació dels 
horaris comercials. 
 
 Atès que amb l’aprovació de la Llei 17/1966, de 15 de gener, 
d’Ordenació del Comerç Minorista i la Llei Orgànica 2/1966, de 15 de gener, 
Complementària de l’Ordenació del Comerç Minorista, la regulació dels horaris 
d’obertura dels comerços corresponia  a les comunitats autònomes, garantint, 
en tot cas, l’obertura d’un mínim de vuit diumenges o festius a l’any. 
 
 Atès que aquesta situació d’ampli consens que es va aconseguir 
l’any 1966, va ser trencada unilateralment pel govern del PP amb l’aprovació 
del Reial Decret Llei 6/2000, de 23 de juny, de mesures urgents 
d’intensificació de la competència en mercats de béns i serveis, on a través del 
seu article 43 es va ampliar de manera notable la capacitat de declarar 
l’obertura dels comerços en diumenges i festius, fins la total obertura de 
festius a partir de l’11 de gener del 2005, situació que beneficiaria a les grans 
superfícies en detriment de les petites i mitjanes empreses que, com hem dit, a 
Cornellà de Llobregat tenen una importància indiscutible, doncs participen 
activament en la vertebració econòmica i social de la nostra ciutat. 
 
 És per aquests motius que sotmetem a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar el nostre rebuig al Reial Decret Llei 6/2000, de 
23 de juny, per la seva ingerència en les competències autonòmiques i per 
estar perjudicant greument els petits i mitjans comerciants de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Manifestar el nostre suport a tots el petits i mitjans 
comerciants. 
 
 Tercer.- Donar suport a la Proposició de Llei reguladora dels 
horaris comercials presentada pel Grup Parlamentari Català al Congrés dels 
Diputats, doncs aquesta iniciativa permetrà que les Comunitats Autonòmiques 
recuperin les competències sobre regulació dels horaris d’obertura i tancament 
dels locals comercials en els seus respectius àmbits territorials. 
 
 Quart.- Donar trasllat d’aquests acords al President del Govern 
Espanyol, al President de la Generalitat de Catalunya, al Congrés dels 
Diputats i al Parlament de Catalunya.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa una explicació de la Moció, manifestant que ha quedat 
clar amb la Moció, que és per recuperar les competències que la Generalitat o 
les Comunitats Autònomes tenien en la regulació dels horaris comercials. 
 
 A partir de l’any vinent ja seran dotze els festius que podran obrir, i 
a partir de 2005, seran tots els festius, i creiem que, en tot cas, cada 
Comunitat Autònoma, en funció del tipus de comerç que tingui, serà la que 
hagi de decidir quins horaris fan i quins diumenges o festius han de treballar, 
encara que creiem que obrit els diumenges també és en detriment de la vida 
familiar dels empleats d’aquestes grans superfícies, a part de què ja no estan 
massa ben remunerats, a sobre, que tinguin que treballar i fer la festa 
setmanal entre setmana, perjudica la vida de la família de tots els empleats del 
comerç, que són molts. 
 
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal d'ICV-EA-EPM, senyora Carmen Romero López, i el Regidor del 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor Vicenç Badenes Teixidó, i 
s’absenta el  Regidor del Grup Municipal del PP, senyor Manuel Jesús Casado. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que estan 
completament a favor, i seria bo que, a més a més, s’afegís traslladar-ho a les 
Associacions de Comerciants de  Cornellà, i que s’intentés fer-ho arribar –no 
sé com, se m’acut alguna idea, però que acostuma a ser sempre la mateixa- 
als comerciants de Cornellà. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que si no fos perquè el 
tema és molt seriós i ens afecta a moltes persones, la veritat és que, Sr. Artís, 
a vegades, té una mica de “chusca” la cosa. 
 
 Portar aquesta Moció aquí després que ja hem passat la Llei del 
Comerç, portar-la i tornar-la a recuperar, doncs diu que els seus Diputats 
l’han presentat en el Parlament espanyol, espero que no la retiri, perquè depèn 
del que surti de les eleccions, potser la retiraran i tot. 
 
 Crec que el problema del petit comerç és molt seriós per portar 
aquestes mocions aquí, jo sé que l’horari perjudica molt als comerciants, i això 
ho tinc clar des del principi, sobretot als comerciants petits. Però, Sr. Artís, i 
les grans àrees que el seu Govern de la Generalitat va aprovar i està aprovant 
constantment no perjudica?, no són aqueixes les grans culpables del petit 
comerç i no pas els horaris?. Les grans àrees que tenen de tot, que criden al 
client allà, perquè tenen cine i tenen de tot, i atrauen a la clientela. Vol dir 
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vostè que pels horaris la gent no comprarà en els comerços petits?, no, 
compraran en els llocs que els ofereixen diversitat de tots tipus de diversions i 
altres tipus de compra, tot junt, i la gent cada dia té menys temps. 
 
 Per tant, el que s’ha de demanar al Govern de la Generalitat és que 
veti d’una vegada per totes la creació de més àrees comercials i que fomenti el 
petit comerç, i és això el que s’ha de demanar al Govern de la Generalitat, que 
aturi de fer-nos grans àrees comercials com la que acaba de fer o la que està 
fent cada dos per tres, i és ella qui l’aprova. 
 
 A Cornellà, el gran enemic del petit comerç -i jo dono fe d’això, jo he 
tancat el meu comerç a  conseqüència de què va néixer Eroski- són les grans 
àrees, Eroski, Corte Inglés, Caprabo, etc. i tot això que s’està obrint per aquí. 
 
 És veritat que l’horari perjudica, però és que les grans àrees han 
augmentat poquet, són dotze diumenges a l’any, i aleshores vostès s’agafen a 
això. Jo no soc partidària d’aquest horari, però portar aquestes coses i no 
demanar la supressió d’una vegada de les grans àrees comercials, i que 
s’acabin de construir, sobretot en els nuclis urbans, a on estan a peu de 
carrer i que qualsevol ciutadà caminant pot anar-hi i comprar tot el que 
necessiten i, per tant, obviant el petit comerç és que això, a vegades, és 
patètic. 
 
 Jo m’abstindré i no votaré, i fixi-s’hi que normalment quan és un 
tema del Govern central jo voto en contra, però aquesta vegada m’abstindré 
perquè de veritat que em sento comerciant i em sento ofesa amb aquesta falta 
de responsabilitat dels partits polítics en aquest tema. 
 
 S’han de posar tots d’acord, vostès que som tots socis, encara que a 
vostès no els hi agradi, hem estat sent socis tota aquesta legislatura, i han 
governat vostès amb els vots del PP, i, per tant Sr. Artís, digui als seus caps de 
la Generalitat que es posin d’acord i demanin-lo tots junts, que potser així 
aconseguirem més. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el  Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor Manuel Jesús Casado. 
 
  
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que el seu 
Grup  votarà en contra per una raó molt senzilla, perquè hi ha coses que es 
poden titllar d’electoralisme, i això és massa, tenint en compte que, a més, 
aquest Ple, l’any 2000, quan tocava i s’anava a aprovar el decret, ja es va 
pronunciar. Tinc la Moció, és una Moció que presentada perquè els 
comerciants de Cornellà ens van demanar que ho féssim i ho vam fer quan 
tocava, que era quan s’havia d’aprovar el decret, i no tres anys després 
simplement perquè venen unes eleccions. 
 



 119

 Tot això no té cap sentit, i posats a parlar de coses que no tenen 
cap sentit, en la premsa de l’octubre va sortir una notícia de la Generalitat, on 
la Conselleria d’Indústria, Treball i Comerç, -la mateixa que defensa al petit 
comerciant en els temes dels horaris-, deia que potenciaria el treball nocturn a 
temps parcial i durant el cap de setmana, i el Conseller deia: “la iniciativa és 
una bona alternativa als horaris tradicionals, perquè els treballadors 
compatibilitzaran treball, família i empresa i no pararà el seu procés 
productiu”. Suposo que és dir que s’han de fer horaris de totes hores, per 
tant, és una mica incompatible el que es planteja.     
 
 De totes maneres, la raó principal de per què votem en contra és per 
què ens sembla que és una Moció presentada completament fora de termini i 
de lloc, i simplement perquè hi ha unes eleccions, o potser és que no té 
memòria el Sr. Artís i no se’n recorda que això ja es va aprovar l’any 2000. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el tema és 
aquest, que a l’any 200º ja vam fer, quan tocava, aquesta Moció que vam 
aprovar en contra d’aquests horaris que posaven, i ara està fora de lloc una 
altra vegada aquesta història. 
 
 En tot cas, seria qüestió de què, una vegada passin les eleccions, es 
torni a discutir i que la Generalitat sigui la que, a ser possible i amb el 
consens de tothom, imposi al Govern de l’Estat un canvi amb aquesta actuació 
tan arbitrària que va fer. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que sabíem que al 2000es 
va presentar aquesta moció, però realment el decret ha continuat endavant, 
ha fet molt poc efecte, llavors s’ha d’insistir perquè realment a partir del gener 
s’amplia a dotze dies els festius que s’obrirà. 
 
 Insistir al cap de dos anys, trobo que si no ha tingut efecte la 
primera és qüestió d’intentar-ho vàries vegades. 
 
 A la senyora Espinosa li volia dir que la Generalitat frena totes les 
grans superfícies que pot, però segons la Llei si hi ha uns metres quadrats de 
superfície, els ha d’admetre, no pot frenar-les i menys quan, per exemple, 
l’Ajuntament té interès en què s’implantin a la ciutat. 
 
 A continuació pren novament la paraula el senyor Joan Tardà i 
Coma, com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar  que 
aleshores vam votar en contra del decret, i ara, tal vegada, potser sí que hi ha 
electoralisme, per això nosaltres no l’hem presentada. El problema segueix 
existint, nosaltres som coherents amb el que vam fer fa uns anys i  votem en 
contra i a favor de qualsevol moció que es posicioni en contra del decret. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida a incloure en 
l’avantprojecte del Pressupost de l’any 2004 una partida econòmica, 
destinada a l’inici de la creació de la Casa d’Acollida.  
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Atès que d’ença fa anys el Grup Municipal d’ERC ve reclamant la 
creació d’una Casa d’Acollida per atendre ciutadans i ciutadanes que pateixen 
problemes de marginació i dificultats d’inserció socials. 
 
 Atès el fet que aquesta demanda té origen en una entitat 
cornellanenca (Coordinadora Contra la Marginació de Cornellà) que ens mereix 
admiració i respecte per la tasca social que està duent a terme des de fa anys. 
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 Atès el fet que segons dades publicades per la fundació Un Sol Món 
de la Caixa de Catalunya, arran de l’elaboració d’un informe sobre la pobresa 
a Catalunya, la nostra ciutat se situa entre les que gaudeixen d’un major 
índex de persones desvalgudes. 
 
 Atès el fet que les noves immigracios comportaran, tal com indiquen 
els entesos, una eclosió a pocs anys vista dels nivells de marginació i pobresa. 
 
 Atès el fet que la ciutat de Cornellà ha estat en els darrers anys el 
marc de fortes inversions que l’han situada entre les més modernes del país. 
 
 Atès el fet que la ciutat de Cornellà ja gaudeix i gaudirà encara més 
en els propers anys d’una bona xarxa d’instal·lacions i equipaments de lleure, 
oci, cultura i esport que la sigularitzaran a nivell comarcal. 
 
 Atesa la sensibilitat i compromís social envers les persones que 
pateixen opressió i marginació social a què estem obligades les forces 
polítiques d’esquerra, amb independència que ocupem responsabilitats de 
govern o d’oposició. 
 
 Atesa i compartida l’asseveració que és al govern de la ciutat a qui 
pertoca marcar el calendari i el protocol amb què s’ha d’afrontar la qüestió 
plantejada. 
 
 Per la qual cosa sol·licitem l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Incloure en l’avantprojecte del Pressupost de l’any 2004 
que el govern de la ciutat presentarà a la resta de Grups Municipals que 
formen part del Plenari, una partida econòmica destinada a l’inici de la creació 
de la Casa d’Acollida. 
 
 Segon.- Elaborar un estudi-projecte de Casa d’Acollida en 
col·laboració amb les entitats i associacions locals interessades.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
l’Alcalde quan ha fet l’enunciat, de manera correcta, ja ha avançat que es 
tracta d’incloure-ho en l’avantprojecte del Pressupost.  
 
 Som conscients que a la hora de presentar aquesta moció tan sols 
sol·licitem que tinguem l’oportunitat de discutir-ho aquí en el plenari, de 
manera que aquesta moció pretén tenir un efecte catalitzador.  
 
 A l’exposició de motius nosaltres, en primer lloc, afirmem -i ho 
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sabeu que és veritat- que el nostre Grup Municipal i el nostre Partit 
conjuntament amb altres col·lectius i altres partits polítics, des de fa anys ha 
donat suport a la iniciativa postulada per altres ciutadans, bàsicament 
concentrats o aglutinats al voltant de la coordinadora contra la marginació, de 
la possibilitat de crear un equipament per a persones que pateixen problemes 
de marginació i dificultats d’inserció social.  
 
 Això fa anys que ho diem, fa més anys que hi ha altre gent que va 
començar a dir-ho i a impulsar-ho, i, a més a més, en l’exposició de motius 
intentem explicitar algunes qüestions, algunes circumstàncies, que ens 
assembla que expliquen el perquè en aquests moments plantejar la necessitat 
d’aquesta discussió és important.  
 
 Hem utilitzat com un dels arguments bàsics el que resulta de 
l’informe fet per la Fundació “Un Sol Mon” de la Caixa de Catalunya que, 
malgrat que l’estudi fa referència al Cornellà de fa uns anys, pocs, situa la 
nostra ciutat entre les que pateixen o contemplen un major nombre de 
persones amb dificultats d’inserció social, persones desvalgudes en general.  
 
 S’ha de dir que quan es va fer aquest estudi de la Fundació “Un Sol 
Mon”, encara no havíem arribat als índexs de població nou vinguda que tenim 
en l’actualitat que, com sabeu, en els darrers tres anys s’ha incrementat de 
forma evident.  
 
 Això vol dir que segons el nostre criteri, -perquè ho hem sentit dir a 
gent que hi entén mil vegades més que nosaltres-, som a les portes d’una nova 
conjuntura en la qual, no solament pot créixer la violència als carrers, tal com 
ja ho veiem en els mitjans de comunicació, sinó que pot haver-hi una eclosió 
de la pobresa i de la marginació, fruit de què -potser-  entrarem en una fase 
d’una certa depressió econòmica i també pel factor de l’arribada de població 
nou vinguda que, evidentment, com en totes les ciutats capitalistes, es posen 
a la cua. 
 
 Després fem una consideració que ens ha d’omplir d’orgull: en els 
últims anys, i,  a més a més, el govern de la ciutat això, evidentment, encara 
se’n pot sentir més orgullós, a Cornellà, les coses han canviat molt, la ciutat 
ha canviat moltíssim ja que tenim bons equipament i encara en tindrem més, 
tan de caràcter cultural com de caràcter esportiu i de lleure en general.  
 
 A més, a Cornellà hi ha hagut fortes inversions, tant públiques com 
privades que situen a la ciutat, sense ser presumptuosos, en una posició 
capdavantera, no de la comarca sinó del país.  
 
 Tot això -segons el nostres criteri- obliga que també mirem a la cara 
B de la ciutat, és a dir, a la gent que de vegades, massa transparent pateixen 
grans dificultats de caràcter social o marginació i que exigeixen, per part dels 
poders públics, molta decisió. I dic decisió i no dic només diners perquè, de 
vegades, hi ha equipaments que obliguen a pagar diners i preu polític també, -
és molt possible-. S’ha de ser molt atrevit de vegades però nosaltres sempre 
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hem dit el mateix: si no som atrevits nosaltres, qui ho serà?. Si no som 
sensibles amb la gent més desvalguda les esquerres, qui ho serà?. Si no 
s’atreveix a fer-ho un ajuntament en el qual la correlació de forces és tan 
favorable a l’esquerra, teniu molts regidors socialistes, teniu el suport i 
coalició d’Iniciativa en el govern i tindreu sempre que calgui a nosaltres 
donant-vos suport en el temes socials. 
 
  De manera que tenim una guardiola de vots tan potent, que 
podem, almenys, demanar-vos que afronteu la següent discussió. 
 
 Segon punt que potser podria ser el primer -ho reconec-. Deixeu-me 
dir quin és el primer punt, reconeixent l’error que hem comès de posar-lo en 
segon lloc.  Elaborar un estudi-projecte de Casa d’Acollida en col·laboració 
amb les entitats i associacions locals interessades perquè sabem que la 
Coordinadora Contra la Marginació té elaborat un estudi, però també sabem i 
hem de reconèixer que pot haver-hi altres col·lectius, altres persones 
interessades a treballar-hi i aportar-hi solucions.  
 
 Per a nosaltres és fonamental tenir un estudi-projecte de Casa 
d’Acollida, per al final del carrer, en les conclusions, sapiguem a què 
atendre’ns. Evidentment aprofitant tot allò que ja està fet i millorant-ho, i 
arribant a conclusions, i si fos possible, incloure en l’avantprojecte del 
pressupost de l’any 2004, una partida -gairebé d’un valor simbòlic- que 
estigués destinada a l’inici de la creació d’aquesta Casa d’Acollida. 
 
 Nosaltres estem convençuts que és un equipament que una ciutat 
moderna del primer món també ha de tenir, ara bé, estem disposats a 
reconèixer que potser no ha de ser exactament d’aquesta manera, potser ha de 
ser d’una altra manera, no ho sabem, per això demanem un estudi.  
 
 Això és el que demanem, i fins i tot nosaltres estaríem disposats, -
precisament perquè estem convençuts de la necessitat d’aquesta Casa 
d’Acollida, o d’una Casa d’Acollida-  a retirar el primer punt, que deuria ser el 
segon, en el qual es demana que en l’avantprojecte hi hagi un pressupost.  
 
 Crec que valdria la pena ser una mica atrevits i posar-ho. Però si hi 
ha el compromís per part del govern de la ciutat, d’elaborar un estudi-projecte 
recollint l’experiència que ja hi ha, els estudis que hi ha i aquest compromís 
s’adopta i ens el fem nostre, crec que el punt d’incloure l’avantprojecte a la 
partida, fins i tot seria secundari.  
 
 Deixo de parlar perquè n’hem parlat tant d’això que crec que és el 
moment que ho debatem. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor  Manuel Jesús Casado Ruiz . 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que l’article 128 del Reglament Orgànic que vàrem 
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aprovar tots, on parla del principi d’unitat d’acte, diu que “les sessions del Ple 
tant quant siguin de caràcter ordinari com extraordinari, se sotmetran al 
principi d’unitat d’acte i, en conseqüència, hauran de finalitzar al mateix dia 
en que es varen iniciar. Si en compliment del principi anterior, la sessió 
finalitzés sense que s’hagués resolt tots els punts inclosos en l’ordre del dia, 
l’Alcaldia podrà perllongar la sessió trenta minuts més, i si durant aquest 
temps tampoc és possible debatre i resoldre tots els assumptes pendents, 
aquests s’hauran d’incloure en l’ordre del dia de la sessió ordinària següent a 
excepció de què l’Alcaldia decideixi convocar un Ple extraordinari demà”, 
 
 Això ho dic a fi i efectes de què siguem conscients del marc en el 
que estem. Per tant, donat que són les dotze menys dos minuts, proposo el 
perllongament d’aquesta mitja hora que preveu  el Reglament, en el ben entès 
de què haurem de prendre nota d’aquestes coses per properes sessions. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que estan d’acord amb la 
Moció, i també penso que primer hi hauria d’anar el punt segon i el primer no 
sé si ell ha dit de retirar-ho o no, però bé hi estem d’acord. 
 
 Tot seguit intervé la la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar, en primer lloc, que vol 
fer un aclariment i és que aquest tema de la Casa d’Acollida no és res de nou, 
ni que ningú pugui dir que ho tenim abans que ningú, perquè recordo que 
està en debat des de fa molts anys, inclús abans que Esquerra Republicana 
estigués representada en aquest Ple. 
 
 Hem tingut tots els Grups contactes amb la Coordinadora Contra la 
Marginació i crec que en tots ha hagut la voluntat de fer aqueixa Casa 
d’Acollida, varis intents amb la Tinent d’Alcalde Judith Ibánez i hem 
col·laborat tots.  
 
 Fa poc, la Coordinadora va passar una carta a tots els grups i jo 
vaig fer unes preguntes sobre com estava i, per cert, sembla ser que estava 
aprovat en el Parlament de Catalunya els diners per fer aquesta casa,  es va 
aprovar allí a instàncies també -em sembla- d’Esquerra Republicana.  
 
 Durant tot aquest temps que vam parlar, -recordo els inicis d’aquest 
pis d’acollida o casa d’acollida o com es vulgui anomenar o llar de vianants, o 
sense sostre com jo els hi dic- hem tingut  problemes, i crec que aquí ha 
quedat constància d’aquests problemes. S’ha de ser conscients que tots volem 
aquesta casa però també s’ha de ser conscients de a on la posem perquè no 
podem pretendre obrir un debat del lloc on es posi i en el barri on es posi, 
perquè ja va haver-hi aquest debat. Sé que alguns no ho saben però aquest 
debat ja es va fer i aquestes protestes també ja hi van ser. 
 
 La meva pregunta és, a on es pot instal·lar que no causi problemes 
o rebuig en la ciutadania? aquest és el dilema, i m’agradaria que em contestés 
l’Equip de Govern si hi ha alguna cosa, perquè a l’última pregunta que vaig fer 
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se’m va dir que s’estava buscant un lloc per a la ubicació fora de Cornellà,  per 
Sant Joan Despí o alguna cosa per l’estil. 
 
 Per tant, abans de pronunciar-me, vull saber com està aquest tema 
que hem reivindicat -des de fa molts anys- tots els grups i que estem en això, 
per tant, espero escoltar el que ha de dir l’Equip de Govern per posicionar-me. 
 
  Acte seguit pren la paraula la Regidora del Grup Municipal 
d'ICV-EA-EPM, senyora Elisa Corral Lozano, per manifestar que, en primer 
lloc, vull dir que lamento fer la meva primera intervenció en aquest Ple en 
aquestes condicions una mica ja extremes.  
 
 Nosaltres votarem que no a la Moció que presenta el Grup 
d’Esquerra Republicana. 
 
 En primer lloc, volia contestar el més curt que pugui a l’exposició de 
motius que heu fet, i també, en la mateixa línia que plantejava la senyora 
Isabel Espinosa, al Grup Municipal d’Iniciativa i Esquerra Unida, aquesta 
entitat li mereix una admiració i un respecte. 
 
 De fet, també li hem donat suport històricament des del seu 
començament i, a més a més, podem donar alguns exemples concrets com pot 
ser el tema de la deixalleria.  
 
 També en relació amb l’exposició de motius, dir que em sembla que 
l’esment que es fa a l’estudi de la Fundació “Un Sol Món”, en aquest cas, ens 
sembla una mica barrejar les coses perquè, en principi, els resultats que dóna 
aquest estudi és que el perfil de la pobresa no coincideix exactament amb el 
perfil de les persones amb les que treballen en la Coordinadora Contra la 
Marginació.  
 
 El perfil que es dóna de la pobresa en aquest estudi té rostre de 
dona, de dona gran i de dona no tan gran que viu en situacions de 
monoparentalitat, és a dir, una dona amb fills o filles si no hi ha més 
persones.  
 
 Deixant de banda la resposta a aquesta exposició de motius, volem 
explicar breument les coses que abans i ara s’estan fent des del Departament 
de Serveis Socials en relació a aquest tema.  
 
 També vull dir que la primera acció que vaig fer com Regidora a 
l’Ajuntament de Cornellà va ser rebre a la Coordinadora Contra la Marginació. 
 
  És cert que es va anar a veure, -em sembla que el vint-i-nou de 
gener de dos mil tres-, una possible ubicació d’aquest pis, però crec que es va 
concloure que no reunia els requisits i que, a més a més, hi havien aspectes 
tècnics que no estaven encara molt clars, perquè el que em resulta, -com 
persona més a més nova- una mica sorprenent d’aquest tema és que cadascú 
està parlant d’una cosa diferent en relació a aquest pis.  
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 La Coordinadora parla d’un recurs per a presos i preses en segon i 
en tercer grau, la senyora Isabel Espinosa  parla de transeünts, no sé qui 
parla de sense sostre, o sigui que això em sembla una qüestió tècnica 
important. 
 
 La Coordinadora sap molt bé que nosaltres li vam proposar que 
aquest tema que té a veure amb el que es planteja en la Moció, que és l’estudi 
de la Casa d’Acollida, ha de passar, -al parer del nostre Grup Municipal- 
irremeiablement per un procés de participació en el Consell, ja que  els 
Consells de Participació Ciutadana són un instrument, i pensem que ha de 
passar per aquí perquè és el lloc on poden participar tots els Grups Polítics i 
totes les entitats interessades o no tan interessades. Per tant, nosaltres creiem 
que la necessitat d’aquest estudi s’ha de determinar en el Consell de 
Participació 
 
 Pel que fa a la creació de la partida, nosaltres també volem dir que 
en els pressupostos de 2004, hem demanat a la persona responsable, que és 
el Regidor senyor Ramon Salabert, i se’ns ha acceptat que hi hagués una 
partida que donés compte estrictament d’allò que marca la Llei en aquest 
sentit i que diu que “el servei residencial d’urgència, -que és del tema que 
estem parlant- pot prestar-se en un establiment social o en qualsevol altre 
recurs que aconsegueixi el mateix fi”. 
 
 Per tant, aquesta partida es diu: “Serveis residencials d’estada 
limitada” i així sortirà en el proper pressupost de l’any 2004, i perquè, a més a 
més, l’Ajuntament de Cornellà s’està gastant diners en aquest tema, complint 
la Llei perquè és una prestació obligatòria.  
 
 Només dir-vos que l’any 2002 s’han gastat en aquesta partida 
16.946,16 euros i en el que portem de 2003, fins el 28 d’octubre per ser més 
exactes, s’han gastat 24.500.- euros en concepte d’allò que nosaltres 
anomenem allotjament alternatiu. 
 
 També vull dir que en els últims dos anys no hi ha hagut cap 
persona, dels que estan o amb els que treballen en la Coordinadora Contra la 
Marginació, -jo parlo de presos i preses en segon i tercer grau-, que hagin 
demanat aquest ajut. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que com que el Grup 
d’Iniciativa és company de Govern, i qui ha parlat és la Regidora adjunta de 
Serveis Socials, estem d’acord amb l’exposició que ha fet ella.                       
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que és possible que hi 
hagi altres grups que confonguin la versió i la modalitat de Casa d’Acollida, no 
és el cas nostre. Nosaltres el que sol·licitàvem és un estudi sobre el concepte 
de Casa d’Acollida ideat, postulat per la Coordinadora Contra la Marginació, 
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ara bé, certament, més enllà d’aquest projecte que, més a més, es bassa en 
l’experiència diària de la gent de la Coordinadora Contra la Marginació, és 
evident que això mereix un estudi abans que hi hagi la decisió de fer inversió 
de diners i de la decisió política de tirar-ho endavant. Per això interpreto de les 
paraules que ha dit la Regidora que l’estudi es farà, malgrat que sigui en el 
marc del Consell?. 
  
 Acte seguit intervé novament la senyora Elisa Corral, per dir que sí, 
si el Consell ho decideix. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà per manifestar que 
interpreta que la Regidora proposarà en el Consell elaborar un estudi –si ho 
dic malament em rectifiques- per tal de tenir una idea clara sobre la necessitat 
de fer aquesta Casa d’Acollida que proposa, defensa i postula la Coordinadora 
Contra la Marginació. És això?. 
  
 Tot seguit pren novament la paraula la senyora Elisa Corral, per 
manifestar que el compromís és que en el Consell, i és un compromís en ferm 
en la mida que nosaltres tinguem aquesta possibilitat fins i tot promourem 
que dins del marc del Consell surti la necessitat de què es faci aquest estudi, i 
en aquest estudi el que jo entenc que es pot pretendre, però fins i tot això 
s’haurà de decidir aquí, és quin model de Casa d’Acollida, quins col·lectius 
han d’estar acollits en aquesta casa i altres qüestions de caràcter tècnic, 
perquè allí hi hauran entitats -suposo- que tenen el saber tècnic en aquest 
cas, i fins tot, arribaria a dir que aquest estudi ha d’incloure experiències 
similars que s’hagin portat a terme en altres llocs i valoracions d’aquestes 
experiències. M’és igual el col·lectiu, vull dir experiències de centres 
residencials d’estada limitada amb persones en situació o en risc de 
marginació social. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández  i María José 
Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
  
 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per dir que, 
abans d’iniciar el torn de precs i preguntes, voldríem donar les dades relatives 
al mes d’octubre de les dones víctimes de la violència de gènere i que aquest 
mes han estat tres, la qual cosa fa que des del mes de gener fins al mes 
d’octubre hi hagi setanta-sis dones mortes, cosa de  la que hem de prendre 
nota i coneixement. 
 
 Després hi ha una segona qüestió, i és que, tot i que hi hagut un 
debat respecte d’una moció presentada pel Partit Popular referida al recàrrec 
de l’Impost de Béns Immobles, per part de la Federació d’Associacions de 
Veïns, se’ls hi va enviar una moció amb el prec -suposo que han enviat també 
a molta gent- i demanen a l’Ajuntament que doni lectura a la Moció el dia del 
Ple  per part de l’Alcalde o de la Presidenta de la Federació. En aquest cas, 
l’Alcalde farà lectura d’aquesta Moció -ja dic que sense pretendre amb això 
obrir un nou debat- perquè quedi constància del posicionament que ens han 
fet arribar la Federació d’Associacions de Veïns de Cornellà, i que diu així: 
 
 “Les Associacions de Cornellà presenten la seva Moció per a la seva 
disposició en el Ple Municipal relacionada amb el recàrrec –que abans hem 
discutit que és el recàrrec Metropolità del Transport- i exposem: Des de fa més 
d’una dècada les Associacions de Veïns venim denunciant aquest recàrrec 
Metropolità del Transport, per considerar-lo injust i antipopular.  
 
 Durant aquest temps transcorregut els ciutadans afectats no 
entenen encara ni el seu significat i tampoc que hi hagi resolt el dèficit del 
transport, així com la solució a les problemàtiques de mobilitat, Impost que no 
existeix en cap altra Àrea Metropolitana, com Madrid, Sevilla, Bilbao i 
València.  
 
 Un cop més l’administració, en aquest cas l’Entitat Metropolitana 
del Transport de Barcelona, creada per els Ajuntaments va buscar la solució 
més fàcil i la que mai falla l’impost finalista al ciutadà en detriment d’altres 
possibilitats, que de les Associacions de Veïns s’han fet arribar a l’Entitat 
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Metropolitana del Transport i que mai ha hagut resposta concreta per part 
dels seus representants llevat de l’estudi per resposta. 
 
 El dia 12 de març de 2003, el Parlament de Catalunya va aprovar 
una proposició no de Llei, per eliminar el recàrrec i a tal efecte crear una 
comissió d’estudi per a buscar fonts de financiació per al transport, comissió 
que transcorreguts sis mesos ni tan sols s’ha reunit.  
 
 Per tot l’exposat sol·liciten: 
 

1.- Que el Ple Municipal faci un debat rigurós d’una vegada per totes del 
tema, amb un acord polític de retirada d’aquest recàrrec 
Metropolità. 

 
2.- Que l’Ajuntament en Ple es comprometi des de la seva 

independència, com entitat més propera al ciutadà, a votar en 
contra d’aquest recàrrec enn l’Entitat Metropolitana. 

 
3.- Instar a l’Entitat Metropolitana del Transport perquè a l’any 2004 no 

enviï als seus ciutadans l’esmentat impost. 
 
4.- Donar publicitat d’aquests acords als ciutadans a través dels 

mitjans de comunicació local, així com a l’Entitat Metropolitana i al 
Parlament de Catalunya.” 

 
 Tal i com s’ha sol·licitat, espero es tingui coneixement, suposo que 
teniu el text, i a més, que figuri així, òbviament, a l’acta d’aquesta sessió. 
 
 
 
 6.- Precs i preguntes 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
porta dos precs. 
 
 Un d’ells ni tan sols el llegiré perquè ho he fet en la Comissió 
Informativa de Via Publica, i, per tant, l’únic que faré és dir que ho porto aquí i 
ho passaré a Secretaria i aleshores ens estalviarem temps. És simplement que 
com que ja ho hem debatut, quedi constància que ho he portat, és un 
problema en el carrer Cristóbal Llargués que ja vaig comentar amb el Sr. 
Martínez i em va donar tota mena d’informació. Jo vaig adquirir un compromís 
amb els veïns i dir que porto noranta firmes que avalen aquest prec. 
 
 Dit això, volem fer des del Grup del Partit Popular una felicitació a 
l’empresa pública Tecsalsa, pel guardó rebut i que se’l faci arribar des d’aquí 
al seu gerent, el senyor Anton Güell. Creiem que és quelcom que hem de 
reconèixer, és una empresa municipal que jo en particular li tinc un gran 
afecte, i penso que fa una obra social importantíssima i que rebi aquest 
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guardó és com si tot l’Ajuntament ho rebés. Les meves felicitacions per aquest 
tema i que es facin extensives a l’Ajuntament, a l’empresa municipal i a les 
persones que hi treballen. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que així ho traslladarem.       
 
                     

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
ÀREA DE PRESIDÈNCIA, INTERIOR I COMERÇ  
 
 
  
 1.- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació per a la 
reforma de la coberta plana del CEIP Abat Oliva, aprovar el plec de 
condicions particulars i el projecte, i, autoritzar la despesa plurianual.  
 
 MOCIÓ 
 
  “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Reforma de la coberta plana del CEIP Abat Oliva 
Tramitació : ordinària 
Procediment d’adjudicació : concurs 
Forma d’adjudicació : obert 
 
  Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i l’Arquitecta Municipal 
 
 L’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Reforma de la coberta plana del CEIP Abat Oliva 
Tramitació : Ordinària 
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Procediment d’adjudicació : Concurs 
Forma d’adjudicació : Obert 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels imports següents: 
171.127,- euros, amb aplicació a la partida pressupostària 14 423C0 6320114 
(Any 2004) subordinat al crèdit que es consigni en els respectius 
Pressupostos, en el que normalment hi ha crèdit. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una duració inferior a l’any. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Presidència, d’Interior i 
Comerç, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants documents 
públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que en aquest assumpte i el següent, que és la 
contractació del subministrament d’arbres, s’utilitza la possibilitat que ens 
dóna la Llei d’aprovar les coses abans del pressupost, -que ho ha de fer el Ple- 
i per avançar una mica més del que seria si hem d’esperar al mes de gener.  
 
 La coberta de l’Abat Oliva està feta malbé, s’ha d’arreglar i la idea 
nostra és aprovar ara el projecte i que els terminis vagin corrent i no esperar al 
gener al pressupost nou.  
 
 Pel que fa al tema de subministrament d’arbres, -aprofito per 
tractar-hi els dos-, és perquè la plantació ha de ser al gener, febrer i març, i si 
esperem al gener acabarem plantant al juny o sinó deixar-lo per al desembre, 
i, per tant, guanyar temps proposem que s’aprovi al Ple, amb pressupost de 
2004. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández i María 
José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 2.- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació per al 
subministrament d’arbres i els treballs de plantació de l’arbrat viari, 
aprovar els plecs de condicions particulars i tècniques, i, autoritzar la 
despesa plurianual. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
Naturalesa: Subministrament 
Objecte del contracte : Subministrament d’arbres i els treballs de plantació de 
l’arbrat viari de la ciutat de Cornellà de Llobregat. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : concurs 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i Tècnica de Jardineria 
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 L’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
Naturalesa: Subministrament 
Objecte del contracte : Subministrament d’arbres i els treballs de plantació de 
l’arbrat viari de la ciutat de Cornellà de Llobregat 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació i el Plec de Condicions Tècniques que figuren 
com annexos I i II. 
 
 Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels imports següents:  
 
 
Any                Partida                                     Import 
 
2004              13 432 D0 6110300                40.262,56 
 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una durada inferior a un any. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al departament de Via Pública, Manteniment i Serveis 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Presidència, d’Interior i 
Comerç, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants documents 
públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández i María 
José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 3.- Modificar l’objecte de la contracta dels serveis de 
manteniment dels parcs, jardins, places enjardinades i altres espais verds 
públics, així com el manteniment de l’arbrat viari, adjudicada a Tecsalsa, 
per a l’ampliació de diverses zones. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vista la proposta formulada pel departament de Via Pública, 
Manteniment i Serveis de modificació de la contracta dels serveis de 
manteniment dels parcs,  jardins, places enjardinades i altres espais verds 
públics de la ciutat, així com el manteniment de l’arbrat viari,  adjudicada a 
TECSALSA segons acord plenari de 25 d’octubre de 2001 per ampliació de 
prestacions a  diverses zones verdes de la ciutat 
 
 Vist el plec de condicions de l’esmentada contracta en especial els 
seus articles 5 i 26 dels que s’infereix la possibilitat de modificació del 
contracte per causes derivades de l’interès públic de conformitat als requisits i 
efectes establerts legalment. 
 
 Atès que es competència del Ple acordar la modificació dels 
contractes o concessions, quan aïllada o conjuntament, impliqui una alteració 
del preu primitiu del contracte superior, per excés o per defecte, al 20 % 
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 Vistos així mateix els informe emesos al respecte per la Tècnica de 
Jardineria i el cap del Departament de Contractació i Patrimoni. 
 
 L’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar l’objecte de la contracta dels serveis de 
manteniment dels parcs, jardins, places enjardinades i altres espais verds 
públics de la ciutat, així com el manteniment de l’arbrat viari,  adjudicada a 
TECSALSA segons acord plenari de 25 d’octubre de 2001 per ampliació de les 
prestacions a les zones que a continuació es relacionen: 
 
C/ Empordà núm. 8 
Pl. Lindavista 1 
Pl. Lindavista 2 
Pl. Pare Leonard 
Passeig Salvador Allende (entre c/ Bonavista i Av. Sant Ildefons) 
Pl. Extremadura 
C/ Gerdera 
 
comportant la modificació un cost anyal de 56.640,26.- euros mes amb efectes 
de l’1 de gener de 2003 i finalitzant quan es produeixi així mateix la 
finalització de la contracta vigent, desglosant-se de la següent forma: 
 
ANY PARTIDA PERÍODE IMPORT 
 
2003 13 432DO 22735 Gener-desembre 56.640,26 
2004 13 432DO 22736 Gener-desembre 56.640,26 
2005 13 432DO 22736 Gener-desembre 56.640,26 
2006 13 432D0 22736 Gener-desembre 56.640,26 
2007 13432D0 22736 Gener-octubre 47.200,21 
 
. 
 Segon.- Condicionar aquesta adjudicació a l’existència de crèdit 
adequat i suficient per a finançar les obligacions derivades de la mateixa en els 
pressupostos dels exercicis corresponents. 
 
 Tercer.- Formalitzar la modificació en document administratiu, 
facultant al senyor Alcalde als expressat efectes. 
 
            Quart.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, i al Tribunal de Comptes, de conformitat amb allò que preveuen 
els articles 59, 94 i 118 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor del Grup Municipal Socialista, senyor Antonio 
Martínez Flor, es fa una explicació de la Moció, manifestant que quan la 
modificació puja més del 20% de l’import pel qual s’havia adjudicat el 
contracte, s’ha d’aprovar l’acord en el Ple no es pot fer per la Comissió de 
Govern.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández i María 
José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
  
ÀREA  D’OBRES, URBANISME, MANTENIMENT,  SERVEIS  I MEDI 
AMBIENT 
 
 
 4.- Desestimar les sol·licituds presentades pel senyor Francisco 
Massagué Sala, de reclamació del pagament del preu just establert per 
resolució del Jurat d’Expropiació de Catalunya, de les finques afectades 
pel projecte d’expropiació, de les finques compreses dins el Polígon 2 del 
Pla Especial d’Assignació d’Usos del subsector Ribera-Serrallo. 
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 MOCIÓ 
  
 “Vist l’expedient d’expropiació pel procediment de taxació conjunta 
de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos 
del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat.  
 
 Vistes les instàncies presentades pel senyor Francisco Massagué 
Sala, de data 5 de maig de 2003, Registre General d’Entrada a l’Ajuntament 
números 15193 i 15194, on demana el pagament del preu just de les finques 
de la seva propietat 2-2c i 5, establert a  la resolució del jurat d’expropiació de 
Catalunya de data 3 de febrer de 2003, corresponent a l’expedient de preu just 
0064/01, més l’import dels interessos devengats i aquells que es puguin 
devengar fins a la data en que es procedeixi al seu pagament efectiu. 
 
 Vist que en data 12 de maig de 2003 s’ha interposat recurs de 
reposició en temps i forma davant la Secció de Barcelona del Jurat 
d’Expropiació de Catalunya contra l’esmentada resolució del Jurat de data 3 
de febrer de 2003. 
 
 Vist que en data 7 d’agost de 2003 s’ha presentat per part d’aquest 
Ajuntament recurs contenciós administratiu contra la desestimació per silenci 
administratiu del recurs de reposició presentat en data 12 de maig de 2003 
contra la resolució del Jurat d’Expropiació de Catalunya de data 3 de febrer de 
2003 en l’expedient de preu just 0054-01(1 a 52), on també és sol·licitava  la 
suspensió de l’executivitat de la resolució administrativa recorreguda, i 
subsidiàriament, davant la no determinació de l’adopció de la medida cautelar 
de suspensió, es sol·licita que se supediti l’abonament del preu just a la 
prestació de garantia mitjançant aval bancari per part dels expropiats que 
cobrin, per l’import del preu just objecte de litigi. 
 
 Vist el certificat de l’acord adoptat pel Jurat d’Expropiació de 
Catalunya, Secció de Barcelona, de data 23 de juliol, amb data d’entrada a 
aquest Ajuntament del dia 28 d’agost de 2003, i Registre General d’Entrada a 
l’Ajuntament número 27689 el qual conclou que l’acord del Jurat de data 3 de 
juliol de 2003 no ha adquirit fermesa en via administrativa, atesos els 
recursos de reposició presentats, i que per tant, és d’aplicació la disposició 
transitòria cinquena de la Llei 6/1998 en relació a  l’article 27.1, en el seu 
redactat actual, segons Llei 10/2003, de 20 de maig,  als expedients  de  preu  
just  que, a  la  seva  entrada  en  vigor no  haguessin  adquirit fermesa en via 
administrativa i per tant s’ha de realitzar, per part del Jurat d’Expropiació de 
Catalunya, una nova valoració de les finques afectades per l’expedient de preu 
just 0064-01, oferint a totes les parts interessades la possibilitat de formular 
nova valoració. 
 
 Atès l’informe jurídic de data 30 d’octubre d’enguany, segons el 
qual, en primer lloc aquest Ajuntament va interposar en temps i forma recurs  
contenciós administratiu contra la desestimació tàcita per part del Jurat 
d’Expropiació de Catalunya del recurs de reposició i va sol·licitar la suspensió 



 138

de la seva executivitat davant del Jutjat, sense que aquest òrgan hagi encara 
resolt sobre la sol·licitud de suspensió, per aplicació de la doctrina 
constitucional no procedeix executar-lo en tant el Tribunal no es pronunciï 
sobre la sol·licitud de suspensió i en segon lloc, l’entrada en vigor de la Llei 
10/2003, de 20 de maig, de mesures urgents de liberalització en el sector 
immobiliari i transports, articles 27 i disposició transitòria cinquena, provoca 
la necessitat, per ministeri de la llei, de revisar de forma expressa la resolució 
del Jurat que es pretén executar, el que suposa la realització d’una nova 
valoració; per la qual cosa, no té sentit executar un acte que en breu serà 
revisat. 
 
 Atès que l’adopció de la present acord és competència del Ple 
Municipal, de conformitat amb allò que estableix l’article  52 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, l’Alcalde President  proposa el  Ple de 
l’Ajuntament   l'adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.-  Desestimar les sol·licituds presentades pel Sr. Francisco 
Massagué Sala, de dates 5 de maig de 2003, número de registre d’entrada 
15193 i 15194, de reclamació del pagament del preu just establert per 
resolució del Jurat d’Expropiació de Catalunya en l’expedient  de preu just 
0064/01 de les afectades pel projecte “Pla Especial d’Assignació d’Usos 
Subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat”, més l’import dels 
interessos devengats i aquells que es puguin devengar fins a la data en que es 
procedeixi al seu pagament efectiu, en relació a les finques de la seva 
propietat, 2-2c i 5, pels motius assenyalats en la part expositiva del present 
acord. 
 
 Segon.- Notificar la present acord als interessats als efectes 
escaients” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que hi va haver una resolució del Jurat d’Expropiació en 
aquest tema i nosaltres vam presentar un recurs de reposició, i d’alguna forma 
en el recurs de reposició el que s’ha acordat és tornar a fer la valoració de nou 
i, per tant, començar des d’aquest punt a l’expedient. El senyor Massagué i 
d’altres el que demanaven és que se’ls hi pagui el que va resoldre en primera 
instància el Jurat, que ha estat corregit per una resolució posterior seva. 
Evidentment el que diríem és que no és legalment correcte abonar una 
indemnització per expropiació d’acord a una resolució que ha estat corregida 
pel mateix Jurat. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-quatre hores i vint minuts, de 
la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta 
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


